


vitrin / 2017

Esnaf ve 
Sanatkarlar 

Yeterlilik Merkezi 
Projesi 

Başarıyla 
Tamamlandı

23

Yerli otomobili üretecek 
firmalar açıklandı

Cumhurbaşkanı Erdoğan “Türkiye’nin Otomobili Ortak 
Girişim Grubu Tanıtım Toplantısı”nda yerli otomobili 

üretecek şirketleri açıkladı.

6

OTOMOBİLDEN 
SONRA 

YERLİ 
LOKOMOTİF

“TESK 
KART” 

HAYATA 
GEÇTİ...

13 14

18
PALANDÖKEN : “ BİLİRKİŞİLİK BİR 

KAMU GÖREVİDİR” 

19
ANITKABİR’DE YİNE 

REKOR KIRILDI 

20
TESK GENEL BAŞKANI  

PALANDÖKEN 
BATMAN’DAYDI... 

24
Yeniden değerleme  

oranı belli oldu 

26
UCUZ ETİN ZİNCİR MARKETTE 
SATILMASI KASAP ESNAFINA 

HAKSIZLIK
   

8. KARAYOLU 
TRAFİK GÜVENLİĞİ 

SEMPOZYUMU 
GERÇEKLEŞTİ

10



TESK İÇİNDEKİLER

BALKAN ÜLKELERİ VE 
TÜRKİYE GENÇLERİN 

DOĞRUDAN 
İŞ BULMASINI 

KOLAYLAŞTIRMAK İÇİN 
ÇALIŞIYOR

ÇOCUK İŞÇİLİĞİNE 
HEP BERABER DUR 

DİYELİM

“HAMSİ” 
ZİRVEYİ 

KAPTIRMIYOR

İŞ HUKUKU 
DAVALARINDAN 

ÖNCE ARABULUCUYA 
BAŞVURU 

ZORUNLULUĞU 
GETİRİLDİ

30 44

38 52

32
GÜNCEL BAKIŞ  

34
KADIN ESNAFA POZİTİF 
AYRIMCILIK YAPILMALI 

36
KİDEP OLANCA HIZIYLA 
DEVAM EDİYOR  

40
OLAYLARIN GÖRÜNTÜSÜ  

46
PALANDÖKEN: “ AYAĞIMIZI 
UZATACAĞIMIZ YORGAN KALMADI”

50
24 Kasım Öğretmenler Günü

56
TEŞKİLATTAN  

70
NESLİCE TARİFLER 

72
NELER OLDU  

76
BİLİM TEKNOLOJİ 

80
SAĞLIK 

82
SPOR

86
KÜLTÜR - SANAT



vitrin / 2017

Türkiye’nin Vitrin’i
Sayı 236 
ISSN 10301-470
www.tesk.org.tr’den

TESK Kart esnaf ve sanatkarlarımızın hizmetine su-
nuldu....

TESK Kart sahibi esnaf ve sanatkarlarımız ile onların 
yakınları ve yanlarında çalışanlar pek çok mal ve hiz-
meti avantajlı olarak edinebilecekler. TESK’in esnaf 
ve sanatkarlara sunduğu bu çok önemli hizmetle 
ilgili ayrıntıları sayfalarımızda okuyabilirsiniz.

8. Karayolu Güvenliği Sempozyumu da, kışa girdiği-
miz bu aylarda ilginizi çekecek bir haber olarak say-
falarımızda yer alıyor. Trafik güvenliği için yapılanlar 
ve yapılması gerekenlerin ayrıntılı olarak değerlendi-
rildiği sempozyumun açılışına Başbakanımız Binali 
Yıldırım, İçişleri Bakanımız Süleyman Soylu,  Ulaş-
tırma, Denizcilik ve Haberleşme Bakanımız Ahmet 

Arslan, Milli Eğitim Bakanımız İsmet Yılmaz ve TESK 
Genel Başkanı Bendevi Palandöken iştirak ettiler.  

Esnaf ve Sanatkarlar Yeterlilik Merkezi Projesi (ES-
YEM) , 30 Ekim 2017 tarihinde düzenlenen kapanış 
konferansı ile başırılı bir şekilde sona erdi. İlerde 
yapılacak çalışmalar için önemli bir ilk adım olan 
ESYEM ile ilgili ayrıntıları ilgiyle okuyacağınızı umu-
yoruz.

Her sayıda yer alan “Kültür Sanat”, “ Sağlık”, “Bilim 
Teknoloji” gibi sayfalarımızda da ilginizi çekecek 
konuları işlemeye devam ediyoruz.

Lütfen katkılarınızı ve eleştirilerinizi bizden esirgemeyin.
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BAŞYAZI

ESNAFIMIZA HİZMET ETMEYE  
DEVAM EDİYORUZ
Esnaf ve sanatkâr odalarından başlayarak, birliklerimizin, 
mesleki federasyonlarımızın ve nihayet Konfederasyo-
numuzun, bir tek varlık nedeni vardır: O da, esnaf ve 
sanatkârlarımıza hizmet etmek.

Biz oda, birlik, federasyon ve Konfederasyon yöneticileri 
de, esnaf ne sanatkârlarımıza hizmet etme aşkıyla bu 
görevlere talip olduk ve bunu başarabilmek için gayret 
gösteriyoruz.

Bizler gece gündüz sadece ve sadece esnaf ve 
sanatkârlarımızın mutluluğunu nasıl daha da büyütürüz, 
gelecek kaygılarını nasıl ortadan kaldırırız ve onların hu-
zur ve refahlarını nasıl yükseltebiliriz, bunu düşünüyoruz.

Teşkilatımızın, mensuplarımızın, yanlarında çalıştırdıkları 
personelin ve aile fertlerinin yararlanması amacıyla yep-
yeni bir projeyi hayata geçirmek için çok önemli bir adım 
attık: Yakın zamanda Türkiye’nin en yaygın ve en avan-
tajlı indirim ve  finansal hizmet kartı olacağı düşüncesiyle 
TESK Kart’ı hayata geçiriyoruz. Bu konuyu yaptığımız 
geniş katılımlı bir lansman toplantısı ile kamuoyu ile pay-
laştık.

Medyanın da yoğun ilgiyle takip TESK Kart projemizle, 

yakında pek çok sektörde çok önemli avantajlardan 
yararlanmaya başlayacağımıza inanıyoruz. Camiamız için 
hayırlı olsun.

Kuruluşundan bu yana yöneticilerini hep demokratik yol-
larla seçenteşkilatımız, 2019 yılında yine sandık başına 
gidecek ve yeni yöneticilerini belirlemek için demokratik 
haklarını kullanacak. 

Odalardan başlayarak tüm teşkilatlarımızın Anayasa, 
ilgili yasalar ve diğer mevzuata uygun olarak ve zorluk 
çekmeden genel kurullarını yapmalarını temin etmek için 
hazırlanan yol gösterici kitapları ve klavuzları teşkilatımıza 
dağıttık, ayrıca Konfederasyonumuzun web sitesinde de 
yayınladık.

Her zaman olduğu gibi, karşılıklı saygı ve huzur içinde 
yapılacağında emin olduğum, üyelerimize güven veren, 
esnaf ve sanatkârlarımıza hizmet için tatlı bir rekabet  ile 
gerçekleşecek olan tüm genel kurullarımızın hayırlara 
vesile olmasını temenni ediyorum.

Gelecek sayıda buluşuncaya dek, hepinizi saygıyla se-
lamlıyorum, muhabbetle kucaklıyorum..
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Bendevi PALANDÖKEN
Genel Başkan
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Türkiye’nin yerli otomobil serüvenin-
de önemli bir adım atıldı.  
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan “Türkiye’nin Otomobi-
li Ortak Girişim Grubu Tanıtım 
Toplantısı”nda yerli otomobilin 
üretiminde yer alacak beş firmayı 
açıkladı.  
Erodoğan, “Ortak girişim grubunda 
yer alan 5 şirketi tanıtmak istiyorum. 
Babayiğitlerin harf sırasına göre 
ilki Anadolu Grubu’dur. Otomotiv 
sektöründe ciddi birikimleri olan 
grubun projede yer almasını isabetli 
buluyorum. İkinci şirket BMC gru-
budur. Kendilerini tebrik ediyorum. 
Üçüncü babayiğidimiz ise Kıraça 
Holding. Dördüncü babayiğidi-
miz Turkcell Grubu. Beşinci Zorlu 
Holding’dir. Projede bir de özel 
sektör koordinasyonunu yürütecek 
olan TOBB ve Bilim, Sanayi Tekno-
loji Bakanlığımız var” dedi.

Erdoğan’ın açıklamalarından öne 
çıkanlar şöyle:

“AYIPTAN KURTULMA 
YOLUNDA ADIM 
ATIYORUZ”
Merhum Muhammed Ali hayal gücü 
olmayan insanın kanatları yoktur 
diyor. Bizim de bugün tanıtım için 

bir araya geldiğimiz markası, ta-
sarımı, mühendisliği Türk bir oto-
mobile sahip olma hayalimiz vardı. 
Bundan 20 yıl önce yerli otomobil 
üretilmesi konusundaki tereddütleri 
anlayabiliyorum. Ama geçtiğimiz yıl 
757 bin otomobil satışına ulaşmış 
Türkiye’de bu konuda hala adım 
atılmıyor olması ülkemizin bir ayıbı 
haline gelmişti. Bugün bu ayıptan 
kurtulma yolunda tarihi bir adım 
atıyoruz. 

“EN GEÇ 2019’DA 
PROTOTİPİ 
TAMAMLANMALI”
Biraz sonra isimlerini tek tek açıkla-
yacağım ortak girişim grubumuzdan 
beklentimiz en geç 2019’da proto-
tipi tamamlaması 2021’de de satışa 
başlamasıdır. Karşınıza çıkacak so-
runların çözümü noktasında Cum-
hurbaşkanı olarak bizzat yanınızda 
yer alacağımı belirtmek isterim. 
Projede en küçük bir gecikme iste-
miyoruz. Gerekiyorsa sırf bu proje-
nin takibi için Cumhurbaşkanlığı’nda 
bir ekibi görevlendireğiimi bilmenizi 
istiyorum.

“İLK OTOMOBİLİN 
TALİPLİSİYİM”

Yerli otomobili üretecek 
firmalar açıklandı
Cumhurbaşkanı Erdoğan “Türkiye’nin Otomobili Ortak Girişim Grubu Tanıtım 
Toplantısı”nda yerli otomobili üretecek şirketleri açıkladı. Erdoğan, şirketlerin 
Anadolu Grubu, BMC, Kıraça Holding, Turkcell ve Zorlu Holding olduğunu söyledi. 
Piyasaya sürülecek ilk otomobile talip olduğunu belirten Erdoğan, “Ortak girişim 
grubumuzdan beklentimiz en geç 2019’da prototipi tamamlaması, 2021’de de 
satışa başlamasıdır” dedi.

Cumhurbaşkanı 
Erdoğan: 
“Merhum Muhammed 
Ali hayal gücü 
olmayan insanın 
kanatları yoktur 
diyor. Bizim de 
bugün tanıtım için 
bir araya geldiğimiz 
markası, tasarımı, 
mühendisliği Türk 
bir otomobile sahip 
olma hayalimiz 
vardı. Bundan 
20 yıl önce yerli 
otomobil üretilmesi 
konusundaki 
tereddütleri 
anlayabiliyorum. Ama 
geçtiğimiz yıl 757 
bin otomobil satışına 
ulaşmış Türkiye’de 
bu konuda hala adım 
atılmıyor olması 
ülkemizin bir ayıbı 
haline gelmişti.” 



TESK AJANDA

8

Artık zaman kaybına tahammülü-
müz bulunmuyor. Bize onlara gere-
ken her yerde omuz vermek düşer. 
Piyasaya süreceğiniz ilk otomobilin 
bedelini ödemek şartıyla taliplisi de 
benim. 

Bu ürünün çevremizden başlayarak 
pazarlanması konusunda her türlü 
desteği vereceğimizden emin olu-
nuz. Türkiye’nin dünyanın en büyük 
10 ekonomisinden biri haline gel-
mesi ancak bu tür atılımlarla müm-
kündür. Türkiye’nin otomobilinin 
motoruna, pazar hedeflerine elbette 
girişim grubumuz karar verecektir. 
Halen TÜBİTAK bünyesindeki plat-
form girişim grubumunuz emrine 
amadedir. Kararları ne olursa olsun 
biz her türlü desteği vereceğiz. Ye-
ter ki Türkiye’yi bu büyük hayaliyle 
buluştursunlar. 

“KENDİ GÖBEĞİMİZİ, 
KENDİMİZ KESMELİYİZ”
Bizim bu otomobille ilgili heyeca-
nımız ortak girişim grubuna özel 
değildir. Teşvik politikarımızı gözden 

geçirmeli, yüksek teknolojiye sahip 
üretime yönelik yatırımlara öncelik 
tanımalıyız. İhracatımızın niteliğini 
bu yönde geliştirmeden yılda 500 
milyar dolar hedefine ulaşamayız. 
Daha önceki fırsatları girişimcile-
rin ayağına pranga vurarak, set 
çekerek kaçırmıştık. Kayseri’deki 
uçak fabrikası girişiminin akamete 
uğramasının şirketin iflası olarak 
gösterilen gerekçesi kimseyi ikna 
etmemiştir. Devrim otomobilinin 
benzin olmadığı için rafa kaldırılması 
asla gerekçe olamaz. Aradan 60 
yıla yakın süre geçti. Dünya stan-
dartlarında yerli tabancalarımızı, 
füzelerimizi henüz yeni yeni ticari 
düzeye ulaştırabildik. ABD’den 
polis teşkilatımız 1500 tabanca 
alacak, verilen cevap ne kongreden 
geçmedi. Bundan böyle gerek yok 
dedik. Kendi ürettiklerimizle bu sü-
reci devam ettireceksiniz. Bu kadar 
nazı çekmeye ne gerek var. Biz bu 
örnekleri asla unutmadık, unutma-
yacağız. Ecdadımız hazıra dağ da-
yanmaz diye boşa dememiştir. Biz 
kendi göbeğimizi kendimiz kesmek 
durumundayız. 

Erdoğan: “Bizim 
bu otomobille ilgili 

heyecanımız ortak girişim 
grubuna özel değildir. 

Teşvik politikarımızı 
gözden geçirmeli, yüksek 
teknolojiye sahip üretime 

yönelik yatırımlara öncelik 
tanımalıyız. İhracatımızın 

niteliğini bu yönde 
geliştirmeden yılda 500 

milyar dolar hedefine 
ulaşamayız. Daha önceki 

fırsatları girişimcilerin 
ayağına pranga vurarak, 
set çekerek kaçırmıştık. 

Kayseri’deki uçak fabrikası 
girişiminin akamete 

uğramasının şirketin iflası 
olarak gösterilen gerekçesi 

kimseyi ikna etmemiştir. 
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“TÜRKİYE’NİN 
OTOMOBİLİNİ 
YAPACAĞIZ”
Mesele sadece otomobil üretmek 
değil. Buradan ortaya çıkacak tec-
rübeyle dünyaya meydan okuyacak 
yeni bir iddialı bir çıkış ortaya koy-
maktır. İddianız yoksa, kanatlarınız 
olsa da uçamazsınız. Biz ülke ve 
millet olarak iddiamızı ortaya koyuyor 
ve diyoruz ki Türkiye’nin otomobilini 
yapacağız. Hem de en güzel tasarım, 
teknolojiyle bu otomobili kazandıra-
cağız. Böyle babayiğitler destek ol-
duğu sürece otomobille birlikte daha 
nice başarılara imza atarız. 

Türkiye’yi darbelerle, terör örgütleriy-
le yıkamadılar. Ekonomiyi silah gibi 
kullanarak sendeletemediler. Küresel 
düzenin çarpıklıkları konusundaki 
itirazlarımızın haklılığının üzerini ör-
temediler. Buradan onlara kötü bir 
haber vereyim. Geçmişte attığı her 
adımı kontrol ettikleri Türkiye artık 
yok. Artık istiklali ve istikbaline 15 
Temmuz gecesi olduğu gibi, sınır 
ötesi operasyonlarında olduğu gibi 

hayatı pahasına sahip çıkan bir Tür-
kiye var.”

YILDIRIM: DEVLET 
İMALATTA OLMAYACAK, 
DESTEK VERECEK
Başbakan Binali Yıldırım da toplantı-
da yaptığı açıklama şunları kaydetti: 
“Yerli otomobil projesinin ilk adımın-
da çağrımıza 5 babayiğit yanıt verdi. 
Bu proje büyüyen kalkınan geleceğe 
kararlılıkla yürüyen Türkiye’nin başa-
rılarına yeni bir başarı ilave edecektir. 
Otomotiv endüstrisi ekim ayında da 
yine ihracatta başı çekti. Bu gayet 
sevindirici bir durumdur.  
 
Türkiye otomotivde bu kadar yetkin 
hale gelmişken Türkiye’nin yerli oto-
mobil yapamaması diye bir şey söz 
konusu olamaz. Neden gecikti der-
seniz, bu iş otomobil yapıp yapmama 
meselesi değil. Bu iş ekonomi ölçeği 
bulma meselesidir. Biz destek veririz, 
engelleri kaldırırız. Ürünü geliştirmek 
ve markaya dönüştürmek sizin işiniz. 
Devlet imalatın içinde olmayacak, 
destek verecek. Böylece bu projeye 

resmen bugün başlamış oluyoruz. 
Otomotiv sektöründeki dönüşümü 
ıskalamamak için bu proje tam za-
manında atılmış bir adımdır.”

Başbakan Binali 
Yıldırım: “Yerli otomobil 
projesinin ilk adımında 
çağrımıza 5 babayiğit 
yanıt verdi. Bu proje 
büyüyen kalkınan geleceğe 
kararlılıkla yürüyen 
Türkiye’nin başarılarına yeni 
bir başarı ilave edecektir. 
Otomotiv endüstrisi ekim 
ayında da yine ihracatta 
başı çekti. Bu gayet 
sevindirici bir durumdur.  
Türkiye otomotivde bu 
kadar yetkin hale gelmişken 
Türkiye’nin yerli otomobil 
yapamaması diye bir şey



TESK AJANDA

10



11

vitrin / 2017

Karayolu trafik güvenliğine katkı 
sağlamak amacıyla, İçişleri Bakanlığı, 
Bilim, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı, 
Ulaştırma, Denizcilik ve Haberleş-
me Bakanlığı, Milli Eğitim Bakanlığı, 
Türkiye Belediyeler Birliği ve Türkiye 
Şoförler Federasyonu (TŞOF) iş-
birliğinde düzenlenen 8. Karayolu 
Trafik Güvenliği Sempozyumu 16-
18 Kasım tarihleri arasında ATO 
Congresium’da gerçekleşti. Sempoz-
yum ve serginin açılış törenine Baş-
bakan Binali Yıldırım, İçişleri Bakanı 
Süleyman Soylu, Ulaştırma, Denizci-
lik ve Haberleşme Bakanı Ahmet Ars-
lan, Milli Eğitim Bakanı İsmet Yılmaz, 
Emniyet Genel Müdürü Selami Altı-
nok, TESK Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken ve TŞOF Başkanı Fevzi 
Apaydın katıldı. Üç gün süren sem-
pozyum boyunca trafikte saygı, trafik 
güvenliği ve medya, uluslararası trafik 
güvenliği uygulamaları, şoförlerin 
sorunları, bu sorunların trafik güven-
liğine etkisi ve çözüm yolları, sayısal 
takografın karayolu trafik güvenliğine 
etkisi, akıllı ulaşım sistemleri, trafik 
denetimlerinde yeni yaklaşımlar, ka-
rayolu trafik güvenliği perspektifinde 
yeni nesil araçlar ve otomotiv sanayi 
ile acil çağrı sistemleri konularında 

paneller düzenlendi. Bu panellerde 
trafik ve kamu güvenliği alanında 
faaliyet gösteren kurum, kuruluş ve 
firma temsilcileri ilgili konular hakkın-
da sunumlar yaptı. Panellerin yanı 
sıra çocukların trafik bilinci edinmesi 
adına, çocuklara özel trafik eğitim-
leri ve tiyatro gösterileri düzenlendi. 
Trafik ve kamu güvenliği alanında 
faaliyet gösteren kurum, kuruluş ve 
firmaların hizmet ve ürünlerinin tanı-
tıldığı sergi ise üç gün boyunca çok 
sayıda ziyaretçi ağırladı.

TRAFİK GÜVENLİĞİNDE 
GELİNEN NOKTA YETERLİ 
DEĞİL

Sempozyumun açılış konuşmasını 
yapan Başbakan Binali Yıldırım, trafik 
güvenliğini sağlamanın bir koordi-
nasyon işi olduğunu vurgulayarak, 
“Bildiğiniz gibi karayolu ulaşım sektö-
rüne olan yatırımlar ile bunlara ilişkin 
stratejiler oluşturmak, bu sektörü 
denetlemek ayrı ayrı bakanlıkların 
işidir. Yolları yapmak, Ulaştırma 
Bakanlığı’nın, denetlemek ise İçişleri 
Bakanlığı’nın işidir. Kurallara uyma-
nın önemini anlatmak ve farkındalığı 

8. KARAYOLU 
TRAFİK GÜVENLİĞİ 
SEMPOZYUMU 
GERÇEKLEŞTİ
TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken, 
Başbakan Binali Yıldırım ve Bakanlarla birlikte bu yıl 
sekizincisi gerçekleştirilen Karayolu Trafik Güvenliği 
Sempozyumu’nun açılışına katıldı.
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oluşturmak Milli Eğitim Bakanlığı’nın 
işi. Bize düşen koordinasyonu sağla-
maktır. Demek ki trafik güvenliği ko-
lektif çalışma gerektiren bir iş” dedi.

Bölünmüş yollar hayat 
kurtarıyor. 
Trafik güvenliği açısından gelinen 
noktanın yeterli olmadığına dikkati 
çeken Yıldırım, “2020’ye kadar yüz-
de 50 azaltma. Trafik kazalarında, 
ölümlü kazalardaki can kaybını yüzde 
30, son 15 yılda aşağı çektik. Genel 
anlamda söylüyoruz. Sadece bölün-
müş yolları konuşursak, yüzde 62. 
Ama Türkiye’nin her tarafı şu anda 
tam bölünmüş yol değil. Son 15 yılda 
19 bin kilometre yeni yol yapılmış, 
bu bir rekordur. Bunun başaran 
dünyada başka bir ülke yok. Herkes 
bu konuyu biz vaktiyken bakanken 
muhataplarımızla konuştuğumuzda 
nazikçe bize ‘Sayın Bakan galiba bir 
sıfır hatası yaptınız’ derlerdi, ‘Yok yok 
bin 500’ ne söylediğimi biliyorum. 
2003’te kaza yerinde ölenlerin sayısı 
4 bine yakındı. Trafikteki araç sayısı 8 
milyondan 21 milyona çıktı. Yolculuk 

miktarı 2 milyona yaklaştı, 3 kat arttı. 

Hedef, sıfır ölümlü kaza. 
Kaza sayısı da arttı, ölümlü kazalar-
daki sayı neredeyse sabit kaldı. Bu, 
yılda ortalama 8 bin insanın hayatını 
kurtarmak demektir. Bizim inancı-
mızda bir kişinin hayatını kurtarmak 
bütün insanlığın hayatını kurtarmaya 
eşdeğerdir. Bizim önümüzde daha 
çok yol var. Çözüm, eğitim, eğitim, 
eğitim. Beşikten mezara kadar eği-
tim. Çünkü, 2003’te hatırlıyorum, 
emniyet Genel Müdürlüğü trafik is-
tatistiklerine baktığımızda kazalarda 
kusurlar yazar. Liste başı her zaman 
yol kusuru, bir numarada yer alır” 
diye konuştu. Yıldırım, konuşmasını 
şöyle sürdürdü: “İnsan hatası 4’te 
5’te (raporlardaki sıra) yer alıyordu. 
Şimdi raporlara bakın birincisi insan 
hatası, kusuru. En güzel yolu yapabi-
lirsiniz, akıllı aracı yapabilirsiniz ama 
insanın hatasını önleyecek henüz bir 
alet icat edilmedi. İnsan hatası her 
zaman trafik kazalarında azaltmada, 
artmada birinci derecede rolü var. 
Demek ki insan hatasını azaltmanın, 
hatta sıfıra indirmenin yolu eğitimden 

geçiyor. Anaokulu, ilkokul, ortaokul, 
lise, burada memnuniyetle gördük 
ki Mili Eğitim Bakanlığı okullarda bu 
derslere ağırlık vermiş ancak Sayın 
Bakanım yeterli değil, daha fazla 
vermemiz lazım, uygulamalı eğitimi 
daha da artırmamız lazım. Müfredat-
ta trafik güvenliği, trafikle ilgili öğretici 
bilgilerin daha fazla yer alması lazım. 
Çünkü, yavrularımızın küçük yaşta 
alacakları bu bilgiler onlar sürücü 
olduğu zaman hatırlayacakları en 
büyük rehber olacaktır. Her sürücü 
her vatandaşın kendi bilgisi, polis 
olacak, ona göre denetleyicilere de 
daha az iş kalmış olacak ki görev-
lerini en iyi şekilde yapsınlar. İçişleri 
Bakanlığımızda da trafikle ilgili bölü-
mü güçlendireceğiz, güçlendirmemiz 
gerekiyor. Çünkü, Türkiye’nin trafik 
yükü artıyor, buna uygun yapılanmayı 
yeniden gözden geçirmek gerekiyor. 
Bu konuda Bakanlığımızın atacağı 
adımları ele alacağız ve destekle-
yeceğiz. Çünkü, biz ‘İnsanı yaşat ki 
devlet yaşasın’ kültüründen gelen bir 
milletiz. ‘İnsanı yücelt ki devlet yücel-
sin’ kültürüne sahip bir milletiz.”
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kontrol sistemleri Türkiye’de tasarlan-
mış ve üretilmiş en güçlü araç olma 
unvanına sahip olacak.

BABAYİĞİTLER BULUŞTU
Projede demiryolu araçları konusun-
da Türkiye’deki en yetkin kurumlar 
olan Türkiye Lokomotif ve Motor 
Sanayii A.Ş. (TÜLOMSAŞ), TÜBİTAK 
Marmara Araştırma Merkezi (MAM) 
ve İstanbul Teknik Üniversitesi (İTÜ) 
bir araya geldi. Oluşturulan konsorsi-
yum özel sektör işbirliği ile lokomoti-
fin tasarımı ve prototip imalatı hayata 
geçirilecek. Projenin sonunda ortaya 
çıkacak prototipin sertifika alıp başa-
rıyla devreye alınmasının ardından ilk 
aşamada TCDD 20 adet daha sipariş 

Türkiye yerli otomobil projesinin 
ardından yerli lokomotif için de düğ-
meye bastı. Bilim Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Faruk Özlü’nün öncülüğün-
de TÜBİTAK’ta çalışmalar başladı. 
Ekimden bu yana E5000 Tip Elektrikli 
Lokomotif Geliştirilmesi Projesi için 
160 kişilik ekip çalışıyor. 48 ayda 
tamamlanacak projeyle TCDD’nin 
ana hat yük ve yolcu taşıma ihtiyaçları 
karşılanacak. Modern sürüş sistemine 
sahip, 5.000 kilovat gücünde, 160 
kilometre süratli ve TSI (Avrupa kar-
şılıklı işletilebilirlik yönetmeliği) gerekli-
liklerine uygun bir elektrikli lokomotifin 
tasarımı ve prototip üretimi yapılacak. 
Sertifikasyon ve testler ile birlikte 4 yıl 
sürmesi planlanan proje sonucunda 
üretilecek elektrikli lokomotif, çekiş ve 

vererek lokomotif ihtiyacını yerli lo-
komotifle karşılamaya başlayacak. 
Proje ile 5000 kW ve daha büyük 
güçteki raylı taşıtların ve kritik alt 
sistemlerinin artık Türkiye yerli ve milli 
imkânlarla tasarlanabilmesi ve üretil-
mesi mümkün hale gelecek.

4 MİLYAR $ 
KAZANDIRACAK
Türkiye’nin 2023 hedefleri doğrultu-
sunda önümüzdeki yıllarda 500 adet 
lokomotifin alınması planlanıyor. Bir 
demiryolu aracının ortalama ömrü 30 
yıl. Türkiye’nin kendi lokomotiflerini 
üretmesiyle birlikte 30 yıl boyunca 
lokomotifler için harcanacak yaklaşık 
4 milyar doların büyük bir kısmı yurti-
çinde kalacak.

İHRAÇ EDER HALE GELİR
Yerli lokomotif projesi, Türkiye’nin 
sadece altyapı işletmecisi olmadığını, 
2023 hedefleri doğrultusunda kendi 
ihtiyaçlarını milli tasarımlar ile gidere-
bilecek güçte olduğunu gösterecek. 
Projeden elde edilecek tecrübe ve 
bilgi birikimi sayesinde, bundan son-
ra ihtiyaca uygun lokomotiflerin tasa-
rım ve üretimlerinde yurtdışı bağımlılık 
kalkacak. Türkiye’nin fikri mülkiyet 
haklarına sahip olacağı teknolojinin 
ihracat edilmesi de mümkün olacak. 
Bu sayede Türkiye, dünyada loko-
motif ihraç eden sayılı ülkelerden biri 
haline gelecek.

OTOMOBİLDEN SONRA 
YERLİ LOKOMOTİF
Türkiye demiryolunda tarihi bir hamleye hazırlanıyor. 
Elektrikli lokomotif üretimi için TÜBİTAK düğmeye bastı. 
Projenin 48 ayda tamamlanması hedefleniyor.
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TESK Kart’ın 2 yıla yakın süren ha-
zırlık sürecini ve TESK Kart projesini, 
Türkiye Esnaf ve Sanatkarlar Konfe-
derasyonu Genel Başkanı Bendevi 
PALANDÖKEN ve Birleşik Ödeme 
Hizmetleri ve Elektronik Para A.Ş. 
CEO’su İlker SÖZDİNLER basına 
tanıttı. 

“TESK Kart” ile 
Esnafımızın Yanındayız

Çok sayıda basın mensubunun ka-
tılımı ile gerçekleştirilen toplantıda 
ilk söz proje ortağı Birleşik Ödeme 
ve Elektronik Para A.Ş. Ceo’su İlker 

SÖZDİNLER’İN oldu. 2 Milyon’a 
yakın esnaf ve sanatkar için çalış-
maktan duydukları memnuniyeti dile 
getirerek sözlerine başlayan SÖZ-
DİNLER; “Biz Türkiye’nin sayılı elekt-
ronik para kuruluşlarından biri olarak 
ülke ekonomimizin yapıtaşı olan es-
naf ve sanatkarlarımıza hizmet suna-
cak bu projede olmaktan gurur duy-
maktayız. Amacımız, “TESK KART” 
sayesinde esnaf ve sanatkarlarımızın 
bütçelerine katkı sağlarken, onlara 
akıllı ödeme ve finans teknolojilerini 
kullanarak güvenli ve kolay bir hizmet 
ortamı sunmaktır. Nihai hedefimiz, 
esnaf ve sanatkarlarımızın başka bir 
karta ihtiyaç duymadan TESK Kart 

“TESK 
KART” 
HAYATA GEÇTİ...
Esnaf ve sanatkarların günlük hayatta yaptıkları alışverişi 
ucuza getirmek amacıyla başlatılan TESK Kart projesinin 
tanıtımı 30 Ekim 2017 tarihinde 81 ilden gelen esnaf ve 
sanatkar kuruluşlarının temsilcileri ve basın mensuplarının 
katıldığı toplantı ile Ankara’da Latanya Otel’de yapıldı. 
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daha ucuz mal ve hizmet almasına 
imkan sağlanırken, aile bütçelerine de 
önemli bir katkı sağlanacak. 

“TESK KART” bir kredi 
kartı değil
TESK Kart, bir kredi kartı değildir. 
Bu kart ile, TESK Kart Sadakat 
Platformu’na üye olan işyerlerinde, 
esnaf ve sanatkarlara yaptıkları alış-
verişlerde indirim sağlanması amaç-
lamaktadır. 

Kart ücreti ve aidatı yok
TESK Kart, sadece esnaf ve sanat-
kar ile ailelerine özel olarak sunulmuş 
bir hizmettir. Esnaf ve sanatkar sicile 
kayıtlı bulunan herkes aile fertleri ile 
birlikte bu kartın sunduğu ayrıcalıklar-
dan faydalanabilecektir. Bu kart için 
hiçbir esnaf ve sanatkardan herhangi 
bir ücret alınmayacaktır. 1 Aralık 
tarihinden itibaren kartlar esnaf ve 
sanatkarlarımız tarafından bulunduk-
ları ildeki esnaf ve sanatkarlar odaları 
birliklerinden temin edilebilecektir. 
Kartlar, tamamen ücretsiz olarak da-
ğıtılacaktır.  Bu kartı alabilmenin tek 
koşulu, bir esnaf ve sanatkar meslek 
odasına kayıtlı olmaktır.

Çok sayıda tanınan 
marka ile anlaşma 
sağlandı 
Esnaf ve sanatkarlarımızın günlük 
hayatlarında kullandığı markalarla 
yaptığımız görüşmeler sonucunda, 
esnaf ve sanatkarlarımıza çeşitli in-
dirimler sağladık. Henüz çok yeni 
olan sistemimize her geçen gün yeni 
saygın markaları ekleyerek yolumuza 
devam edeceğiz. Başta akaryakıt 
olmak üzere, sağlık, giyim, eğitim ve 
gıda alanlarında ciddi indirimler mev-
cut. Şuan için TESK Kart Sadakat 
Platformumuzda; Lukoil, Medical Park 
Hastaneleri, Cinemaximum, Mekte-
bim Okulları, Yakın Eğitim Kurumları, 
Defacto, Sefa Merve, Dominos Pizza 
gibi tanınan saygın markalar var. 

ile tüm alışverişlerinde avantajlardan 
faydalanmasını ve ödeme ile finansal 
hizmetlerini yapmasını sağlamaktır. 
Projenin ülkemize hayırlı olmasını 
dileriz” ifadelerini kullandı. 

“TESK Kart” Kartopu gibi 
Büyüyecek
Projenin hedef kitlesi olan esnaf ve 
sanatkarlara TESK Kart’ı tanıtmak 
için kürsüye gelen TESK Genel Baş-
kanı PALANDÖKEN; “Bu kart para 
değil, alışveriş yapmak için kullanılan 
kart. Kredi kartı gibi kullanmanız 
mümkün değil. Dolayısıyla alışveriş 
için kullanacağınız için karlı çıkacak-
sınız. Bu kart sadece alışverişiniz-
de nakit indirimi sağlayan bir kart. 
Önemli olan harcadıkça kazanmanızı 
kolaylaştırıcı bir kart. 100 liralık ben-
zin aldınız 8 lira cebinize kalacak. 
Para talep edilmeyecek. Kart be-
delidir, kullanım bedelidir kesinlikle 
para yok. Bugün hayatımızın içinde 
olmazsa olmazı olarak kabul ettiğimiz 
TESK Kart günlük hayatımızda hem 
daha ekonomik alışveriş yapmamızı 
sağlayacak hem de bir farkındalık 

oluşturacak. Farkındalığı şu olacak, 
bugüne kadar cebimizde kullandığı-
mız kartlar kredi sağlanmasıyla ilgili 
cebinizdeki paranın kullanılmasıyla 
ilgili idi. Halbuki bu kartla sadece 
alışveriş yapabileceksiniz. Bu alış-
veriş önemli ölçeklerde hem size 
kazandıracak hem de bu genişledik-
çe esnaf sanatkarlar kendi meslek 
dalındaki kendi müşterilerine bu kartı 
takdim etmek suretiyle vatandaşın 
birebir daha ucuza, daha kaliteli yiye-
cekleri almasını sağlayacak.” sözleri 
ile TESK Kart’ı tanıttı.

1 Aralık’tan itibaren an-
laşmalı üye işyerlerinde 
kullanılabilir
Üzerinde uzun zamandır çalışılan, 
esnaf ve sanatkarlarımızın anlaşmalı 
işyerlerinden yapacakları alışverişlerde 
onlara puan, indirim vb. avantajlar 
sağlaması öngörülen “TESK KART” 1 
Aralık tarihi itibarıyla kullanılmaya baş-
lanılacak. Yaklaşık 2 Milyon esnaf ve 
sanatkarlarımız ve ailelerinin anlaşmalı 
üye işyerlerinden yapacakları alışveriş-
lerde kullanabilecekleri “TESK KART” 
ile esnaf ve sanatkarların işyerlerine 
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Birçok tanınan saygın firma ile de 
görüşmelerimiz devam ediyor. Anlaş-
ma sağladığımız üye işyerleri, kam-
panyalar ve indirim oranları esnaf ve 
sanatkarlarımız tarafından www.tesk-
kart.com.tr adresinden güncel olarak 
takip edilebilir. Çok yakında, esnaf ve 
sanatkarlarımız hazırlanan web uygu-
lamasını akıllı telefonlarına indirerek de 
üye işyerlerini, kampanyaları ve indirim 
oranları takip edebilecekler.

TESK KART 

NEDİR? 
TESK Kart, Ülkemizin ekonomisine 
önemli katkılar sunan esnaf ve sanat-
karlarımız ile ailelerine özel kampanya, 
indirim vb. fırsatlar sunan bir kartdır. 

TESK Kart ile başta akaryakıt, giyim, - 
eğitim, sağlık olmak üzere birçok sek-
törde özel indirimler sunulmakta, kart 
sahipleri sektörlere özel fırsat ve kam-
panyalardan faydalanabilmektedir.

TESK Kart, bir kredi kartı değildir. - 
Herhangi bir ad altında ücret, aidat 
veya faiz içermez.

TESK Kart  ile anlaşmalı üye işyer-- 
lerinde indirimli alışverişin keyfini 
çıkarabilirsiniz.

Mobil uygulamamız ve internet site-- 
miz üzerinden markaların ürün ve 
hizmetleri ile sunulan fırsatlar, kam-
panyalar takip edilebilmektedir.

TESK Kart ile seçkin markaların - 
sunduğu ayrıcalıklar dünyasına da-
vetlisiniz.

Üzerinde uzun zamandır 
çalışılan, esnaf ve 
sanatkarlarımızın 
anlaşmalı işyerlerinden 
yapacakları alışverişlerde 
onlara puan, indirim vb. 
avantajlar sağlaması 
öngörülen “TESK KART” 
1 Aralık tarihi itibarıyla 
kullanılmaya başlanılacak. 
Yaklaşık 2 Milyon esnaf 
ve sanatkarlarımız ve 
ailelerinin anlaşmalı 
üye işyerlerinden 
yapacakları alışverişlerde 
kullanabilecekleri 
“TESK KART” ile esnaf 
ve sanatkarların 
işyerlerine daha ucuz 
mal ve hizmet almasına 
imkan sağlanırken, aile 
bütçelerine de önemli bir 
katkı sağlanacak. 
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6754 sayılı Bilirkişilik Kanunu ve ilgili 
mevzuat kapsamında TESK tarafın-
dan verilen bilirkişilik temel eğitim-
lerinin son gününde bir öğrenci gibi 
eğitime katılan TESK Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken, önce kursiyer 
olup bir öğrenci gibi ders dinledi 
sonra başarılı kursiyerlerin sertifikası-
nı verdi. Sertifika töreninde konuşan 
Bendevi Palandöken, ‘Bilirkişilik bir 
kamu görevidir ve başkasına devre-
dilemez. Size verilen görevi şahsen 
yaparak sorumluluğunuzu yerine 
getirmelisiniz. Çünkü bilirkişilik para 
kazanma kapısı değildir. Uyuşmaz-
lıkları çözmede adaletin sizin uzman 

olduğunuz meslekte bilgi ve tecrübe-
nize başvurması demektir’ dedi.

‘AHİLİĞİN ÖZÜNDE 
BİLİRKİŞİLİK VAR’
TESK tarafından açılan Bilirkişilik 
Temel Eğitimlerine 24 kişinin katıldı-
ğını ve bunlardan sadece 3 tanesinin 
esnaf olduğunu da belirten Palan-
döken, ‘Esnaf ve Sanatkârlarımız 
da bu temel eğitimler sonrasınhda 
başvuruda bulunarak bilirkişilik ya-
pabilecek. Bilirkişilik temel eğitimi, 5 
yıllık meslekî kıdem kazanmış kişiler 
tarafından alınan ve bilirkişilik faaliye-

tinin yürütülmesi ile ilgili temel, teorik 
ve pratik bilgileri içeren bir eğitim. 
Temel eğitim, 18 saati teorik ve 6 
saati uygulamalı olmak üzere en az 
24 ders saatinden oluşuyor. Kanun 
gereği eğitim grupları 24 kişiden 
oluştu. Konfederasyonumuz tara-
fından 6’şar saat dört gün süreyle 2 
hafta sonu eğitim verildi. Kurslarımız 
halen devam etmektedir. Bilirkişiliğin 
özünde meselenin çözümüne katkı 
koymasıdır. Sizler zaten hepiniz bir 
meslek sahibisiniz. Haksızlıkların 
giderilmesi için iyi bir uygulama. Her 
dosya tanhıdığa değil de adil olarak 
eşit bir şektilde herkese dağıtılma-
lıdır. Zaman zaman bu eğitimlerle 
ilgili bizlerede bazı dosyalar geldi. 
Katkı koyduk. Aslında bilirkişiliği ben 
Ahilik kültürüne benzetiyorum. Yani 
bugünkü bilirkişilik Ahilik Kültürünün 
zamanımıza uydurulması ve biraz 
gelişmişidir’ diye konuştu.

ÖNCE ÖĞRENCİ OLUP DERS DİNLEYİP 
SONRA SERTİFİKA VEREN PALANDÖKEN : “ 
BİLİRKİŞİLİK BİR KAMU GÖREVİDİR”
Türkiye Esnaf ve Sanatkarlar Konfederasyonu tarafından 
TESK Otel’de verilen 24 saatlik Bilirkişilik Temel Eğitimi 
başarıyla bitiren 24 kişiye törenle sertifikaları TESK Genel 
Başkanı Bendevi Palandöken tarafından verildi.
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Anıtkabir, 10 Kasım’da doldu taştı. Resmi anma töreninin ardından ziyare-
te açılan Anıtkabir’e gelenlerin sayısı 1 milyona yaklaştı

Yetkililer, Cumartesi ve Pazar günü 
de ziyaretlerin akın akın devam ettiği-
ne dikkat çektiler.

Özellikle şehir dışından binlerce oto-
büsle Ankara’ya gelindiğini belirten 
yetkililer, Atatürk’ü Anma Haftası iti-
bariyle ziyaretçi sayısına bakıldığında 
ise tüm zamanların rekorunun kırılmış 
olabileceğini söylediler.

10 Kasım 2013’te Anıtkabir’i 1 mil-
yon 89 bin 615 kişi ziyaret etmişti. 
Bu sayının tüm zamanların ziyaretçi 
rekoru olduğu belirtilmişti.

Anıtkabir’de yine rekor kırıldı
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TESK GENEL BAŞKANI  
PALANDÖKEN 
BATMAN’DAYDI...
Batman Belediyesinin arsa tahsisi protokolünü imzalamak 
için Batman’a gelen TESK Başkana Bendavi Palandöken, 
ithal et konusunu rekabet kuruluna taşıdıklarını belirtti. 

‘VATANDAŞ ETİ ESNAF-
TAN ALIR
Batman Belediyesi tarafından, Bat-

man Esnaf ve Sanatkarları Odaları 

Birliği İESOB) binası yapılması için 

tahsis edilen yaklaşık iki dönümlük 

arsasının imza töreni, Batman Bele-

diyesinde gerçekleşti. Protokolden 

önce BESOB tarafından TP Kristal 

Park tesislerinde basın mensuplarına 
yeni yapılacak BESOB binası ve arsa 
ile ilgili toplantı düzenlendi. Toplan-
tıda Türkiye Esnaf ve Sanatkârları 
Konfederasyonu (TESK) Genel Baş-
kanı Bendevi Palandöken, Batman 
Esnaf ve Sanatkarları Odaları Birliği 
ve bazı yerel ve bölge meslek oda 
başkanları yer aldı. Burada söz alan 
Genel Başkan Palandöken, ithal 
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ucuz et konusuna değindi. Palandö-
ken, şunları söyledi; “İki ön kol, iki de 
arka but. Şimdi bu et ne şekilde ya-
pılmış, hangi kurallarla kesilmiş, nasıl 
olmuş ucuzmuş? Vatandaş ucuzu 
değil sağlıklı, kaliteli,  kapısının önün-

deki, hatta sevdiği, diyaloğu olduğu 
esnaftan alır. Esnaf bunu pahalandır-
mıyor. Bu iş çok abartıldı, hatta med-
yaya o firmaların reklamını yaparak, 
bir haksız rekabet oldu. TESK olarak 
ne yapmamız lazımdı? Tabii ki bu işi 

Rekabet Kurumu’na götürdük. Neti-
cesini bekliyoruz.

“ BELEDİYE İLE ARSA 
PROTOKOLÜ
TESK Genel Başkanı Bendevi Pa-
landöken, Birlik Başkanı Kara ve 
beraberindekiler, protokol imzalamak 
amacıyla  Belediye Başkan Vekili  
Ertuğ Şevket Aksoy’u ziyaret etti. 
Burada söz alan Başkan Vekili Ak-
soy, “Başkan Kara bize arsa tahsisi 
ile ilgili başvurunca  hemen kabul 
ettik; çünkü  olması gereken bir 
şeydi. Belediyenin keşke imkânı olsa 
da, kredi de sağlasaydık kendilerine”  
dedi. Palandöken ise arsa tahsisin-
den dolayı teşekkür etti. 

Batman Belediyesi Başkan  
Vekili Aksoy: “Başkan Kara bize arsa 
tahsisi ile ilgili başvurunca  hemen kabul 
ettik; çünkü  olması gereken bir şeydi. 
Belediyenin keşke imkânı olsa da, kredi de 
sağlasaydık kendilerine”
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Esnaf ve Sanatkarlar 
Yeterlilik Merkezi Projesi 
Başarıyla Tamamlandı
Konfederasyonumuzca yürütülen ve Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanlığı AB Mali Yardımlar Dairesi Başkanlığının 
sözleşme makamı olduğu, Esnaf ve Sanatkarlar Yeterlilik 
Merkezi Projesi 31 Ekim 2017 tarihinde sona erdi.
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Proje kapsamında ISO kalite stan-
dardına göre personel belgelendirme 
sistemi kurularak TÜRKAK ‘dan 
akredite, Mesleki Yeterlilik Kurumu 
tarafından yetkilendirilmiş bir belge-
lendirme merkezi hayata geçirildi. 
Kurulan belgelendirme merkezinin 
(TESK- ESYEM) yetkilendirme söz-
leşmesi 15 Eylül 2017 tarihinde Mes-
leki Yeterlilik Kurumunda Çalışma 
ve Sosyal Güvenlik Bakanı Jülide 
SARIEROĞLU, TESK Genel Başkanı 
Bendevi PALANDÖKEN ve Mesleki 
Yeterlilik Kurumu Başkanı Adem 
Ceylan arasında imzalandı.

TESK ESYEM ayrıca , başta okul 
servis aracı şoförü olmak üzere, tak-
si, dolmuş ve şehir içi ulaşım otobüs 
şoförü mesleklerinde kapsam geniş-
letmesi çalışmaları yaparak şehir içi 
ulaşım sektöründe yaşanan belgeli 
çalışan sorununu aşmayı hedefliyor.
31 Ekim 2017 tarihinde sona eren 
ESYEM projesinin kapanış konferansı 
30 Ekim 2017’de Ankara Latanya 
Otelde gerçekleştirildi.

Kapanış konferansına Birlik ve Fede-
rasyon başkanları, ilgili Bakanlık tem-

silcileri çeşitli kurum ve kuruluşların-
dan temsilciler ve sektörel çalışanlar 
katılım sağlamıştır.

Konferansta, Sn. Bendevi PALAN-
DÖKEN AK Parti Genel Başkan 
Yardımcısı Sn. Öznur ÇALIK, ÇSGB 
Müsteşar Yardımcısı Sn. Dr. Serhat 
AYRIM, ARCİ Bulgaristan Bölgesel 
ve Sivil Girişimler Birliği Başkanı Ms. 
Svetelina NESHKOVA, MESLEKİ 
YETERLİLİK KURUMU Başkanı Sn. 
Adem CEYLAN, MEB Hayat Boyu 
Öğrenme Genel Müdürü-Sn. Ali Rıza 
ALTUNEL, AB Türkiye Delegasyo-
nundan Sn. Prof.Dr. Mustafa BALCI, 
ÇSGB AB ve Mali Yardımlar Dairesi 
Başkanı Sn. Burak Çağatay DOĞAN 
birer konuşma yaptılar.

PALANDÖKEN konuşmasında, ulu-
sal yeterlilik sisteminin esnaf teşkilatı 
açısından daha iyi anlaşılmasını iste-
diklerini, bu amaçla proje kapsamın-
da 250’ye yakın esnaf ve sanatkara 
bilgilendirme yapıldığını belirterek, 
projenin en önemli çıktısının ise mes-
leki yeterlilik belgelendirme merkezi 
kurulması olduğunu belirtti.

Kadınların yoğun olarak çalıştığı gü-
zellik sektöründe yaşanan belgelen-
dirme sorununu aşmayı hedefleyen 
TESK ESYEM Projesi bu sektörde 
Kuaför, Güzellik Uzmanı, Makyaj 
Uzmanı, Ağdacı, Manikürist gibi 12 
meslek dalında TÜRKAK dan akre-
dite edilerek MYK’dan yetkilendirildi. 
TESK ESYEM, kadın çalışan sayısının 
çok yüksek olduğu Kişisel hizmetler 
sektöründe belgesiz çalışanlara mes-
leki yeterlilik sınavları düzenleyerek 
başarılı olan adaylara mesleki yeterli-
lik belgesi düzenleyecek.

Proje kapsamında güzellik sektö-
ründe 3 ulusal meslek standardı ve 
3 ulusal yeterlilik hazırlandı. Mesleki 
belgelendirme faaliyetlerinin gerçek-
leştirilebilmesi adına TESK ESYEM 
isimli iktisadi işletme kuruldu. Söz 
konusu İşletmeye bağlı Ankara, 
İstanbul ve İzmir de sabit sınav 
merkezleri oluşturuldu. Söz konusu 
sınav merkezleri Birliklerimiz koordi-
nasyonunda ve ilgili tüm odalarımızla 
işbirliği yapılarak tüm illere yaygınlaş-
tırılacak.

Faaliyetlerini Ankara, İstanbul, İzmir 
ve Bulgaristan’da yürüten ESYEM 
projesi kapsamında, ulusal yeterlilik 
sisteminde iyi uygulama örneklerini 
incelemek için Bulgaristanın başkenti 
Sofya yada bir çalışma ziyareti dü-
zenlenerek bu alanda işbirliği imkan-
ları araştırıldı.

Ulusal yeterlilik sisteminin esnaf ve 
sanatkar camiasında daha iyi anla-
şılabilmesi için Ankara, İstanbul ve 
İzmir de bilgilendirme seminerleri 
düzenlenerek 250’ye yakın esnaf ve 
sanatkar eğitildi. Eğitimlerin ardından 
100 aday mesleki yeterlilik sınavına 
alındı.
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Yeniden değerleme  
oranı belli oldu
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Türkiye İstatistik Kurumunun (TÜİK) 
enflasyon rakamlarına göre, 2018’de 
çeşitli vergi, harç ve cezaların yüzde 
14,47’lik yeniden değerleme oranın-
da artırılması bekleniyor. 
 
Vergi Usul Kanunu uyarınca her yıl 
yeniden değerleme oranını, TÜİK’in 
Yİ-ÜFE’sine göre açıklayan Maliye 
Bakanlığının, 2018 yılında esas alı-
nacak oranı da bu ay ilan etmesi 
bekleniyor. Çeşitli vergi ve harçlarla 
ilgili kanunlarda, vergi, harç ve ceza 
tutarlarının her yıl yeniden değerleme 
oranı kadar artması öngörülüyor. 
Kanunlarda, Bakanlar Kuruluna da 
belirli limitlerde bu tutarlarda değişik-
lik yapma yetkisi tanınıyor.

 
Bakanlar Kurulu bu yetkisini kul-
lanmazsa, damga vergisi, çevre ve 
temizlik vergisi, harçlar, trafik ve vergi 
cezaları 1 Ocak 2018’den itibaren 
yüzde 14,47 artacak. 

MTV, torba tasarıya göre 
belirlenecek 
Motorlu taşıtlar vergisinin (MTV) ise 
TBMM Genel Kurulu gündeminde 
bulunan ve “torba tasarı” olarak bili-
nen Bazı Vergi Kanunları ile Kanun ve 
Kanun Hükmünde Kararnamelerde 
Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun 
Tasarısı’nda öngörülen şekilde de-
ğişmesi bekleniyor. 
 
Vergi, harç ve cezaların yeniden 
değerleme oranında artırılması du-
rumunda fatura, gider pusulası gibi 
belgelerin verilmemesinin ve alınma-
masının cezası 240 liraya çıkacak. 
 
Damga vergisindeki maktu tutarların 
yeniden değerleme oranı kadar artı-
rılması durumunda yıllık gelir vergisi 
beyannamelerindeki damga vergisi 
59 lira olacak. Bu miktar, makbuz 
senetlerinde 20 lira olarak uygulana-
cak. 

Trafik kurallarını ihlal 
edenlerin cebi yanacak 
Harçların da aynı oranda zam gör-
mesiyle 1 yıllık pasaport harcı yeni 
yılda 175,5 liradan 200,9 liraya çıka-
cak. B sınıfı sürücü belgesi harcı da 
yeni yılda 495,8 lira olacak. 
 
Yıl başından itibaren trafik cezaları 
da yeniden değerleme oranında 
artırılacak. Buna göre, kırmızı ışıkta 
geçmenin 206 lira olan cezası yeni 
yılda 235,8 liraya yükselecek. Ayrıca 
alkollü araç kullananlar yeni yılda 
ilk yakalamada 1002,8 lira, ikinci 
yakalamada ise 1256,9 lira ödemek 
zorunda kalacak. 
 
Hız sınırını yüzde 30’a kadar aşan 
sürücüler 235,8 lira, yüzde 30’un 
üzerinde aşanlar ise 488,8 lira ceza 
ödeyecek. Yeni yılda emniyet kemeri 
takmayanlar ve park yasağını ihlal 
edenler 108,7 liralık cezayla karşı 
karşıya kalacak.

TÜİK’in enflasyon rakamlarına göre, 2018’de 
çeşitli vergi, harç ve cezalar için uygulanacak 
yeniden değerleme oranı belli oldu.

Yıl başından itibaren 
trafik cezaları da yeniden 
değerleme oranında 
artırılacak. Buna göre, kırmızı 
ışıkta geçmenin 206 lira 
olan cezası yeni yılda 235,8 
liraya yükselecek. Ayrıca 
alkollü araç kullananlar yeni 
yılda ilk yakalamada 1002,8 
lira, ikinci yakalamada 
ise 1256,9 lira ödemek 
zorunda kalacak.
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UCUZ ETİN ZİNCİR MARKETTE SATILMASI 
KASAP ESNAFINA HAKSIZLIK

KASAP ESNAFI MAHALLE 
KÜLTÜRÜNÜN BİR 
PARÇASI
Kasapların mahalle kültürünün bir 
parçası olduğunu vurgulayan Palan-
döken şunları söyledi: “Yurtdışından 
ithal edilen et hem vatandaşı hem 
de kasabı mağdur eder. Ülkemizde 
mağaza sayısı olarak daha fazla ter-
cih edilen firmalar çok ama sadece 

ekmek parasını kazanmak için bunca 
yıl emek vermiş insanlara haksız 
rekabet. Genç kızlarımız yeni evlilik 
dönemlerinde nasıl et alınacağını, 
nasıl köftelik et alınacağını kasap 
amcalarından öğrenecek. Bu şekilde 
mahalle kültürü de yok olacak. Ucuz 
eti çok fazla mağaza sayısı olan fir-
malar satacaksa o zaman her şeyi 
onlar yapsın esnaf ne yapacak? Ülke-
mizde terör belası olmasaydı o güzel 

arazilerde, dağlarımızda hayvanları-
mız otlanıp kendi yerli etimiz kasap 
vitrinlerine inse güzel olmaz mıydı? 
Bununla beraber bu et hangi vasıfta, 
hangi cins kimyevi içeriklerle vatan-
daşa ucuz olarak satılacak? İçeriği ne 
olacak, paketlenirken sağlığa zararı 
olacak mı? Bunun yanısıra parası ol-
mayan vatandaş kasabına gidip 100 
gram et alabilecekken marketten bir 
paket almak zorunda kalacak.”

Halka ucuz et satışı ülkemizde iki zincir markette satışa başladı. Ucuz etin yalnızca iki 
markette satılmasının kasap esnafına karşı haksız rekabet olduğunu belirten Türkiye 
Esnaf ve Sanatkârlar Konfederasyonu (TESK) Genel Başkanı Bendevi Palandöken, 
“Ucuz etin yalnızca iki zincir markette satılması, yıllarca bu işe emek vermiş kasap 
esnafımızı mağdur eder. İthal edilen et ne şekilde dağıtılacak, kimyevi içeriği ne olacak, 
paketlenirken insan sağlığına zararı olacak mı? 100 Gram et alacak vatandaş da mağdur 
olacak çünkü bir paket et almak zorunda kalacak. Bu haksız rekabetin önüne geçilmesi 
için çalışma başlatılmalı” dedi.
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YERLİ ÜRETİCİ 
DESTEKLENDİĞİNDE 
ET İTHALATINA GEREK 
KALMAZ
Palandöken yerli üreticinin destek-
lenmesiyle et ithalatından vazge-
çilebileceğinin altını çizerek, “Yılda 
ortalama 15 kg et tüketiyoruz. Bu 
tüketim oranı artmadı ki fiyatlar da 
artsın. Etlere gelen zamların müseb-
bibi esnaf gibi gösterilmesi haksızlık. 
Liberal ekonomilerde fiyatlar kendi 
kendine oluşur. Biz bu konuyla ilgili 
yasal olarak Rekabet Kurumuna da 
başvurduk. Ucuz et için meralardaki 
bireysel işletmelere ağırlık verilmeli. 
Piyasada yerli hayvanların üretimin-
deki teşvikler gerçekten bireysel 
işletmelere verilse et zaten ucuzlar. 
Yurtdışından ithalata değil, kendi 
besicimizin yetiştirdiği hayvanlara 
ihtiyacımız var. Çünkü ithalat geçici 
bir çözüm. Kırsal kesimdeki esnaf ve 
çiftçinin gelir seviyesinin yükselmesi 
tarım ve hayvancılığın canlanmasını 
etkiler. Gıda Tarım ve Hayvancılık 
Bakanlığının 81 ilde uygulayacağı 50 
başa kadar kapasiteye sahip küçük 
aile işletmelerine besi desteği bu 
noktada olumlu bir adım. 400 bin 
başın kayıt dışı kesildiği tahmin edili-
yor bu da 88 bin ton karkas etin kayıt 
altına alınması demek. Kayıt dışılık 
da azalacağı için ekonomimize katkı 

NÜFUSU HER YIL 100 BİN 
AZALAN KÖYLER ŞAŞALI 
GÜNLERİNE DÖNMELİ

Nüfusu her yıl azalan köylerin eski 
şaşalı günlerine geri dönmesi ge-
rektiğini de hatırlatan Palandöken 
sözlerini şöyle bitirdi: “Ülkemizde 
köylerin nüfusu her yıl ortalama 100 
bin civarı azalıyor. Tarımsal üretime 
ve hayvancılığa hız kazandırmak için 
köye dönüş projelerinin önü açılmalı. 
Kentten köye göçü teşvik eden pro-
jelere katılımın artması sağlanmalı. 
Bunun için de maddeler güncellen-
meli. Maddeler arasındaki en önemli 
kıstas yaş kıstası. Köyüne dönüp 
çiftçilik, hayvancılık yapmak isteyen 
vatandaşlar için bu yaş sınırı kaldırıl-
malı. Kentten köye göç her açıdan 
olumlu olacaktır. Kentlerdeki yığılma 
da trafik sorunu da azalır. Bölgeler 
arası gelişmişlik düzeyi dengelenme-
ye başlar. Ülkemiz tarım ve hayvancı-
lık için eşsiz bir potansiyele sahip. Bu 
potansiyeli doğru kullanmalıyız. Köy-
ler eski şaşalı günlerine döndüğünde 
dışarıdan hayvan, saman vs. almaya 
gerek kalmayacaktır.”

sağlanacaktır. Bununla beraber yerli 
üretici desteklendikçe ithalata olan 
ihtiyaç da azalır. Son 7 yılda besilik, 
kasaplık, damızlık canlı hayvan ve et 
ithalatına 5 milyar doların üzerinde 
döviz ödendi. Bu rakamlar göz önün-
de bulundurulduğunda ithalatı yerli 
üreticinin desteklenmesi azaltacaktır. 
Biz istiyoruz ki adil bir ticaret ortamı 
olsun. Biz esnafın temsilcisi olarak 
gerekli mücadeleyi gösteriyoruz. 
Vatandaşın da bizi desteklemesi 
lazım” dedi.
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YALÇINDAĞ,  BAKAN  
FAKIBABA İLE GÖRÜŞTÜ
Türkiye Kasaplar Federasyonu Başkanı Fazlı Yalçındağ, 
Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanı Ahmet Eşref Fakıbaba 
ile görüştü. Masada, Et ve Süt Kurumu’nun zincir marketler 
üzerinden gümrüksüz gelen ithal eti ucuza satması 
yönündeki karar ve esnafın sıkıntıları vardı. Edinilen 
bilgilere göre, yapılan ikili görüşmeler sonucunda masadaki 
konuların çözüme kavuşması için fikirbirliği sağlandı.

‘TÜKETİCİNİN DE ESNAFA SAHİP 
ÇIKMASINI BEKLİYORUZ’

Türkiye Kasaplar Federasyonu Baş-
kanı Fazlı Yalçındağ, görüşmenin 
ayrıntılarını anlattı. Yalçındağ, fikirlerin 
paylaşıldığını, problemlerin makul 
zaman dilimi içinde çözüleceğini be-
lirterek şöyle konuştu: “Görüşlerimizi 
aktardık. Birçok noktada da kendisi 
bizimle aynı düşünceleri paylaştı. Biz, 
bu ülkenin öz varlığı olan kaynaklarıy-
la bu işi yapmanın en doğrusu oldu-
ğunu dile getirdik. Yanına koyulacak 
alternatiflerin neler olduğunu da 
söyledik. Biraz sabır istiyoruz. Ama 
problemlerin makul zamanda çözül-
mesi kararlaştırıldı. Bunda hemfikir 
olduk. Görüşlerimiz örtüştü. Tüketi-
cilerin de esnafına sahip çıkmalarını 
bekliyoruz.”

KÜÇÜKBAŞ HAYVAN  DA  
MASADAYDI

Yalçındağ, Bakan Fakıbaba’ya kü-
çükbaş hayvanlarla ilgili görüşlerini 
de bildirdiklerini söyleyerek şöyle 
devam etti: “Sadece sığır eti üretim 
miktarını artırarak problemin çözül-
meyeceğini, ülkemizin küçükbaş 
hayvan diye bir gerçeği olduğunu 
belirttik. Tüketim ve üretimdeki pa-
yının artırılması gerektiğini söyledik. 
Hak verdiler. Büyükbaş hayvana 
bakıyorsunuz. Dana almak için yurt-
dışına bağımlısınız. Satın aldığınız etin 
parasının yarısını döviz olarak yurt-
dışına ödüyorsunuz. Süt dengesini 
sağlayarak et üretiminin artırılmasının 
çözüm noktalarımızdan biri olduğunu 
söyledik.”

‘KAMUOYUNU KANDIRMAYA 
ÇALIŞIYORLAR’

Marketler etten zarar etse bile diğer 
ürünlere zam yaparak zararı kapa-
tabileceğini anlatan Yalçındağ şu 
ifadeleri kullandı: “Market, bin kalem 
mal satıyor. Sizin onun üzerine bir lira 
koyduğundan nasıl haberiniz olacak? 
Şubeleri etten zarar etse, bu farkı 
diğer ürünlere yansıtır, yine kârlı olur. 
Kamuoyunu kandırmaya çalışıyorlar.”

Yurttaşların, esnafa sahip çıkması 
gerektiğini söyleyen Yalçındağ, “Es-
naf mevcut şartlarda bu fiyatlardan 
daha aşağıda fiyatla eti satamaz” 
dedi.



29

vitrin / 2017

Yem fiyatları 3-4 ayda 
yüzde 100’e yakın arttı
Türkiye, et fiyatlarını düşürebilmek 
için yoğun bir şekilde et ithalatı ger-
çekleştirirken, iç piyasada sorunlar 
bitmiyor.

Yerli üretici hayvanlarını düşük fiyat-
lardan satmak zorunda kaldıklarını 
ileri sürerken, girdi maliyetlerinde de 
her geçen gün artış yaşanıyor.

Başta yonca ve saman olmak üzere 

hayvan 
yemlerinin 
fiyatları yük-
selmeye devam 
ediyor. 30 kuruş 
olan samanın kilogram fiyatı 60 ku-
ruşa, yoncanın kilogram fiyatı da 60 
kuruştan 100 kuruşa çıktı. Erzurum 
yöresinde ise samanın kilogramı 70 
kuruş, çayır otunun kilogramı 0.90 ile 
1.1 TL arasında, yoncanın kilogram 
fiyatı ise 0.90 ile 1.1 TL seviyelerinde 
seyrediyor.

Hürriyet’e konuşan uzmanlar, “Zam-
lar besicinin maliyetlerini arttırdı. Bu 
da et ve süt fiyatlarına zam olarak 
yansıyacak. Et fiyatlarının düşmesi 
ithalatla da engellenemeyecek” dedi.

Son 4-5 aydır ülkeye giren hayvan 
sayısının arttığına dikkat çeken Kon-

ya Selçuk Üniversitesi Zi-
raat Fakültesi’nden Pro-
fesör Süleyman Soylu, 

“Besici bu hayvan girişine 
hazırlık yapmadı. Yem ihti-

yacında artış yaşandı. Talep 
artınca da fiyatlar yükseldi. Yaz 

döneminde kaba yemi toplayanlar da 
oldu. Net bir maliyet artışı olacak. Bu 
da et ve süt fiyatlarına yansıyacak” 
dedi. Türkiye’de hayvanların ihtiyacını 
karşılayacak düzeyde yem üretilme-
diğine dikkat çeken Soylu, “Ciddi bir 
kaba yem açığı var. Ayrıca fabrika 
yemlerinin ham maddesini oluşturan 
mısır ve arpanın da fiyatı yükseldi. 
Toprak Mahsulleri Ofisi mısırın alım fi-
yatını ton başına 760 TL olarak açık-
ladı. Piyasada ise 850 liraya kadar 
çıktı. Arpa fiyatı da 700 liradan 900 
liraya yükseldi. Gittikçe ithalata dayalı 
bir sisteme doğru sürükleniyoruz. 
Kısa süreli ucuz et girmesi sorunu 
çözmüyor” diye konuştu.

Yem fiyatları böyle artarsa  
et fiyatları ne olur?
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Selin EREN AB ve Dışilişkiler Müdürlüğü Uzman Y.

BALKAN ÜLKELERİ VE TÜRKİYE 
GENÇLERİN DOĞRUDAN İŞ BULMASINI 
KOLAYLAŞTIRMAK İÇİN ÇALIŞIYOR
Avrupa Birliği, aday ülkeleri ve komşu ülkelere sağladığı destekler 
kapsamında Balkan ülkeleri ve Türkiye’deki gençlerin mesleki eğitim 
ve öğretimlerin kalitesinin artırılması yoluyla doğrudan iş bulmalarını 
kolaylaştırıcı tedbirlere yönelik desteklerini sürdürürken, bu konuda 
çalışmaları da yoğun bir şekilde devam ettiriyor. Bu kapsamda; 
Balkan ülkeleri ve Türkiye’de gençler işgücü piyasasında yer alıyor.

D
ört Balkan ülke-
si ve Türkiye’nin 
katıldığı 26-27 
Ekim’de Budva’da 
gerçekleştirilen se-
minerde çıraklıkta 

kalitenin artırılması ve gençler için iş 
bulmanın kolaylaştırılması konuları 
ele alınmıştır. Avrupa Çıraklık İttifakı 
tarafından düzenlenen organizasyon, 
Avrupa’da çıraklığın kalitesi, arzı ve 
imajını güçlendirmek için hükümetleri 
ve paydaşları bir araya getirmiştir. 
2017 yılında Sırbistan’ın katılımıyla 
bütün aday ülkeler ittifakın bir parçası 
olmuştur. Avrupa Birliği’nin dış poli-
tikalarının bir parçası olan bu orga-
nizasyon AB Komisyonu ile birlikte 
Avrupa Eğitim Kuruluşu tarafından 
düzenlenmektedir. Avrupa Birliği 
organları aday ülkeler vatandaşlarının 
yeteneklerinin gelişmesini sağlayarak 
büyümesini desteklemektedir. Avru-
pa Eğitim Kuruluşu yöneticisi Cesare 
Onestini, “Güçlü çıraklık geleneğine 
sahip ülkeler düşük gençlik işsizliğine 

sahipler. Teori ve pratik arasında, 
eğitim ve işgücü piyasası arasında 
köprü kurabilmek istihdam edilebilirlik 
için önemlidir ve Avrupa ülkeleri ile 
komşuları için daha adaletli ve kap-
sayıcı olacaktır. Balkan ülkeleri ve 
Türkiye’nin nitelikli çıraklık eğitimine 
yatırım yapması gençlerin hızlı bir 
adımla iş bulmasına ve hayatta ba-
şarılı olmalarına katkı sağlayacaktır. 
Çıraklık için Avrupa İttifakı bölgesel 
seminerinin bir parçası olan Avrupa 
Mesleki Yetenek Haftası kapsamında 
Avrupa’da mesleki eğitim-öğretimin 
tercih edilirliğini ve imajını geliştirmek 
için düzenlenen bir dizi faaliyet kap-
samında Karadağ Eğitim Bakanının 
ev sahipliğinde Karadağ’da 26-27 
Ekim 2017 tarihinde mesleki eğitime 
yönelik toplantı gerçekleştirmiştir.

Çıraklığın kalitesinin geliştirilmesi ko-
nusunda Avrupa Birliği’nin odaklan-
dığı işler, büyümeye ve yatırıma katkı 
sağlamaktadır. 5 Ekim 2017’de ‘Av-
rupa Komisyonuna ‘Avrupa Kaliteli ve 

Etkili Çıraklık Çerçevesi’ teklifi sunul-
muştur. Bu teklif ‘Avrupa İçin Yeni 
Yetenekler Gündemi’ nin bir bölümü 
olmasının yanı sıra, aynı zamanda 
kaliteli ve kapsayıcı eğitim-öğretim 
hakkını, hayat boyu öğrenmeyi savu-
nan Avrupa Sosyal Haklar Dayanağı 
ile de aynı doğrultudadır.

Avrupa, komşu ülkelerde çıraklığın 
kalitesinin artırılması için yardımcı 
olarak insan kaynaklarının geliştiril-
mesi ile büyümeyi desteklemektedir. 
Avrupa Birliği Dış Eylem Politikası’ nın 
bir bölümü gibi, Çıraklık için Avrupa 
İttifak’ı Avrupa Birliği, aday üyeleri ve 
komşu ülkelerindeki ilgili paydaşları 
bir araya getiren bir platformdur. Bu 
çalışma alanında, Avrupa Komisyo-
nu bu çalışmaların yürütülmesinde 
Avrupa Birliği ve aday 29 ülkenin ve 
komşu ülkelerin öğrenme yolu ile bü-
yümesinde, siyasal denge ve kaza-
nımlar için tek Avrupa Birliği kuruluşu 
olan Avrupa Eğitim Kuruluşunun bilgi 
ve deneyimlerine güvenmektedir. 
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Şüphesiz ki Türkiye’de Esnaf ve Sa-
natkar olmak oldukça zordur.

Bir yandan sığ siyaset bir yandan 
ülkedeki üretim potansiyelinin alt se-

viyelerde olması karşısında her küçük 
işletmenin kale vazifesi görmesi ise 
şaşırtıcıdır.

Türkiye esnaf ve sanatkarlar konfederas-

yonu genel başkanı Sayın Bendevi Pa-

landökenin tabiriyle: “Esnaf ve sanatkar 

ekonominin barometresidir” Söylemi bu 

minvalde “Kale” ifadesini güçlü kılıyor.

İrfan SARİ Hakkari ESOB Başkanı
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Peki, şaşırtıcı bir şekilde hizmet 
üreten, dıştan ve içeriden gelen tüm 
olumsuzluğa rağmen nasıl oluyor da 
esnaf ve sanatkar ayakta durmayı 
başarıyor?

Örneğin mantar gibi türeyen AVM’ler, 
zincir marketler ve ağır sigorta prim-
lerinin yanı sıra Kira, Vergi, Su, Elekt-
rik giderleri dıştan ve içeriden gelen 
olumsuzluklar arasında en belirgin 
olanlarıdır.

Cirosu büyük şirketlerin ortakları ile 
Anadolu’nun herhangi bir yerinde 
hizmet üreten bir terzinin sigorta 
primlerinin aynı basamaklara tâbi 
olması izahtan yoksundur.

Bununla birlikte sayfa sayfa borç 
defterleri ile bakkal, manav, lokantacı 
vesaire esnafının kaldığı mecburiyet 
karşısında varlığını sürdürüyor olması 
da kesinlikle mucizedir.

Yeryüzünde kaç gerçek var bilmiyo-
rum ama bu yaşadığımız o gerçekler-
den bir tanesi.

Küçük sanayide, anahtar, yağ ve 
tornavida ile verilen mücadelenin 
haddi var hesabı yok. Öyle büyük bir 
emek ve alın teri dökülüyor ki insanı 
vicdana getirir cinsten. Yaşamak 
kutsallığına anlam katan bu alın teri 
ustaları, kalfaları ve çırakları bir emek 
abidesine dönüyorlar.

Günlük ekonomik ve ticari yaşamın 
dişlileri arasında kaybolanları saymı-
yorum.

Esnaf ve Sanatkâr kalın harflerle ta-
belalara çakılıdır. İçeride ise siftahsız, 
selamsız geçen bir kocaman ömür…

Başta da belirttiğimiz üzere; kale gibi 
duran şaşırtıcı bir hal.

Neredeyse vergiler, kira giderleri 
altında zor günler geçiren Esnaf ve 
Sanatkârın böylesi bir şekilde ayakta 
duruyor olmasına bir tanım bulmak 
mümkün görülmüyor.

Belki de tanımı şöyle açıklamak ge-
rekir: Kısır döngü. Yani razı olmuş bir 
sınırlı sermaye ile iş gücünün kabulü.

Bir yandan AVM’lerde hunharca 
harcama yapan müşteri portalı diğer 
taraftan Pazar esnafından tane işi 
alışveriş yapanlar.

Giderek bu makasın ağzı da açılıyor. 
Derin çelişkiye dönüşen bu durum 
karşısında kepenk indirmemek için 
onur mücadelesini görebiliyor insan.

Evet, sokağın başını aydınlatan esna-
fın ışığı yanmaya devam ediyor ama 
borç yükü de giderek katlanıyor.

Bir vakit bu katlanan borç altında 
nefes alamayacak işte o vakit gelsin 
istememek lazım.

Çünkü esnaf ve sanatkar ülkenin 
iskeletini temsil ediyor.

Bu açıdan bakılınca, nihaî tüketici 
konumundaki insanların alım gücünü 
artırmak gerekiyor. 

Tabii olarak yerelden genele doğru 
toptan bir üretim seferberliği kaçı-
nılmaz olarak kapımıza dayanmış 
bulunmaktadır.

Esnafı ve sanatkarı kalkındırmak için 
çeşitli düzenlemeler yapılarak, kre-
dilerin cazip hale gelmesi elbette ki 
genel başkan Sayın Palandöken ve 
çalışma ekibi tarafından sağlanmış 
durumda. Bu çaba açıkça görülmek-
tedir.

Ancak yasal düzenlemeler Esnaf ve 
Sanatkarı kısa vadede rahatlatmış 
olsa da sermayesinin erimesine engel 
olamamaktadır.

Bu haliyle parçaları bir araya getir-
diğimizde topyekun bir değişim ve 
dönüşüme ihtiyaç görülüyor. Bu te-
melde proje sahibi olmalı. Şirketleş-
miş sermayenin hizmet sektöründeki 
Esnaf ve Sanatkara dair alanı gözüne 
kestirmesi karşısında daha belirleyici, 
parlak fikirlerle alternatif olunması 
sağlanmalıdr.

Artık klasik pijamadan kurtulma vak-
tidir.

Değişen dönüşen dünya piyasaları 
gibi Esnaf ve Sanatkarımızın da ken-
dini piyasa koşullarına hazırlaması, 
daha hızlanması ve hantallığından 
kurtulması lazım gelmektedir.

Tabii ki; Genel Başkan Sayın Palan-
dökenin dediği gibi, Esnaf ve Sa-
natkar teşkilatında da bir yenilenme 
vakti gelmiştir.

Koca koca kentlere sığmaz hale 
gelen Esnaf ve Sanatkarın teşkilat 
yapılanması da günümüz dünyasına 
göre kendini revize ederken, ortalıkta 
dolaşan tartışmaları bastıracaktır.
Teknoloji çağının hız modülüne uy-
malı.

İnanılan, güvenilen, itibarlı mevcut 
durum hız ve güç kazanmalı.

Genel Başkan Palandöken ve eki-
binin deneyimleri temel yapı olarak 
muhafaza edilirken üstüne çok şık bir 
yapı konumlandırılmalıdır.

Devlet bürokrasisi içinde ciddi mesai 
harcayan Esnaf ve Sanatkar temsil-
cileri takdiri hak ediyorlar. Bundan 
vesile tabandaki sorunları da sahaya 
yansıyacak düzeyde çözümü için 
profesyonel bir değişimi yaratmalı.

Sayın Palandöken’in elini güçlendire-
cek projeleri yapmak elbette Türkiye 
haritası üzerindeki tüm temsilcilere 
düşer. Zamanın anlamına uyan, ya-
ratıcı, teknoloji donanımlı, pazarlama 
yeteneği olan profesyonel iddialarla 
vazife alınmalıdır.

O vakit etki yaratılır. Ülkenin iskeleti 
olmanın gereği de budur. Zannım-
ca “Esnaf ve Sanatkar ekonominin 
barometresidir” ifadesi, anlamına 
kocaman bir gücü de tüm bunlar 
gerçekleşince katar.

Çağın gerekliliğini yerine getirir. Rol 
model olur.
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KADIN ESNAFA POZİTİF AYRIMCILIK YAPILMALI
Kadın esnaf sayısının son üç yılda 47 bin 908 arttığını belirten TESK Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken, “2014 yılında 214 bin 86 olan kadın esnaf sayısı 2017 Eylül ayı 
sonu itibariyle 262 bin 768’e yükseldi. Sicil kayıtlarına göre son üç yılda kadın esnaf ve 
sanatkâr sayısında yaklaşık 48 bin artış görüldü. Kadınların iş hayatında daha aktif olarak 
yer almaları için pozitif ayrımcılık yapılmalı” dedi. 

15-24 YAŞ ARASI 
KADINLAR EĞİTİM 
GÖRMÜYOR, İSTİHDAM 
EDİLMİYOR
Kadın istihdamını artırmanın top-
lumsal ve ekonomik kalkınma için 
önemli bir unsur olduğunu hatırlatan 
Türkiye Esnaf ve Sanatkârları Kon-
federasyonu (TESK) Genel Başkanı 
Palandöken, “Ülkemizde yaşayan 39 
milyon 771 bin 221 kadın, ülke nü-
fusunun yüzde 49,8’ini oluşturuyor. 
TÜİK verilerine göre, 15-64 yaş arası 
kadınların iş gücüne katılım oranı 
yüzde 38,4. Yine TÜİK verilerine göre 
ülkemizde 15-24 yaş arası kadınların 
yüzde 37,1’i ne eğitim görüyor ne de 
istihdam ediliyor” diye konuştu. 

KADIN GİRİŞİMCİLERİN 
KREDİ LİMİTİ 250 BİN 
LİRAYA ÇIKARILMALI
 Genç nüfusu temsil eden 15-24 yaş 
arası kadınların yüzde 27,5’inin işsiz 
olduğunu kaydeden Palandöken, 

BANKALAR KADIN 
GİRİŞİMCİLERE MİKRO 
KREDİ VERMELİ
2007-2009 yılları arasında TESK 
tarafından 25 ilde Kadın Girişimcilik 
Projesi kapsamında 6 bin 291 kadına 
eğitim, 2 bin 755 kadına da danış-
manlık hizmeti verildiğini hatırlatan 
Palandöken, “10 bin 684 girişimci 
kadın sertifika aldı. Son dönemde 
ise konfederasyonumuz tarafından 
verilen girişimcilik eğitimlerinde 645 
kadın girişimciye sertifika verildi. Giri-
şimcilik eğitimini tamamlayan kadın-
ların bir kısmı profesyonel iş hayatına 
atılarak kendi işinin patronu oldu. 
Kadın işsizliğinin önüne geçmek için 
kadınlara verilen girişimcilik ve KOS-
GEB desteklerinin yaygınlaştırılması 
ile ekonomide daha iyi gelişmeler 
olacaktır. Öte yandan bankalar, özel-
likle işyeri açmaksızın evlerde üretim 
yaparak girişimci olma potansiyeli 
son derece yüksek olan kadınlara 
mikro krediler vererek kadın girişimci 
sayısının artmasına destek vermeli” 
ifadelerini kullandı. 

“Bu oranlar, ülke genelinde kadınla-
rın istihdamındaki yetersizliği ortaya 
koyuyor. İşsizliğin önlenmesi ve 
kadınların iş hayatına katılmaları için 
girişimcilik projeleri desteklenmeli. 
Ayrıca kadınlarımıza pozitif ayrımcılık 
yapılarak geçmişte uygulanan kre-
dilerde olduğu gibi üst limiti 150 bin 
liradan 200 bin lirayla çıkarılan Halk 
Bankası kredileri kadın girişimciler 
için 250 bin lira olarak uygulanmalı” 
şeklinde konuştu.
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KAÇAK SİGARA ESNAFIN 
EKMEĞİNİ KÜÇÜLTÜYOR
Sigaradaki yüzde 84’ü bulan vergi, gelen zamlar kaçak 
sigaranın ve açık tütünün tercih edilmesinin zeminini 
hazırlıyor. Kaçak sigara ise hem esnafı hem de devlete 
büyük zarar veriyor. Öyle ki devleti uğrattığı vergi kaybı 5 
milyarlık bir kayıp. 

Türkiye Esnaf ve Sanatkârlar Kon-
federasyonu (TESK) Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken kaçak sigara-
nın esnafın ekmeğini küçülttüğünü 
vurgulayarak TESK olarak kaçak 
sigarayla uzun zamandır mücadele 
ettiklerini belirtti. Konuyla ilgili açıkla-
malarda bulunan Palandöken şunları 
söyledi: “Ülkemizde en çok katma 
değerin alındığı, verginin sağlandığı 
sektörün başında sigara geliyor. 
Alıştığımız, bağımlısı olduğumuz bir 
ürünü içiyorsak sağlık açısından en 
kalitelisini içmemiz lazım. Artık tü-
tün bayilerinin oluştuğu bir konuma 
geldik. Sigaranın yüksek vergileri ve 

gelen zamlar kaçak sigarayı da aynı 
doğrultuda artırıyor. Tütün satıcıları-
nın kayıtlı ekonomiye katılmamaları 
esnafın ekmeğini küçültüyor. Bu 
durum esnafı da açık tütün satma-
ya itiyor. Uzun süredir mücadele 
ettiğimiz kaçak sigara oranı yüzde 
25’lerden 10’lara kadar düşse de 
halen rakamlar çok yüksek. Öyle ki 
devletimiz bu oranla yaklaşık 5 milyar 
lira vergi kaybına uğruyor. Kaçak 
sigaranın engellenmesi ile vatandaş-
lar açık tütüne yönelmeye başladı. 
Son yıllarda meşru ve gayrimeşru 
yollardan satışı yapılan açık tütünde 
bir artış gözlemlendi.”

BAKKALLAR ARASINDA KAMU 
SPOTU OLUŞMALI

Kaçak sigara ile mücadelede bakkal-
lar başta olmak üzere topyekün bir 
farkındalık oluşturulması gerektiğinin 
altını çizen Palandöken, “Bakkalla-
rımızda sigara olmazsa olmaz. ÖTV 
ve KDV ile toplam yüzde 84’ü bulan 
vergiler esnafın da kazancını etkiliyor. 
Bu vergi 20 tek sigaranın 16’sını 
ediyor. Esnafa uygulanan yaptırımın 
binde biri kaçakçılara yapılsa zaten 
oranlarda büyük düşüş olur. Bakkal-
lar olarak mahalli idarelerle, oradaki 
kamunun en üst makamı valimizle, 
vergi idaresi ile bunun ülkemize ne 
kadar zarar getirdiğine daha çok 
dikkat çekmek için kamu spotu oluş-
malı. Kaçak sigaranın zararıyla ilgili 
farkındalık artırmak için bakkalların 
da mücadeleye katkıda bulunması 
gerekiyor. Bunun yanı sıra kaçak 
sigaranın terör örgütlerinin en büyük 
finansmanlarından biri olduğunu 
da unutmamak lazım. Kaçakçılıkla 
topyekûn mücadele için Alo 136’yı 
ücretsiz arayarak tüm kaçak ihbarları 
bildirilmeli” şeklinde konuştu. 
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KİDEP OLANCA HIZIYLA DEVAM EDİYOR
Sosyal Güvenlik Kurumunca kayıtlı istihdamın 
artırılmasına yönelik projelerden elde edilen katkıların 
sürdürülebilirliğini ve başarılı olan faaliyetlerin devamını 
sağlamak adına hayata geçirilen “Kayıtlı İstihdamın 
Desteklenmesi Projesi” (KİDEP) devam ediyor.

Bilindiği gibi sosyal güvenlik konu-
sunda bilinç düzeyinin artırılması, 
denetimin etkin hale getirilmesi ve 
kayıt dışı istihdamla mücadelede yeni 
politikalar üretilmesi amacıyla oluştu-
rulan projenin en önemli ayaklarından 
bir tanesi de esnaf ve sanatkârların 
sosyal güvenlik hak ve yükümlülükleri 
konusunda bilgilendirilmesidir.

Bu bakımdan, Konfederasyonumuz 
ile Sosyal Güvenlik Kurumu arasında 
imzalanan işbirliği protokolü çerçe-
vesinde Bursa, Tekirdağ, Gaziantep, 
Konya, Adana, Antalya, İstanbul, 
İzmir, Manisa, Eskişehir, Kayseri, 

Rize, Samsun, Trabzon ve Ankara 
illerinde sosyal güvenlik bilgilendirme 
konferansı yapılması planlanmış,
İlki Bursa’da gerçekleştirilen bu 
faaliyetlerin ikincisi 24 Ekim 2017 
tarihinde Tekirdağ’da,  üçüncüsü 7 
Kasım 2017 tarihinde Gaziantep’te 
gerçekleştirilmiş,
Sosyal Güvenlik İl Müdürlükleri ile 
işbirliği ve müşterek çalışma içerisin-
de yapılan konferanslar mensupları-
mızın yoğun ilgi ve alakasına mazhar 
olmuştur.

Konfederasyonumuzu temsilen, Te-
kirdağ faaliyetinde, Tekirdağ Esnaf 

ve Sanatkârlar Odaları Birliği Başkanı 
Sayın Sami KAYIN,
Gaziantep faaliyetinde ise, TESK 
Yönetim Kurulu Üyesi ve Gaziantep 
Esnaf ve Sanatkârlar Odaları Birliği 
Başkanı Sayın Ömer KÜSBEOĞLU 
konferansın açılış konuşmalarını 
yapmış, sosyal güvenliğin önemi, 
kayıt dışı istihdam, kayıt dışı işçi 
çalıştırmanın olumsuz sonuçları ve 
sosyal güvenlik teşvikleri konuların-
da yapılan sunum ile devam eden 
konferans “Esnaf ve Sanatkârların 
Sosyal Güvenliği ve İşveren Rehberi” 
ve promosyon dağıtımının ardından, 
fotoğraf çekimiyle son bulmuştur.
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İşsizlik rakamları 
açıklandı
Türkiye genelinde 15 ve daha yukarı 
yaştakilerde işsiz sayısı 2017 yılı 
Ağustos döneminde geçen yılın aynı 
dönemine göre 89 bin kişi azalarak 
3 milyon 404 bin kişi oldu. İşsizlik 
oranı 0,7 puanlık azalış ile yüzde10,6 
seviyesinde gerçekleşti. Aynı 
dönemde; tarım dışı işsizlik oranı 0,9 
puanlık azalış ile yüzde 12,8 olarak 
tahmin edildi. Genç nüfusta (15-24 
yaş) işsizlik oranı 0,7 puanlık artış 
ile yüzde 20,6 olurken,15-64 yaş 
grubunda bu oran 0,7 puanlık azalış 
ile yüzde 10,8 olarak gerçekleşti.  

İSTİHDAM ORANI 
YÜZDE 48 OLDU
İstihdam edilenlerin sayısı 2017 yılı 
Ağustos döneminde, bir önceki yılın 
aynı dönemine göre 1 milyon 355 bin 
kişi artarak 28 milyon 828 bin kişi, 
istihdam oranı ise 1,3 puanlık artış ile 
yüzde 48 oldu.
Bu dönemde, tarım sektöründe 

çalışan sayısı 193 bin, tarım dışı 
sektörlerde çalışan sayısı 1 milyon 
163 bin kişi arttı. İstihdam edilenlerin 
yüzde 20,7’si tarım, yüzde 18,9’u 
sanayi, yüzde 7,9’u inşaat, yüzde 
52,6’sı ise hizmetler sektöründe 
yer aldı. Önceki yılın aynı dönemi ile 
karşılaştırıldığında tarım sektörünün 
istihdam edilenler içindeki payı 
0,3 puan, sanayi sektörünün 
payı 0,2 puan azalırken, inşaat 
sektörünün payı 0,5 puan arttı, 
hizmet sektörünün payı ise değişim 
göstermedi.

İŞGÜCÜNE KATILMA 
ORANI YÜZDE 53,7 
OLARAK GERÇEKLEŞTİ
İşgücü 2017 yılı Ağustos döneminde 
bir önceki yılın aynı dönemine 
göre 1 milyon 266 bin kişi artarak 
32 milyon 233 bin kişi, işgücüne 
katılma oranı ise 1,1 puan artarak 
yüzde 53,7 olarak gerçekleşti. Aynı 
dönemler için yapılan kıyaslamalara 
göre; erkeklerde işgücüne katılma 
oranı 0,9 puanlık artışla yüzde 73,5, 
kadınlarda ise 1,2 puanlık artışla 
yüzde 34,3 olarak gerçekleşti.

İşsizlik rakamları 
açıklandı
Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK), 2017 yılı Ağustos ayına ilişkin iş gücü 
istatistiklerini açıkladı. Buna göre işsizlik oranı ağustos döneminde %10,6 
(temmuz-ağustos-eylül) oldu. Paylaş Twitle
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“HAMSİ” 
ZİRVEYİ 

KAPTIRMIYOR

Akdeniz Üniversitesi Su Ürünleri Fakül-
tesi Öğretim Üyesi Doç. Dr. Gökoğlu 
“Balık miktarı mevsime, yağışlara, sıcak 
soğuk geçişlerine ve besin durumuna 
göre değişir. Bu balığı tüketen diğer 
deniz canlılarının durumuna göre de 
değişir” dedi.

Türkiye’deki denizlerden geçen yıl 263 
bin 725 ton balık, 37 bin 739 ton diğer 
su ürünü avlandı, ilk sırayı 102 bin 595 
tonla hamsi aldı. 

AA muhabirinin Türkiye İstatistik Kurumu 
(TÜİK) verilerinden yaptığı derlemeye 
göre, Türkiye’nin toplam su ürünleri üre-
timi 2016’da 588 bin 715 ton oldu. Üre-
timin 335 bin 320 tonu avcılık, 253 bin 
395 tonu da yetiştiricilikle elde edildi.

Türkiye’deki denizlerden geçen yıl 263 
bin 725 ton balık, 37 bin 739 ton diğer 

su ürünü avlandı. Denizlerde avlanan 
balıklar arasında ilk sırayı 102 bin 595 

tonla yine hamsi aldı.
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Avcılık yoluyla elde edilen su ürünle-
rinin 301 bin 464 tonunu denizden 
avlanan balıklar ve diğer deniz ürün-
leri oluşturdu.

Türkiye’deki denizlerden hamsiden ça-
çaya, barbunyadan kefale, mezgitten 
zarganaya, kılıçtan kefale kadar 70’e 
yakın türde balık ile ahtapottan istirid-
yeye, karidesten midyeye ve yengece 
kadar onlarca deniz ürünü avlandı.

2016’da deniz avcılığı 2015’e göre 
yüzde 24,2 geriledi. 2015’te deniz-
den avlanan su ürünü miktarı 397 bin 
731 ton olmuştu.

BİR NUMARA YİNE HAMSİ
Denizlerde avlanan balıklar arasında 
ilk sırayı 102 bin 595 tonla hamsi 
aldı. Bu rakam, Türkiye denizlerinde 

geçen yıl avlanan balık toplamının 
yüzde 39’unu oluşturdu.

Geçen yıl avlanan hamsi miktarı, bir 
önceki yıla göre yüzde 47 geriledi. 
2015’te 193 bin 492 ton hamsi av-
landı.

Hamsi miktarı 2007’de 385 bin ton, 
2008’de 251 bin 675 ton, 2009’da 
204 bin 699 ton, 2010’da 229 bin 
23 ton, 2011’de 228 bin 491 ton, 
2012’de 163 bin 982 ton, 2013’de 
179 bin 615 ton, 2014’de 96 bin 440 
ton düzeyinde gerçekleşti.

Geçen yıl 18 bin 162 ton sardalya, 
11 bin 148 ton istavrit, 39 bin 460 
ton palamut, 9 bin 574 ton lüfer, 50 
bin 225 ton çaça, 11 bin 541 ton 
mezgit, 784 ton bakalorya-berlam, 
3 bin 47 ton tekir, bin 532 ton bar-
bunya ve paşa barbunu, 221 ton 
kalkan, 20 bin 937 ton kum midyesi 
(akivades ve beyaz kum midyesi), 10 
bin 354 ton deniz salyangozu, 4 bin 
501 ton karides (tüm türler), 78 ton 
midye (kara ve kıllı midye) ve 925 ton 
mürekkep balığı avlandı.

KİŞİ BAŞI TÜKETİM 
AZALDI
Bu arada Türkiye’de kişi başı su 
ürünleri tüketimi 2016’da 5,4 kilog-
ram olarak hesaplandı.

Kişi başı su ürünleri tüketimi 2007’de 
8,6, 2008’de 7,8, 2009’da 7,6, 

2010’da 6,9, 2011’de 6,3, 2012’de 
7,1, 2013’de 6,3, 2014’de 5,5 ve 
2015’de de 6,1 kilogram olarak be-
lirlendi.

Akdeniz Üniversitesi Su Ürünleri 
Fakültesi Öğretim Üyesi Doç. Dr. 
Mehmet Gökoğlu, Türkiye’de tür 
çeşitliliği açısından en zengin denizin 
Akdeniz olduğunu belirtti. En yüksek 
miktarda su ürünü çıkarılan denizin 
ise Karadeniz olduğunu bildiren Gö-
koğlu, deniz balığı avcılık miktarında 
en büyük etkiye hamsinin sahip oldu-
ğunu kaydetti.

Hamsiden sonra çaçanın geldiğini 
ifade eden Gökoğlu, “Çaça da genel-
de hamsiyle yakalanır. Balık miktarı 
mevsime, yağışlara, sıcak soğuk 
geçişlerine ve besin durumuna göre 
değişir. Bu balığı tüketen diğer deniz 
canlılarının durumuna göre de deği-
şir. Av ve avcılıkta iniş çıkışlar olabi-
lir.” diye konuştu.

Denizlerde av baskısı ve kirlenme 
görüldüğünü, bunun da balığın azal-
masında bir unsur olduğunu anlatan 
Gökoğlu, av yasakları konusunda 
daha fazla çalışmak, avcılıkta balık 
boyunu çok iyi ayarlamak gerektiğini 
vurguladı.

Öncelikle balığa bir kere üreme şansı 
verilmesi gerektiğine değinen Gökoğ-
lu, “Büyük balıkları avlamak ve yasak 
dönemlerine kesinlikle uyulması ge-
rekiyor.” dedi.
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OLAYLARIN GÖRÜNTÜSÜ

Belediyelerin Kabahatlar Yasası karşısında

ESNAF, HALA POTANSİYEL 
SUÇLU GÖRÜNÜYOR.

 “Kabahatlarla” ilgili ne kadar yasa, kararname, 
tüzük ve yönetmelik varsa; bütün bunlarla yüzyüze 

yaşayan meslek türü, şüphesiz ki esnaflıktır.

Selami Turgut GENÇ
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Şaşırmayalım;

“Yutulan her lokmadan bile esnaf 
sorumlu tutuluyor.”

Belediyelerin “kabahatlar” yönetme-
liklerindeki, “suç tarifnameleri” adeta 
bu mesleğe vurulmuş zincir halkaları-
nı andırıyor.

Belediyelerin eline yetki olarak 
verilmiş bulunan, “kabahatlar” yö-
netmeliği, daha işin başında esnafı, 
“potansiyel suçlu” gösteriyor. Üstelik 
her belediye, değişik yöntemlerle bu 
işlemleri yürütüyor.

İşte, esnaf ve sanatkarlar için acı 
olan da budur.

Yasalarda sıralanan “kabahatlar” 
dizisinin daraltılarak esnafı vicdanı 
açıdan temiz ve doğru-dürüst göste-
recek uygulamalar beklenmelidir.

Ahi’lik öğretilerinin dürüstlük ilkelerini 
prensip olarak mesleğine yerleştirmiş 
bulunan esnafın, üstün kimlik değer-
leri unutulmamalıdır. Esnafı çekin-
genlik ve ürkeklik içinde tutacak olan 
kurumların karar mekanizmaları da 
gözden geçirilmelidir. 

Resmi makamların esnafa bakışı ile 
esnafın bu kurumlara bakışı üzerinde, 
şimdiye kadar bir araştırma yapıldığı-
nı zannetmiyoruz.

Yıllar yılı esnafın resmi kurumlara 
karşı sürdürdüğü şikayet ve dilekle-
rinin temelinde “güven” yoksunluğu 
bulunmaktadır. Sosyo-ekonomik 
ayrıcalıkların düzensiz yuvalanması 
halinde “kabahatlar” yönetmeliği 
tartışmalı etkinliğini korur.

Bir de sanal ortamda yapılan alış-
verişlere bakalım. Sabit mekanı 
bulunmayan bu yerlere “kabahatlar 

yasası”nın uygulanması mümkün 
olabilir mi?

Yüz türlü madde içeren “kabahatlar” 
yönetmeliği ile esnaf ve sanatkârlar, 
Psikolojik baskı altında tutulmaktadır.

Devletin gelirlerine yansımayan mal 
ve hizmet üretiminin “kayıt dışı’nda 
kalmasıyla, Maliye’nin vergi yükü, 
vatandaşın, dar gelirlerin ve beyana 
bağlı esnafın üzerinde toplanmış 
oluyor.

Vergi kayıp ve kaçakçılığı, Türkiye’nin 
en büyük sorunudur. Kayıt dışındaki 
vergi kaybı, devletin istihdam politi-
kalarını da daraltıyor.

Siyaset ve ekonomi içiçe bir yapılaş-

madır. Maliye bir kurallar kavramıdır. 
İyi ahlâkın bir işlevi olan Ahi’lik ilkeleri 
ise ticaretteki kusurları iyileştiren bir 
ilaçtır.

Bir söz vardır:

“İyi çırak ustası yokken anlaşılır” 
derler.

Bu açıdan bakıldığında, “Artık Esna-
fa Odaklanma”nın günü ve saatinin 
geldiği görülür.

Devlet her fırsatta esnaf ve 
sanatkârlarla övünürken, belediyeler 
bu garip uygulamalarla, ticaretin 
“güven ortamı”nı “güvensizliğe” taşı-
mamalıdır.

Yurt genelindeki Belediyeler 
“AHİ’lik Kültürünün 
benimsetilmesinde geç 
kalındığı görülüyor.

Esnaf usulü ticaret, asırlardır Milli ekonomiye leke 
düşürmemiştir. Ekonomiler güvenle büyür, güvensizlikle 
küçülür. Belediyelerin elindeki aykırı maddeler acilen 
düzenlenmelidir
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Meslek kuruluşlarımızın olağan genel 

kurullarının demokratik bir ortam-

da, katılımcı bir anlayışla ve tam 

bir saydamlık içerisinde yapılması, 

bürokratik iş ve işlemlerin kolaylıkla 

yerine getirilmesi, uygulamada norm 

ve standart birliğinin sağlanması, bu 

anlamda başarılı bir genel kurul ve 
seçim süreci geçirilmesi büyük önem 
arz etmektedir.

Bu itibarla; Konfederasyonumuzca 
daha önce hazırlanarak teşkilatımıza 
dağıtılmak üzere basımı yapılan “Ola-
ğan Genel Kurul Toplantılarında Ya-

pılacak İş ve İşlemlere İlişkin Rehber” 

isimli kitapçık son mevzuat değişiklik-

leri ışığında güncellenmiş ve camia-

mıza katkı sağlayacağı inancıyla web 

sayfamızda yayınlanmıştır.

Rehberin  teşkilat  birimlerimize  fay-

dalı olacağını ümit ediyoruz.

OLAĞAN GENEL GURUL TOPLANTILARINDA 
YAPILACAK İŞ VE İŞLEMLERE İLİŞKİN 
REHBER GÜNCELLENDİ

5362 sayılı Esnaf ve Sanatkârlar Meslek Kuruluşları 
Kanunu’nun “Genel kurul toplantıları ve çağrı” başlığını 
taşıyan 42’nci maddesi gereğince, esnaf ve sanatkârlar 
meslek kuruluşlarımız organ seçimlerini de içeren olağan 
genel kurullarını 2018 yılında icra edecektir.
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Hatırlanacağı üzere, Ordu ESOB 
Başkanı Aydın BOSTANCIOĞLU, ya-
kalandığı amansız hastalıktan kurtu-
lamayarak Ankara’da tedavi gördüğü 
İbni Sina Hastanesinde 20.10.2017 
günü hayatını kaybetmiş, merhum 
BOSTANCIĞLU’nun vefat haberi 
esnaf ve sanatkâr camiasında büyük 
bir üzüntüyle karşılanmıştı.
Ordu Esnaf ve Sanatkârlar Oda-
ları Birliği Yönetim Kurulunca 
06.11.2017 günü gerçekleştirilen 

toplantıda, 5362 sayılı Esnaf ve 
Sanatkârlar Meslek Kuruluşları 
Kanunu’nun 54’üncü maddesi gere-
ğince yönetim kurulu üyesi Erdoğan 
AKYÜREK oybirliği ile Birlik Başkanlı-
ğına seçildi.

Göreve seçilmesini takiben 
Ankara’da bir dizi ziyarette bulunan 
AKYÜREK ve beraberindeki heyet, 
Türkiye Esnaf ve Sanatkârları Kon-
federasyonu Genel Başkanı Bendevi 

PALANDÖKEN’i makamında ziyaret 

ettikten sonra Genel Başkan Vekili 

Burhan AKSAK ve Genel Başkan 

Vekili Fevzi APAYDIN ile de görüştü.

Uzun yıllardır Aybastı Şoförler ve 

Nakliyeciler Esnaf Odası Başkanlığını 

sürdüren AKYÜREK’e yeni görevinde 

başarı temenni ediyor, bu vesileyle, 

merhum BOSTANCIOĞLU’na bir kez 

daha Allahtan rahmet diliyor, mekânı 

cennet olsun diyoruz.

Ordu Esnaf ve Sanatkârlar 
Odaları Birliği Başkanını Seçti
Ordu Esnaf ve Sanatkârlar Odaları Birliği’nde 
yeni başkan Erdoğan AKYÜREK oldu.
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ÇOCUK İŞÇİLİĞİ İLE MÜCADELEDE
ÖNCELİKLİ HEDEF GRUPLAR 
NELERDİR?

Sokakta ÇalışmaI. 

Ayakkabı Boyacılığı, Kâğıt Mendil, Sakız, Su, Simit, Mısır, Milli Piyan-
go Bileti, Kırtasiye Malzemesi vb. Satma
Araba Camı Silme
Mezarlıkta Su Taşıma
Mezarları Temizleme
Çöp Toplama
Çiçek, Dini Kitap ve Malzeme Satma

Küçük ve Orta Ölçekli İşletmelerde Ağır ve Tehlikeli İşler-II. 
de Çalışma

Tehlikeli Makineler
Yetersiz Termal Konfor Şartları
Uzun Çalışma Süreleri
Tozlar, Boya, Vernik vb. kimyasallara maruz kalma
Gürültülü Ortamda Çalışma
Uzun Süreli Ayakta Çalışma
Tehlikeli Donanım ve İşlemler

Tarımda Aile İşleri Dışında, Ücret Karşılığı Gezici ve III. 
Geçici Tarım İşlerinde Çalışma

Çocukken tarım işçisi olarak çalışmak veya mevsimlik yarım göçü-
ne katılmak çocuğun şiddet, ihmal, istismar açısından kırılganlığını 
artırabilmekte, buna bağlı olarak duygusal ve toplumsal gelişimini 
olumsuz etkiliyor. 

ÇOCUK 
İŞÇİLİĞİNİN 
NEDENLERİ 
NELERDİR?

YOKSULLUK1. 
İşsizliko 
Adaletsiz Gelir Dağılımıo 
Ekonomik Krizo 
Ülke Kaynaklarının Verimli o 
Kullanılmaması
Hızlı Nüfus Artışıo 
Göço 
Çarpık Kentleşmeo 
Kayıt Dışı Ekonomio 

EĞİTİM HİZMETLERİNE 2. 
ERİŞEMEME

KIRDAN KENTE GÖÇ3. 

YETİŞKİN AİLE 4. 
BİREYLERİNİN İŞSİZLİĞİ

GELENEKSEL BAKIŞ AÇISI5. 

MEVZUATIN 6. 
EKSİKLİKLERİ ve ETKİN 
UYGULANAMAMASI

İŞVERENLERİN ÇOCUK 7. 
İŞGÜCÜ TALEBİ

DÜZENSİZ GÖÇ8. 

ÇOCUK İŞÇİLİĞİ 
NEDİR?

Birleşmiş Milletler Çocuk Hak-•	
ları Sözleşmesi 1.Maddesinde 
18 yaşından küçük herkesi 
“çocuk” olarak tanımlamıştır.

UNICEF çocuk işçiliğini “ço-•	
cuğun yaşına ve işin türüne 
bağlı olarak, minimum çalış-
ma saatini aşan ve çocuğa 
zararlı olan iş” olarak tanımla-
maktadır.

ILO tanımına göre çocuk •	
işçiliği, çoğu kez çocukları 
çocukluklarını yaşamaktan 
alıkoyan, potansiyellerini ve 
saygınlıklarını eksilten, fiziksel 
ve zihinsel gelişimleri açı-
sından zararlı işlerdir. (okula 
düzenli devam etmelerini 
engelleyen, okullarından 
erken ayrılmalarına yol açan, 
okullarıyla aşırı uzun süren ve 
ağır işleri beraber yürütmeye 
zorlayan işler vb.)

Mevzuatımızdaki tanım ise; •	
4857 sayılı İş Kanununun 
71.maddesine dayanılarak çı-
karılan; Çocuk ve Genç İşlerin 
Çalıştırılma Usul ve Esasları 
Hakkında Yönetmeliğin 4. 
maddesinde yapılmıştır. Buna 
göre; 14 yaşını bitirmiş, 15 yaşı-
nı doldurmamış, ilköğretimini 
tamamlamamış kişi çocuk 
işçidir. 15 yaşını tamamlamış, 
18 yaşını tamamlamamış 
kişi genç işçidir. Çocuk ve 
genç işçilerin, okula devam 
edenlerin okula devamları ve 
okuldaki başarılarına engel 
olmayacak, meslek seçimi 
için yapılacak hazırlıklara veya 
yetkili makamlar tarafından 
yeterliliği kabul edilen mesleki 
eğitime katılmasına engel ol-
mayacak işlere ‘hafif iş’ denir.
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ÇOCUK 
İŞÇİLİĞİNDE 
DÜNYA’DAKİ 
MEVCUT DURUM 
NEDİR?

2000 yılından 2012 yılına 	
kadar çocuk işçiliği 
rakamları %16’dan %10,6’ya 
düştü.

En yüksek çocuk 	
işçiliği Asya ve Pasifik 
Bölgelerinde(77.723 çocuk)

En yüksek oran ise %21,4 ile 	
Sahra Güneyi Afrika’da

98 milyon çocuk tarım 	
sektöründe işçi olarak 
çalışıyor.

ÇOCUK İŞÇİLİĞİNDE 
TÜRKİYE’DEKİ MEVCUT DURUM 
NEDİR?

TÜİK 2012 Çocuk İşgücü Anketi 	
verilerine göre 6-17 yaş grubunda; 893 
bin çocuk çalışıyor. 292 bini 6-14 yaş / 
601 bini 15-17 yaş grubunda yer alıyor.En 
çok çocuk işçi çalıştırılan sektörler tarım 
ve mevsimlik işçi olarak belirlenmiştir.

Türkiye’de Çalışan Çocukların; 	
%52,6’sı (470 bin) ücretli 
%46,2’si (413 bin) ücretsiz 
%1’i (10 bin) kendi hesabına 
çalışmaktadır. 

Türkiye’deki toplam çocuk nüfusu 15 	
milyon 247 bin çocuğun %91’i okula 
devam etmekte, %8,5’i okula devam 
etmemektedir.

ÇOCUK İŞÇİLİĞİ İLE 
MÜCADELE NEDEN 
ÖNEMLİDİR?

Çocuk işçiliği etik değildir. Çocuğun fiziksel, 	
psikolojik, sosyal ve ahlaki gelişimini engel-
leyen bir faktördür.
Çocuk işçiliği yasalara aykırıdır. Başta BM 	
Çocuk Hakları Sözleşmesi ve birçok ulusla-
rarası sözleşmelere aykırıdır.
Büyük şirketler çocuk işçi çalıştırmayan 	
tedarikçiler aramaktadır.
Çocuk işçiliği yarardan çok zarar getirir. 	
Çocukların dikkat süreleri kısadır, kalite 
kontrolüne daha az önem verirler ve teçhi-
zatı verimsiz kullanırlar. Çocuk işçiliği uzun 
vadede verimi düşürür çünkü eğitimli ve 
verimli yetişkin işgücünün gelişimi engeller.
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-’YORGANCILIK KÜLTÜRÜ-
MÜZÜN EN DEĞERLİ MES-
LEKLERİNDEN BİRİ’

Uzun yıllardır süregelen yorgancılığın 
kültürümüzde önemli bir yere sahip 
olduğunu vurgulayan Türkiye Esnaf 
ve Sanatkârlar Konfederasyonu 
(TESK) Genel Başkanı Bendevi Pa-
landöken, ‘Yorgancılık, Osmanlı’da 
esnaf loncalarından beri süregelen 
geleneğimiz. Fakat günümüzde 
yok olma tehlikesi ile karşı karşıya. 
Köşe başlarında, mahalle aralarında 
el emeği yün yorganlar talebe göre 
yapılıp satılırdı. Leylek, kuş, kelebek, 
lale gibi motiflerle kızlarımızın çeyizle-
rinin vazgeçilmezleriydi. Bu motiflerin 
yapımı da ustalık gerektirdiği için 
yorgancılık eski zamanlarda bir sanat 
haline gelmişti. Uzun ömürlü yorgan-
lar nesilden nesle aktarılırdı. Halen 
evlerimizde büyüklerimizden kalan 
yorganlar kullanılır. Yorgancılık ya-
pan esnaf sayımız 2011 yılında 2 bin 
495’ti. Günümüzde ise bin 600’lerde 
seyrediyor. Bu tablo maalesef el 
emeğinin değer kaybettiğini gösteri-
yor’ diye konuştu.

-’YORGANCILIĞI BİTİREN 
EN ÖNEMLİ ETKEN FABRİ-
KASYON ÜRETİM’

Fabrikasyon üretimin yorgancılığı 
bitiren en önemli etken olduğunu 
hatırlatan Palandöken, ‘El emeği yor-
ganlar yün ve pamuk gibi doğal mal-
zemeler kullanıldığı için uzun ömürlü 
ve sağlıklı olur. Yorgancılığı bitme 
noktasına getiren en önemli etken ise 
sentetik ve sağlığa zararlı fabrikasyon 
üretim. Petrol ve türevi malzemeler-
den yapılan yorganların en bilinen 
zararı kanserojen olması. Gece bo-
yunca üzerimizi örten ve vücudumu-
za temas eden yorganların sağlığa 
uygunluğunu önemsemeliyiz. Bunun 
yanı sıra yün yorgan kendi ağırlığının 
yüzde 30-40’ı kadar nem tutar fakat 
petrol türevi ürünlerde bu oran yüzde 
1. Mesleğin devamını engelleyen bir 
diğer sorun da yorgancılarımız yetiş-
tirecek çırak bulamıyor. Kiraların yük-
sekliği, pamuk ve yün fiyatları ile dikiş 
malzemelerinin fiyatlarının artması da 
mesleği artık yok olma tehlikesinin 
içerisine soktu’ şeklinde söyledi.

PALANDÖKEN: “ AYAĞIMIZI 
UZATACAĞIMIZ YORGAN KALMADI”
Kültürümüzün en değerli meslek kollarından biri olan yorgancılığın yok olma 
tehlikesi ile karşı karşıya geldiğinin altını çizen TESK Genel Başkanı Bendevi Pa-
landöken, ‘80’li yıllarda en gözde meslek kolu olan yorgancılık, fabrikasyon üreti-
me tamamen yenik düşmek üzere. Günümüzde geleneksel yorgancılığı sürdüren 
esnaf sayımız son 6 yılda 2 bin 495’ten bin 600’lere düştü’ dedi.
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BELGESİNİ ALAMAYAN 
MANİKÜR PEDİKÜRCÜ 
OLAMAYACAK
Konuyla ilgili yazılı açıklama yapan 
Türkiye Esnaf ve Sanatkârlar Kon-
federasyonu (TESK) Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken, ‘Hijyen, iş 
sağlığı, müşteri ilişkileri gibi konu-
larda sınavı geçen belgesini alarak 
nitelikli bir manikürist olacak. Hem 
nitelikli iş gücünü artırmak hem de 
mesleği tüm kapsamlarıyla öğrenmek 
açısından bu hususlara çok önem 
veriyoruz. Yeterlilik sınavında mani-
küristlerin uyması gereken standart-
lar var. Manikürist, çalışma süreci ve 
alanında iş sağlığı ve güvenliği, çevre 
koruma, kişisel sağlık ve hijyen önle-
mi alır, çalışma ortamının, kullandığı 
makine araç ve gereçlerin düzenlen-
mesine yönelik uygulamaları kalite 
koşullarında yürütür. Müşteri ilişki-
lerine önem verir, müşterinin tırnak 
şekline ve yapısına uygun, tırnağa 
zarar vermeden doğru aletler kullanır’ 
diye konuştu.

KİŞİSEL HİZMETLER 
SEKTÖRÜNDE 14 MESLEK 
STANDARTI HAZIRLADIK
Kadınların en çok istihdam edildikleri 

kişisel hizmetler sektöründe nitelikli 
belgeli işgücü için farkındalık yarattık-
larını vurgulayan Palandöken, ‘Bugü-
ne kadar 40 Ulusal Meslek Standartı 
hazırladık. 30’a yakın ulusal yeterlilik 
belgesi hazırlayarak ilgili sektörle-
rin hizmetine sunduk. Kadınların iş 
gücüne en büyük katılım sağladığı 
kişisel hizmetler sektöründe hazırladı-
ğımız 14 ulusal meslek standardının 
12’sinin belgelendirme yetkisini aldık. 

Ağdacı, bölgesel inceltme uygulayı-
cısı, cilt bakım uygulayıcısı, dövme, 
takı (piercing) uygulayıcısı, güzellik 
uzmanı, kalıcı makyaj uygulayıcısı, 
kozmetik ürünleri tanıtım ve uygu-
lama elemanı, kadın kuaförü, erkek 
kuaförü, makyaj uygulayıcısı, makyaj 
uzmanı, manikürist ve masaj uygula-
yıcısı olmak üzere özellikle kadınların 
işgücüne nitelikli ve belgeli olarak 
katılmasını sağlayacağız’

PALANDÖKEN: “ HER ÖNÜNE GELEN 
MANİKÜR PEDİKÜRCÜ OLAMAYACAK”
Manikürist olmak için artık sınav ve belgelendirmenin zorunlu olduğunu bildiren 
TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken, ‘Artık her önüne gelen manikür pedikür-
cü olamayacak. Olmak isteyen müşteri ilişkileri, çalışma ortamı, hijyen, iş güvenliği 
gibi konularda sınav ve belgelendirme sisteminden geçecek. Özellikle kadınların 
yoğun olarak çalıştığı bu meslek dalında nitelikli ve belgeli iş gücünün farkındalı-
ğını artırmayı hedefliyoruz’ dedi.
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Vatandaşa önce uyarı mesajı gönde-
rilmelidir. Uyarı dikkate alınıp ödeme 
yapılmaz ise kanunda yer aldığı gibi 
15 gün geçtikten sonra cezalı ücret 
talep edilmelidir. Usulsüz geçişlerde 
uygulanan cezalar daha ödenebilir ve 
adil olmalıdır’ dedi.

’SÜRÜCÜLER CEZAYI 15 
GÜN SONRA ÖĞRENİYOR’
Sürücülerin köprü ve otoyollardan 
daha hızlı geçişlerini sağlayan HGS 
sistemindeki cezaları değerlendiren 
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları (TESK) 
Genel Başkanı Bendevi Palandöken, 
‘Yavuz Sultan Selim Köprüsü (YSS) 
ve Kuzey Çevre Otoyolu’ndan geçiş 
yapan kamyon, kamyonet ve iş ma-
kinalarına hesaplarında yeterli bakiye 
olmadığı için ceza kesiliyor. Ancak 

nakliyatçı esnafımız, HGS bakiyele-
rinde yeterli miktarda para olduğunu 
fakat sistem bakiyeyi görmediği için 
ceza yazıldığını söylüyor. Çeşitli za-
manlarda köprüden birkaç kez geçen 
sürücüler 15 gün geçtikten sonra 
cezadan haberdar oluyor. Bu süre 
zarfında 9 lira 60 kuruş olan geçiş 
ücreti 11 kat artırılarak 105 lira 60 ku-
ruşa ulaşıyor. Cezalar uygulandıktan 
sonra sürücülere ödeme için bildirim 
gönderiliyor. Bildirim gönderilen süre-
de dikkate alınıp ödeme yapılmaz ise 
icra takibi başlatılıyor. Mahkeme ve 
avukat masraflarıyla birlikte ödenmesi 
gereken tutar katbekat artarak yüksek 
meblağlara ulaşabiliyor’ diye konuştu.  

‘ÖNCE UYARI YAPILMALI’
HGS sisteminin plakaları okuma-
masının vatandaşın suçu olarak 

görülmemesi gerektiğini kaydeden 
Palandöken, ‘Vatandaşlar suçu olma-
yan bir cezayı ödüyorlar. Ancak diğer 
köprü ve otoyollarda uygulama ne 
ise, Yavuz Sultan Selim Köprüsü’nde 
de sürücülere aynısı uygulanmalı. 
Yetersiz bakiye bilgisi sürücülere SMS 
ile gönderilmeli. Buna rağmen veri-
len süre zarfında ödeme yapılmadığı 
takdirde cezalar uygulanmalıdır. HGS 
sisteminde yeterli bakiye olduğu halde 
sistem arızası nedeniyle hesapta para 
yokmuş gibi işlem yapılıyor. Zaten 
akaryakıt zamları ve yüksek vergiler 
altında ezilen nakliyatçı esnafı bir de 
bu tür cezalarla mağdur edilmemeli. 
Sürücünün köprüden geçiş yaptığı 
gün plakası belirlenerek uyarı niteliğin-
de bilgi mesajı gönderilmeli ve ödeme 
yapması için belli bir süre tanınmalı’ 
şeklinde konuştu.

PALANDÖKEN: “SİSTEM HATASI 
VATANDAŞIN SUÇU OLMAMALI”

Yavuz Sultan Selim Köprüsü’nden geçiş yapan ticari ve özel araçlara verilen cezaların uyarı niteliği 
taşıması gerektiğini belirten TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken, ‘Fatih Sultan Mehmet ve 
Boğaziçi Köprüleri ile diğer köprü ve otoyollarda olduğu gibi usulsüz geçiş yapan araçlara verilen 
cezalar Yavuz Sultan Selim Köprüsü’nde de aynı şekilde uygulanmalı.
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PALANDÖKEN: 
“YENİ POS CİHAZI 
ZORUNLULUĞU
1 YIL ERTELENMELİ”
Yeni nesil yazar kasa kullanma zorunluluğunun 1 yıl 
daha uzatılmasını isteyen TESK Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken, ‘Pos cihazı olarak da kullanılan yeni nesil 
yazar kasa kullanma zorunluluğu 2014 cirosu 150 bin 
liranın altında olan esnaf için 2018’e kadar ertelenmişti.

Fiyatları 2 bin ila 18 bin lira arasında 
değişen pos cihazlarının esnafa bü-
yük bir mali yükü olacağından  bu 
cihazların kullanım zorunluluğu 1 yıl 
daha ertelenmeli’ dedi.

YENİ NESİL YAZAR KASA 
ESNAFIN MALİ YÜKÜNÜ 
ARTIRIYOR
POS cihazı olarak da kullanılabilen 
yeni nesil yazar kasaların esnafa 
büyük bir mali yük getirdiğini vurgu-
layan Türkiye Esnaf ve Sanatkârlar 
Konfederasyonu (TESK) Genel Baş-
kanı Bendevi Palandöken, ‘Yeni nesil 
yazar kasa edinmek esnafa zaten bir 
yük getiriyor. Her banka kendi yazılı-
mını yüklüyor, parasını alıyor. Cihaz-
ların bakım, kontrol ve bunun gibi ad-
larla masrafları esnafa ikinci bir vergi 
gibi geliyor. Bu ödeme kaydedici 
cihazlar aynı zamanda pos makinesi 
olarak da kullanıldığında bankalar 
da komisyonlarını alıyor. Cihazların 
kullanımı yaygınlaştıkça kayıt dışılığın 
azalması ülkemiz için son derece 
olumlu ama esnafa getirdiği mali yük 
de oldukça fazla’ sözlerine yer verdi.

YENİ NESİL YAZAR KASA 
EDİNME ZORUNLULUĞU 1 
YIL DAHA UZATILSIN

Yazar kasa edinme zorunluluğunun 
1 yıl daha ertelenmesi gerektiğini 
belirten Palandöken, ‘Yeni nesil 
yazar kasa/pos cihazları 2014 yılı 
cirosu 150 bin liradan az olan esnaf 
için 2018’e kadar ertelenmişti. Esnaf 
ticari hayatta bir taraftan AVM’ler ve 
zincir marketlerle rekabet etmeye, bir 
taraftan da kira, stopaj, SGK prim-
leri ve benzeri mali yüklerin altından 
kalkmaya çalışıyor. Bunlara bir de 
yeni nesil yazar kasaların alış ve aylık 
maliyetleri de eklenecek. En azından 
mevcut yazarkasaların mali hafızası 
dolana kadar bunlar kullanılabilmeli. 
Mali hafızası dolan esnaf yeni nesil 
cihazı da alsın. Tasarruflarımızı artır-
mamız gereken bu dönemde binlerce 
yazarkasayı çöpe atmaktansa mali 
hafızası dolana kadar kullanmalıyız. 
Kayıtdışılığı azaltmak için milli serveti 
heba etmeye hiç gerek yok. Bu yüz-
den yeni nesil yazar kasa/pos cihazı 
kullanma zorunluluğu 1 yıl daha 
uzatılmalı ve yalnızca mali hafızası 
dolan cihazlar yenisiyle değiştirilmeli’ 
şeklinde konuştu. 
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24 Kasım 
Öğretmenler 

Günü

Her yıl 24 Kasım Öğretmenler günü 
olarak kutlanır. Tüm okullarımızda 

öğrenciler öğretmenlerine sevgilerini, 
saygılarını göstermek için çabalar 

dururlar. Tabii veliler de çocuklarıyla 
birlikte uğraşırlar..
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Sadece öğrenciler ve veliler değil, 
toplumun tüm kesimi 24 Kasım’da 
Öğretmenler Günü’nü kutlar.  
Çünkü, öğretmenlere olan minnet 
borcumuzu ödeyemesek bile hiç 
değilse bir gün onları özel olarak 
hatıramamız , bizleri de bir parça 
rahatlatır.

24 Kasım, Yüce Atatürk’ün Millet 
Mektepleri Başöğretmenliği  ünvanı-
nı kabul ettiği gündür. 1981 yılında, 
bu özel gün, “Öğrtmenler Günü” 
olarak kutlanmaya başlanmış.

Okullarda, dershanelerde, özel 
eğitim kurumlarında, kreşlerde, 
anaokullarında ve pek çok örgün 
eğitim kurumunda ve ülkemizin en 
uzak noktalarında  fedakarca çalı-
şan öğretmenlerimizin Öğretmenler 
Günü’nü kutluyoruz. Tüm öğret-
menlerimize, ömür boyu çocuklarla 
içiçe, mutlu bir hayat diliyoruz.

Bu arada, 24 Kasım’da unutuldu-
ğunu düşündüğümüz ve toplum 
tarafından da aslında çok öğretmen 
gibi görülmeyen, ama gençlerimizin 
saygın birer birey olmalarında çok 
önemli katkıları olan; sadece genç-
leri değil, yetişkinleri bile eğiten  bir 
öğreticiler zümresi var ki, Vitrin ola-
rak onları anmadan geçmeyi doğru 
bulmadık: Ustalar

Evet, çırakları eğiten, kalfaları us-
talaştıran, sadece mesleği değil, 
adâp-erkânı da öğreten ustalar...

İyi bir ustanın yanında eğitim gören 
bir çırak, bileğine altın bileziği takmış 
olur. Kendisi de ustalaşınca, usta-
sından öğrendiklerini mesleğini icra 
ederken uyguladıkça, ustasının ne 
kadar önemli bir “öğretmen” oldu-
ğunu anlar elbette çıraklar.

İyi usta, sadece mesleğini iyi yapan 
değildir: Aynı zamanda topluma, 
mesleğin diğer mensuplarına, yanın-
da yetişen kalfa ve çıraklara da ör-

nek olacak bir hayat sürendir usta.

Mesleğe ve meslek mensuplarına 
laf söyletmeyecek bir yaşam tarzını 
seçer. Tevazu sahibidir,  en iyi bil-
diği konuda bile önce müşterisinin 
sözünü dinler. Sonra, nezaketi el-
den bırakmadan kendi görüşlerini, 
olgun bir öğretmen gibi bildirir. Dikte 
etmez, seçenekleri ortaya koyar.  

Çıraklarına karşı da öyledir: Yavaş 
yavaş, zorlayarak belki ama, kırma-
dan eğer, büker, şekillendirir... 

İyi bir usta, çıraklarına büyüklerin 
yanında nasıl davranıyacağını, nasıl, 
selam verileceğini, nasıl temiz olu-
nacağını, ne zaman , nerede, nasıl 
konuşulacağını da öğretir.

Mesleğin gerektirdiği matematiği, 
fiziği, kimyayı da öğretir...

Fakat en çok, kendi tavır ve davra-
nışlarıyla “insan” olmayı öğretir.

Tüm öğretmenlerimizin, bu arada 
ustalarımızın öğretmenler gününü 
tekrar ve içten kutluyoruz.
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Y
azımızda yukarıda 
belirtilen yeni düzen-
lemeler çerçevesinde, 
dava açılmadan önce 

arabulucuya başvuru zorunlulu-
ğu ve bu zorunluluğun usül ve 
esasları hakkında açıklamalarda 
bulunulacaktır. 

1. İŞE İADE DAVALARINDA 
ARABULUCUYA BAŞVURU 
ZORUNLULUĞU

4857 sayılı Kanunun uygulandığı 
işyerlerinde işçinin,
- Otuz veya daha fazla işçi çalıştı-
rılan bir işyerinde çalışması,
- İşyerinde en az altı aylık kıdemi-
nin olması,
Şartlarını taşıması halinde işveren 
belirsiz süreli iş sözleşmesini an-
cak geçerli bir sebebe dayanarak 
feshedebilir ve fesih sebebinin 
açık ve kesin bir şekilde belirtildiği 
fesih bildirimini yazılı olarak yap-
mak zorundadır.
Sözleşmesi feshedilen işçiler, 
sözleşmenin feshinin geçerli bir 
sebebe dayanmadığı hallerde, 
fesih bildiriminin yapıldığı tarihten 
itibaren bir ay içerisinde itiraz 
edebilirler. 

Sözleşmenin feshinin geçerli bir 
sebebe dayanıp dayanmadığına 
ilişkin itiraz değerlendirilirken ispat 
yükümlülüğü kural olarak işverene 
aittir. İşveren, feshin geçerli bir 
sebebe dayandığını ispat etmek 
zorundadır. Ancak sözleşmesi 
feshedilen işçi, sözleşmenin işve-
ren tarafından ileri sürülen sebep 
dışında bir sebeple feshedildiğini 
iddia ediyorsa, bunu ispatlamak 
zorundadır.

7036 sayılı İş Mahkemeleri Kanu-
nu ile yapılan değişiklikten önce 
işçiler, iş sözleşmesinin geçerli bir 
nedene dayanarak feshedilmediği 
gerekçesiyle doğrundan iş mah-
kemelerinde dava açabiliyorlardı. 
Ancak bundan böyle işçilerin 
dava açmadan önce arabulucuya 
başvurmaları gerekmektedir. Ara-
bulucuya başvurulmadan işe iade 
talebiyle açılacak davalar usül 
şartına uyulmaması nedeniyle 
esasa ilişkin değerlendirme yapıl-
madan reddedilecektir. 

İşçi, işe iade talebiyle arabulucuya 
yazılı fesih bildiriminin yapılmasın-
dan itibaren bir ay içerisinde baş-
vurmalıdır. Eğer işçi arabulucuya 

başvurmadan dava açmış ve 
açtığı dava usül yönünden redde-
dilmişse kararın kendisine tebliği 
tarihinden itibaren iki hafta içinde 
arabulucuya başvurabilir. 

Arabuluculuk faaliyeti sonucunda, 
işçi ve işveren iş sözleşmesinin 
haklı bir nedene dayanılarak 
feshedilip feshedilmediği ve do-
layısıyla iş sözleşmesi feshedilen 
işçinin işe iadesinin gerekip ge-
rekmediği hususlarında anlaşma-
ya varırlarsa bu durum bir tutanak 
ile tespit edilir. 

Taraflar iş sözleşmesinin haklı bir 
nedenle feshedildiğine karar ve-
rirler ise hukuki süreç sona ere-
cektir. Taraflar iş sözleşmesinin 
haklı bir nedenle feshedilmediği 
ve işçinin işe iadesinin gerektiği 
yönünde anlaşırlarsa düzenlenen 
tutanakta; 
a) İşe iadesine karar verilen işçinin 
hangi tarihte işe başlatılacağı,
b) İşçinin çalıştırılmadığı süre 
için ödenmesi gereken ücret ve 
diğer hakların parasal miktarının 
toplamı,
c) İşe iadesine karar verilen işçinin 
yeniden işe başlatılmaması halin-

İŞ HUKUKU DAVALARINDAN 
ÖNCE ARABULUCUYA BAŞVURU 
ZORUNLULUĞU GETİRİLDİ
Bilindiği üzere 4857 sayılı İş Kanunu1, iş sözleşmesi feshedilen işçilerin işe iade talebiyle 
mahkeme veya özel hakem kararlarıyla işlerine dönebilmeleri imkanı getirmiştir. Ayrıca anılan 
Kanun kapsamındaki ücret vb. alacaklar ve tazminatlar nedeniyle davalar açılabilmektedir. 
12/10/2017 tarihinde kabul edilen 7036 sayılı İş Mahkemeleri Kanunu2 ile işe iade davalarının 
ve işçi veya işveren alacakları ile tazminatların konu edildiği davaların öncesinde arabulucuya 
başvurulması şartı getirilmiştir. 
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de ödenmesi gereken tazminat tutarı,
İle ilgili bilgilerin bulunması zorunlu-
dur.

İşçi ve işveren arabuluculuk çalış-
maları sonucunda iş sözleşmesinin 
haklılığına ilişkin bir anlaşmaya va-
ramazlar ise anlaşmazlık bir tutanak 
ile tespit edilir. Bu durumda iş söz-
leşmesi feshedilen işçi düzenlenen 
tutanak tarihinden itibaren iki hafta 
işe iade talebiyle iş mahkemelerinde 
dava açabilir. Taraflar konunun özel 
hakem tarafından karara bağlanabi-
leceği yönünde anlaşırlarsa aynı süre 
içerisinde işçi özel hakeme başvur-
malıdır.

2. İŞ HUKUKUNDAN KAYNAKLI 
ALACAKLARDA ARABULUCUYA 
BAŞVURU ZORUNLULUĞU

İş Mahkemeleri Kanunu ile; İş 
Kanunu ve bireysel veya toplu iş 
sözleşmesinden kaynaklanan işçi 
veya işveren alacağı veya tazminat 
davalarından önce de arabulucuya 
başvurulmuş olması dava şartı olarak 
belirlenmiştir. Örneğin işçinin yıllık izin 
alacağı, fazla mesai ücreti alacağı 
veya kıdem tazminatı alacağı iddiası 
varsa iş mahkemelerinde dava aç-
madan önce arabulucuya başvurma-
sı gerekir. 

Bu tür alacaklarda da öncelikle ara-

bulucuya başvurulmuş olması dava 
şartı olarak belirlendiğinden arabulu-
cuya başvurulmadan açılan davalar 
esasa ilişkin değerlendirme yapılma-
dan usül yönünden reddedilecektir. 
Bu nedenle dava dilekçelerine işçi 
ve işveren tarafının anlaşamadıkları 
yönündeki arabulucu tutanağının 
eklenmesi gerekmektedir. Bu şarta 
uyulmaması halinde iş mahkemeleri 
tarafından davacıya arabulucu tuta-
nağının verilmesi için ihtarda bulunu-
lacak ve bir hafta içerisinde tutanak 
verilmez ise dava reddedilecektir.

Bu kuralın bir istisnası bulunmakta-
dır. İş kazası ve meslek hastalıkları 
nedeniyle talep edilen maddi ve 
manevi tazminatlar öncelikle arabu-
lucuya başvurulmuş olması şartına 
tabi değildir, doğrudan dava konusu 
edilebilir.

Arabulucu kendisine yapılan tazminat 
talebine yönelik başvuruları en geç 
üç hafta içinden sonuçlandırmalıdır. 
Zorunlu hallerde bu üç haftalık süre 
bir hafta daha uzatılabilir. 

Tazminat talebi nedeniyle arabulu-
cuya başvurulduğunda zamanaşımı 
süreleri ve hak düşürücü süreler 
işlemez. Arabulucu tarafından düzen-
lenen son tutanak tarihinden itibaren 
bu süreler yeniden işlemeye başlar. 

Arabulucu yaptığı çalışmalar sonucun-

da anlaşmaya varılıp varılmadığını bir 
tutanak ile tespit eder. Şayet taraflar 
anlaşamaz ise tutanak düzenlendikten 
sonra dava yoluna gidebilirler.

Ayrıca arabulucu işçi veya işveren 
tarafa ulaşamaz ise veya ulaşılan 
taraflar görüşmelere katılmaz ise bu 
durumu da bir tutanak ile tespit eder. 
Taraflardan biri toplantıya katılmaz 
ise açılacak davanın yargılama gider-
lerinin tamamından sorumlu olur. Her 
iki taraf da arabuluculuk görüşmele-
rine katılmaz ise açılacak dava ne-
deniyle yaptıkları yargılama giderleri 
kendi üzerlerinde bırakılır.

SONUÇ

7036 sayılı Kanun ile davalardan 
önce arabulucuya başvuru şartı 
getirilmiş olması iş mahkemelerinin 
iş yükünü ve dolayısıyla davaların 
sonuçlanma sürelerini azaltacaktır. 
Arabuluculuk aşamasında da işçi-
işveren uyuşmazlıklarının çözümü 
daha kısa süre alacaktır. Ayrıca ola-
yın mahkemede görülüyor olmasının 
psikolojik etkisi olmadığında taraflar 
sorunun anlaşmayla çözülmesine 
eğilimli olacaktır. 

Notlar
1- 10/06/2003 tarih ve 25134 sayılı Resmi 
Gazetede yayımlanmıştır.
2- 25/10/2017 tarih ve 30221 sayılı Resmi 
Gazetede yayımlanmıştır.
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Apaydın,   
“KIŞIN KAZA 
RİSKİ YAZA GÖRE 
6 KAT FAZLA”
Türkiye Şoförler ve Otomobilciler 
Federasyonu Başkanı Fevzi Apaydın, 
kışın kaza riskinin yaza göre 6 kat 
fazla olduğunu belirterek sürücüleri 
araçların kışlık bakımı yapmaları 
konusunda uyardı.

TÜRKİYE ŞOFÖRLER VE OTOMOBİLCİLER FEDERASYONU 
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Kışın meydana gelen zincirle-
me kazaların en büyük sebe-
binin gizli buzlanma olduğuna 
dikkat çeken TŞOF Başkanı 
Fevzi Apaydın, “Kışın kazaların 
çoğunluğu sabah erken sa-
atlerde oluşan gizli buzlanma 
nedeniyle meydana geliyor. 
Yurdumuzun büyük bölümünü 
etkileyen aşırı soğuklar ve sis 
nedeniyle bilhassa sabah er-
ken saatlerde oluşan gizli buz-
lanma zincirleme kazalara yol 
açmaktadır. Araçlar kış mevsi-
minde kullanılırken normal hızın 
yarısı kadar hızla kullanılmalı ve 
mutlaka yol şartlarına dikkat 
edilmelidir. Kış aylarında kaza 
yapma riski yaz aylarına göre 6 
kat daha fazladır” dedi.

SERVİS 
SÜRÜCÜLERİNE UYARI
Yollarda kar görmediğimiz 
zamanlarda ortaya çıkan gizli 
buzlanmaya karşı sürücüleri 
uyaran Apaydın, “Kışa girme-
mize sayılı günler kaldı. Hatta 
bir çok yerde kışı girmiş bulu-
nuyoruz. Zaman zaman yaşa-
nan zincirleme kazaların nedeni 
genelde gizli buzlanma. Servis 
araçlarını kullanan sürücüler bu 
konuda dikkatli olmalı ve araç-
larının kışlık bakımında zaman 
kaybetmemelidirler. Çünkü 
minik yavrularımız geleceğimizi 
emanet edeceğimiz kişilerdir. 
Unutmayın ki kış mevsiminde 
meydana gelen kazaların çoğu 
tek taraflı kazalardır. Bu ka-
zalar yolların buzlu olması ve 
direksiyon hâkimiyetinin kay-
bedilmesi sonucu olur. En fazla 
gizli buzlanmanın olduğu köprü 
üstlerinde, virajlarda aracınızı 

dikkatli ve yavaş kullanın. Kış 
lastiğini belirlenen zamanlarda 
kullanmak ticari araçlar için 
yasal zorunluluktur. Özel araç-
ların da kış şartlarına uygun 
lastik kullanmasında büyük 
fayda vardır. Kış lastiği buzlu 
zeminde yüzde 20 daha kısa 
fren mesafesi sağlar. Karlı veya 
buzlu yollarda lastiklerinizin ha-
vasını düşürmeyin. Lastiklerin 
tabanları yola tam olarak otur-
malıdır. Buzlu alana yaklaşırken 
frene aralıklarla basınız, ABS’li 
araçlarda ise buna gerek 
yoktur, frene çok güçlü olarak 
basmak gerekir. Yokuş inerken 
de motorun frenleme (düşük 
vites) gücünü kullanın” diyerek 
sürücüleri kışın zor şartlarına 
karşı uyardı.

KIŞLIK BAKIM ŞART
Araçların mevsimine uygun 
bakımlarının yapılmasının ve 
kış şartlarının gerektirdiği mal-
zemelerin araçlarda mutlaka 
bulunması gerektiğini belirten 
Apaydın, “Kazaların azalması 
için araçlarımızı yavaş ve dik-
katli kullanalım. Kışın yüzde 
35 oranında artan trafik kaza-
larının temelinde buzlanma, 
yolun durumuna göre aracımızı 
kullanmamak ve araçlarımızı 
kışa hazırlamamaktan geçtiğini 
unutmayalım. Bunun için araç 
lastiğinden tutun, fren, direksi-
yon, şanzıman, diferansiyel ile 
motorun yağ bakımının zama-
nında ve eksiksiz yapılması 
gerekmektedir. Ayrıca, radya-
törlere ve cam suyuna antifriz 
koymayı unutmayın. Balatalar, 
elektronik aksam, kalorifer-
klima sistemi kısaca araçtaki 
bütün mekanizmalar gözden 
geçirilerek kışa hazır hale geti-
rilmelidir. Bilhassa şehirlerarası 
çalışanların zincirsiz ve çekme 
halatsız yola çıkmamaları ve 
araçlarının bakımını yapmadan 
trafikte seyretmemeleri büyük 
önem taşımaktadır” diye ko-
nuştu.

“UBER YASAK-
LANMALI  VE 
CEZAİ YAPTIRIM-
LAR UYGULAN-
MALI”
UBER ve benzeri 
sistemlerin tüm özel 

araçları taksiye çeviren bir anlayışla çalıştığını 
ve sadece Türkiye’de değil bütün dünyada 
taksici esnafı için sorun yarattığını söyleyen 
TŞOF Başkanı Fevzi Apaydın, “Yasal yüküm-
lülüklerini herkes gibi yerine getirmeden faa-
liyette bulunanlar mutlaka yasaklanmalı ve 
bu faaliyetlerde bulunanların araçları trafikten 
çekilmeli” uyarısında bulundu.

“DÜNYADA BÜTÜN METROPOLLERDE TAKSİ 
SAYISI SINIRLIDIR” 
Dünyadaki bütün metropol şehirlerde taksile-
rin sayısının sınırlandırıldığını söyleyen Türkiye 
Şoförler ve Otomobilciler Federasyonu (TŞOF) 
Başkanı Fevzi Apaydın, “Taksi sayısından 
sınırlamaya gidildiği için taksi plakalarının 
değerlenmesi son derece normaldir. Belli 
mesleklerde, faaliyette bulunanların sayısının 
sınırlandırılması, 250 yıldır uygulanagelen ‘Ge-
dik’ sisteminin devamı ve bir parçasıdır. Düny-
adaki bütün metropollerde taksi sayıları sınırlı 
ve olması gereken de budur. Bu sınırlamayı 
mevzuatın arkasından dolanarak delmeye 
çalışmak, büyük bir haksız rekabete neden 
olur ve bunun önüne geçilmelidir” sözlerine yer 
verdi. 

“ULUSAL YETERLİLİKLER TAMAMLANMA 
AŞAMASINDA”
Şoförlük meslekleri ile ilgili ulusal yeterliliklerin 
tamamlanma aşamasında olduğunun altını çizen 
Apaydın, “Servis araçları gibi taksi şoförleri 
için de özel bir sınav ve belgelendirme 
sisteminin alt yapısı tamamlanmak üzere. 
Sistem uygulamaya girdiğinde taksi şoförleri 
özel bir eğitimden geçerek girecekleri sınav 
sonrasında alacakları belge ile direksiyon 
başına oturabilecekler. Bu sistem devreye 
girdiğinde taksi şoförlerinden kaynaklanan 
sorunlar büyük ölçüde ortadan kalkmış olacak 
ve vatandaşlarımızın UBER ve benzeri yol-
lara başvurmasına gerek kalmayacak. Ancak, 
bu sistem tam olarak işlerlik kazanana kadar 
UBER’in yasaklanması ve bu faaliyetlerde 
bulunanların da araçlarını trafikten çekilmesi 
gerekir” şeklinde konuştu. 

APAYDIN, “UBER 
TÜM DÜNYADA 
BÜYÜK BİR SORUN”
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ÇOCUK İŞÇİLİĞİYLE MÜCADELEDE 
İŞBİRLİĞİ GÜÇBİRLİĞİ
ADANA ESOB BAŞKANI SÖZÜTEK: “Adana’da  çocuk işçiliğini en alt seviyelere indirmek 
için UNICEF ve İLO ile iş birliği yaparak, bu konuda ortak mücadele edeceğiz” “dedi.

Adana ESOB ve Minibüsçüler Esnaf 
Odası Başkanı Nihat Sözütek, Kent 
Konseyi Kadın Meclisi’nin Dünya 
Çocuk Hakları Günü münasebetiyle 
düzenlediği ve paydaş olarak des-
tek verdikleri 1.Uluslararası Çocuk 
Hakları Zirvesi’nin ilimizde yapılacak 
olmasının toplumsal farkındalıkların 
artmasına önemli katkı sağlayacağını 
ifade etti. 
 
Birlik Başkanı Nihat Sözütek, özellikle 
Suriye’den gelen mülteci göçünün 

ardından çocuk işçiliğinde yaşanan 
artışa son vermek istediklerini be-
lirtirken, Adana’da çocuk işçiliği ile 
mücadelede UNICEF ve İLO arasın-
da iş birliği faaliyetlerine başlamasının 
ardından, “Çocuk işçiliğine mutlaka 
neşter vurulmalıdır. UNICEF ve İLO 
ile iş birliğinde çocuk işçiliğine son 
noktayı koymalıyız” ifadesini kullandı.

Adana’da misafir Suriyeli mültecilerin 
çocuklarının, çocuk işçiliğinin en kötü 
haliyle karşı karşıya kaldığına işaret 

eden Sözütek, bunun önüne geçebil-
menin en önemli yolunun bu çocuk-
ların mesleki eğitime yönlendirilerek 
beceri kazanmaları ve bulundukları 
topluma yararlı bireyler haline getiril-
meleri olduğunu vurguladı.

Yapılan işbirlirliktelikleri kapsamında 
iş yerlerinin kontrollerinin yapılması 
sayesinde hem çocuk işçiliğinin bü-
yük ölçüde önüne geçileceğine hem 
de iş yerlerinin iş sağlığı ve güvenliği 
ile mesleki eğitim açısından uygun 

TESK TEŞKİLATTAN
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hale getirilebileceğine dikkat çeken 
Sözütek, “Adana ESOB olarak, ço-
cuk işçiliğiyle mücadelede UNICEF 
ve İLO ile yapılan işbirliğinin Adana 
Büyükşehir Belediyesi ve Adana 
Kent Konseyi Kadın Meclisinin des-
teğini de çok önemli bir fırsat olarak 
değerlendiriyoruz”dedi.

Başkan Nihat Sözütek, yakın za-
manda başta pamuk tarlalarında 
olmak üzere ortaya çıkan çocuk işçi 
ölümlerinden duyduğu derin üzüntü-
yü de dile getirirken, “Çocuklarımız 
zor şartlarda çalışmaya zorlanmasın, 
mesleki eğitime yönlendirilsin” şeklin-
de konuştu.
 
Adana’nın başta Doğu ve Güneydo-
ğu Anadolu’dan olmak üzere sürekli 
tarım göçü alıyor olması, mevsimlik 
tarım işçilerinin de tarlaya yakın yer-

lerde çadırlarda yaşamlarını sürdür-
meleri sebebiyle çocuklarının da sağ-
lıksız koşullarda  hayatlarını sürdür-
düğünü,  ebeveynleri ile tarlada zor 
koşullarda çalışmak zorunda kalan 
çocukların dramlarına şahit olundu-
ğuna da işaret eden Sözütek, “Tüm 
bunların önüne geçilmesi için siyasi 
erkler kadar toplumsal farkındalığın 
ve duyarlılığın gelişmesi gerekti-
ğine inanıyorum.  Bu farkındalığın  
oluşması için 1.Uluslararası Çocuk 
Hakları Zirvesi’nin Adana’da gerçek-
leştirilmesine katkı koyarak, UNICEF 
ve ILO gibi uluslar arası örgütlere 
evsahipliğinde bizlerle işbirliği içinde 
olan Adana Büyükşehir Belediyesi 
ve Kent Konseyi Kadın Meclisi’ne 
teşekkür ediyorum. Çocuk işçiliğinin 
önüne mutlak geçilmeli. Hayatının 
baharındaki çocuklarımız yaşamalı, 
yaşatılmalı. Bu zirveden, tarlalarda 

kışın yağmuru, yazın sıcağında binbir 
güçlükle yaşam mücadelesi veren 
tarım işçileri ve çocuklarımıza daha 
hijyen, daha sağlıklı ortamlarda yaşa-
ma imkanı sunacak çözümler üretil-
mesini umuyor, diliyorum”dedi.
 
Kent Konseyi Kadın Meclisi’nin 
Dünya Çocuk Hakları Günü müna-
sebetiyle 20 Kasım 2017 Pazartesi 
günü 75.Yıl Sanat Galerisi’nde saat 
13.30’te gerçekleştireceği 1.Ulus-
lararası Çocuk Hakları Zirvesi’nde, 
UNICEF Sosyal Politika Uzmanı Melih 
Akın;Çocuk Hakları ve İş İlişkileri, ILO 
Program Yöneticisi Nejat Kocabay; 
Dünya Üzerinde Çocuk İşçiliği, TESK 
Eğitim ve Planlama Müdürü Ersin 
Arsantaş; Geçmişten Günümüze 
Usta/Çırak İlişkisi, Proje Uzmanı Zeh-
ra Kaya;Türkiye’de Mesleki Eğitim ve 
Çocuk İlişkisi konularında konuşma-
larını gerçekleştirecekler.
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KASAPLAR ÇARŞISI VE SOSYAL TESİS İÇİN 
PROTOKOL İMZALANDI
Adana Büyükşehir Belediyesi ve Adana Kasaplar Odası arasında Kasaplar Çarşısı ve 
Sosyal Tesisi için bir protokol imzalandı. Protokol İmza Töreni’nde konuşan Adana Kasaplar 
Odası Başkanı Saruhan Yağmur ve Adana Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı 
Nihat Sözütek, Adana Büyükşehir Belediye Başkanı Hüseyin Sözlü’ye yer tahsisi ve 
destekleri için teşekkür ettiler.

Büyükşehir Belediye Başkanı Hü-
seyin Sözlü, Adana’ya hizmet 
noktasında kentteki odalar ve sivil 
toplum kuruluşları ile kolektif bir ruh 
ile çalıştıklarını, “birlikte başarıyoruz” 
sözünün kaynağının da bu ruhta 
saklı olduğunu ifade ederek, “Kentin 
belediye başkanı olarak istiyorum ki 
Adana başı dik sırtı pek insanların 
şehri olsun. Adanalılar genci, yetiş-
kini, esnafı, sanayicisiyle yaşadıkları 
kentte yaşamaktan haz duysunlar. 
Gayretimiz refahı yüksek bir Adana” 
dedi.

Başkan Sözlü, tesis hakkında bilgi 

vererek, “Bugün Kasaplar Çar-
şısı ve Sosyal Tesisi için Seyhan 
Belediyesi’nden 2 parsel 951 met-
rekare ve Büyükşehir Belediyemizin 
1200 metrekare tahsis edeceği 
alanın protokolünü imzalayacağız. 
Seyhan Belediye Başkanı Zeydan 
Karalar’a da problemin çözümü nok-
tasındaki katkısı için teşekkür ederiz. 
Bu alanda Adana Büyükşehir Bele-
diyesi tarafından zabıta, temizlik ve 
veterinerlik hizmetlerinin verilmesi için 
3 adet dükkan ayrılacak ve mescit 
yapılacaktır” ifadelerini kullandı.

Adana Büyükşehir Belediye Başkanı 

Hüseyin Sözlü ve Kasaplar Odası 
Başkanı Saruhan Yağmur arasında 
imzalanan protokol sonrası yakılan 
mangalın başına geçerek misafirlere 
kebap ikram eden Başkan Sözlü, 
daha sonra Saydam Caddesi civa-
rında esnaf ziyareti yaparak onların 
sıkıntı ve taleplerini dinledi.

TESK TEŞKİLATTAN

Adana Kasaplar Odası
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Bölgede yaşanan terör olaylarına 
karşı verilen mücadele sonucunda 
güven ve huzur ortamının sağlanma-
sıyla olumlu gelişmelerin yaşandığını 
belirten ESOB Başkanı Muhittin Ay-
demir, sıkıntılı bir süreci geride bırak-
tıklarını belirtti. Bu yıl sağlanan huzur 
ortamıyla birlikte sevindirici haberlerin 
gelmeye başladığını aktaran Aydemir, 
küçük esnafa da kredi imkanlarının 
tanınacağını kaydetti. ESOB Başkanı 
Aydemir, “2017 yılı, huzurun sağlan-
dığı bir dönem oldu. Huzur ortamın-
dan dolayı 400 bin civarında İranlı 
turistin ilimize geldiği bir yılda, esnaf 
oldukça faydalandı” dedi.

“Huzur ortamı devam 
ederse, esnafımızın duru-
mu daha iyi olacak”
Sağlanan huzur ve güven ortamı ile 
birlikte bölgeye yatırımların da yapıl-
ması gerektiğini ifade eden Aydemir, 
yaşanan bazı ekonomik sıkıntılardan 
dolayı kent genelinde esnafın 39 mil-
yon kredi çektiğini söyledi. Aydemir, 
“Huzur tahsis edilse de esnafın duru-

mu dört dörtlüktü diyemeyiz. Durumu 
dört dörtlük olan esnaf kredi kullan-
maz. Van genelinde esnafımız 2017 
yılında 39 milyon faizli kredi almış. 
2016 yılı tüm Türkiye’de olduğu gibi 
Van’da da birçok sıkıntılar yaşandı. 
Yaşanan sıkıntılardan dolayı geçen 
sene 561 esnafımız kepenk kapattı. 
Bu yıl huzur ortamı sağlansa da 499 
esnafımız kepenk kapatırken, bin 480 
yeni iş yeri kuruldu. Ancak 2017’de 
esnafımızın genel durumunu iyi değer-
lendiriyorum. Bu huzur ortamı devam 
edecekse, inşallah esnafımızın duru-
mu daha iyi olacaktır” diye konuştu.

“Turizmin gelişmesi ve 
yatırımların yapılmasını 
istiyoruz”
Esnafı kalkındırmak için çeşitli ön-
lemlerin alınması gerektiğini sözlerine 
ekleyen Aydemir, “Bu yıl küçük es-
nafa göre biraz daha iyiydi. Ancak 
bizim beklentimiz daha iyi olmasıdır. 
İşsizliğin önüne geçmek ve esnafımızı 
kalkındırmak için turizmin gelişmesi 
ve yatırımların yapılmasını istiyoruz. 

VAN’DA BİN 480 YENİ İŞ YERİ AÇILDI
Van Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği (ESOB) Başkanı 
Muhittin Aydemir, bölgede sağlanan huzur ortamından 
dolayı 2017 yılında bin 480 yeni iş yerinin açıldığını söyledi. 

Van Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği

Van’da bin 100 tane bakkalımız var. 
Bu küçük esnafımız ise açılan ulusal 
marketlerden dolayı zor günler geçi-
riyor. Bu yüzden önlem alınması ge-
rekiyor. Van genelinde 16 bin çalışan 
esnafımız var. Küçük esnafımıza kre-
di verilmiyordu. Ancak bundan sonra 
hizmet erbabı olan küçük esnafımıza 
da yapılan çalışmalar sonucunda 
kredi verileceği haberini aldık. Tabi 
bu kredi haberi bizler için sevindirici 
bir haber oldu” şeklinde konuştu.

“Ucuz etin sadece ulusal 
marketlere verilmesi bizi 
endişelendiriyor”
Ucuz etin sadece ulusal market zin-
cirlerine verilmesi konusunu değer-
lendiren Aydemir, şunları söyledi:
“Kırmızı et fiyatlarının düşürülmesine 
karşı değiliz. Halkın ucuz et yemesi 
noktasında bizimde taleplerimiz ol-
muştu. Bugün üreticiler desteklenirse 
Türkiye’de de et fiyatları düşer. Ancak 
ucuz etin sadece ulusal market zincir-
lerinde uygulanmasına karşıyız. Gönül 
isterdi ucuz etin esnafımıza da veril-
mesiydi. Ucuz et almak isteyen halkı-
mız bu ulusal marketlere gittiği zaman 
diğer ihtiyaçlarını da aynı marketlerde 
karşılayacak. Bu durumda ucuz etin 
sadece ulusal marketler zincirine veril-
mesi bizi endişelendiriyor.”
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MANİSA ESNAFI 
DİJİTALE TAŞINIYOR
Manisa ekonomisine direkt etki eden firmaları bünyesinde 
bulunduran Madeni Sanatkarlar Odası, bu kurumların cirosunun, 
bilinirliğinin artması ve interneti profesyonel bir şekilde kullana-
bilmeleri, reklamcılığı en düşük bütçeyle gerçekleştirebilmeleri ve 
raporlayabilmeleri için bir eğitim düzenledi. 

‘Yerelden ulusala, sıfırdan zirveye 
dijital büyümenin formülleri’ başlığı 
altında verilen eğitimleri Recep Ko-
çak ve Hayrettin Akkayalı gerçekleş-
tirdi. Eğitim öncesinde konuşmalarını 
yapan Manisa Esnaf ve Sanatkarlar 
Odaları Birliği Başkanı Hasan Geriter 
ve Madeni Sanatkarlar Odası Baş-
kanı Halil Kırlı tarafından eğitimcilere 
plaketleri takdim edildi.

Başkan Hasan Geriter yaptığı konuş-

masında; eğitimin akşam saatlerinde 
olmasına rağmen katılımdan mem-
nun olduğunu belirtti. Bu eğitimlerin 
günden güne artacağını ve eğitimlere 
katılan iş sahiplerinin ekiplerini de 
bu eğitimlere getirmelerini isteyen 
Geriter, dijitalleşmenin günümüz 
dünyasında olmazsa olmazlarından 
olduğunu vurgulayarak, bilinirlik ve 
motivasyon için yapılan her yatırımın 
geri dönüşü olacağını fakat ne ya-

pılırsa yapılsın farklı ve güvenilir bir 
şekilde, dürüstlük ilkesini bozmadan 
yapılması gerektiğini de belirtti.

Başkan Halil Kırlı’nın da dönem 
dönem yaşanan ekonomik krizlere 
rağmen Manisa ekonomisine katkı 
yapan bütün kurumların her zaman 
güçlü olması gerektiğini vurgulaya-
rak, bu nedenle Manisa ekonomisine 
can veren yerli kurumların geç kal-
madan dijitalde de kendilerine yer 

Manisa Esnaf ve Sanatkârları Odaları Birliği
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açmalarını belirtti. Rakip faaliyetlerinin 
ve yapılan reklam harcamalarının 
çok daha kolay yönetilebildiği dijital 
reklamcılığa bütün kurumların girmesi 
gerektiğini dile getiren Kırlı, ayrıca 
Madeni Sanatkarlar Odası olarak 
eğitimlerin artacağını belirtti.

Hayrettin Akkayalı ise, “Bu denli 
sıcakkanlı, çalışkan Manisa esnafı, 
yerel ekonomi durgunluğu yaşanma-

sına bakmadan, daha az yorgunlukla 
daha fazla kazandıracak olan ulusal-
da satış yapmaya yönelmeli, ulusala 
açılmanın yolu ise dijitalden geçiyor. 
Kimse dijitale girmek için geç kalmış 
sayılmaz ve bu noktada en önemli 
strateji bütünleşik dijital iletişimin 
yapılması ve kurum ruhunun belirle-
nen en etkili mecralara aktarılmasıdır. 
Unutmamalıyız ki doğru kitle hedefle-
mesi ve stratejik kelimeler kullanıldığı 
takdirde 10 TL ile 10 bin potansiyel 
müşteri elde etmek mümkündür” 
dedi.Fuar ile ilgili yazılı açıklama 
yapan Denizli Marangozlar ve İnşaat-
çılar Odası Başkanı Halil AKBULUT  
“Mobilya sektöründe öncü Ülkemiz’ 
deki firmaların yanı sıra yurt dışından’ 
da firmaların katıldığı ve ürünlerinin 
sergilendiği Ağaç işleri makinesi 
ve İntermob fuarına bu yıl ilimizden 
4 otobüs ile katılım sağlayacağız. 
Fuarları esnaflarımızın kendilerini 
yenilemeleri ve geliştirmeleri için çok 
önemli bir organizasyon olarak görü-
yoruz. Üyelerimizin gelişen teknoloji 
ve gün geçtikçe yenilenen makine ve 
teçhizatları yerinde görüp, inceleme 
ve bilgi edinmelerini, ar-ge kapsa-
mında kendilerini geliştirmelerini çok 
önem veriyoruz. Esnaf odası olarak 
üyelerimize fayda sağlayacak olan bu 

tip fuar ve organizasyonlarda her za-
man üyelerimizin yanında olup onlara 
öncülük etmeye devam edeceğiz. 
Ayrıca sosyal ve kültürel etkinlik bakı-
mından üyelerimiz işlerini mola vere-
rek tarihi yarımada’ da 1 gün gezme 
fırsatı bulacak. İş temposunun stres 
ve tatlı yorgunluğunu 1 günlükte 
olsa atma fırsatı bulacaktır.1 gün 
konaklamalı olarak düzenlediğimiz 
fuara 12 EKİM 2017 Perşembe ak-
şamı 22.00’ de Oda hizmet binamız 
önünden 4 otobüs üyemiz ile hareket 
edeceğiz, 13 EKİM 2017 Cuma günü 
tarihi yarımada’ da gezi ve aynı gün 
akşam otelde konaklama olacak. 14 
EKİM 2017 Cumartesi günü fuara 
katılım sağlayacağız. Reed Tüyap 
Tüm Fuarcılık Yapım A.Ş. yetkilileri 
ile yaptığımız görüşmelerde sektör 
bazında Türkiye genelinde en fazla 
katılım sağlayan ve fuara ilgi gösteren 
ilin Denizli olduğunu söylediler ve 
teşekkür ettiler, bende buradan katı-
lım sağlayan tüm üyelerime teşekkür 
eder ayrıca Reed Tüyap Tüm Fuarcı-
lık Yapım A.Ş.ye Denizli Marangozlar 
ve İnşaatçılar Odamıza vermiş ol-
duğu katkı ve desteklerinden dolayı 
teşekkür ederim.” dedi.
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KESKİN’DEN ARGUVAN ESNAFINA ZİYARET
Malatya Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği (MESOB) Başkanı Şevket Keskin, 
Arguvan ilçesinde esnaf ziyaretinde bulunarak, sorun ve talepleri dinledi.

Keskin;  Arguvan ilçesinde Arguvan 
belediyesini ziyaret ederek, burada 
Belediye Başkan Yardımcısı Kamber 
Yıldırım ile bir araya gelerek, ilçedeki 
esnafların sorun ve taleplerini görüştü.

Keskin, ilçedeki esnafları tek tek 
işyerlerinde ziyaret ederek,  sorun, 
talep ve önerilerini dinledi.

Keskin; “Esnaf ve sanatkarlarımızın 
karşılaşmış olduğu sorunların çözü-
münün her zaman takipçisi olduk.  
Yaşanılan sorunları her zaman çözül-
mesi için ilgili makamlara götürdük 
ve takip ettik. Bundan sonra da birlik 
ve beraberlik içinde hareket etmeye 
devam edeceğiz.” dedi.

Arguvan ilçesinde ticari taksicilik 

yapan esnaflarla da bir araya gelen 
Keskin, taksici esnafı için Büyükşehir 
Belediyesi ile birlikte bir kulübe yapı-
lacağını ifade etti.

Arguvan Belediyesi’nin yer göster-
mesi halinde taksici esnafının kulübe 
talebinin en kısa sürede yerine geti-
rileceğini ifade eden Keskin, korsan 
taşımacılık yapanlara yönelik ise tüm 
kurumların mücadele vermesi gerek-
tiğini kaydetti.

Keskin, ticari taşımacılık yapan ve 
şartları uyanların ÖTV’siz araç uygu-
lamasından faydalanması çağrısında 
bulunarak, “ÖTV’siz araç uygula-
masını yaklaşık 8 yıl süreyle sürekli 

gündemde tuttuk. Bu talebimizi 
her platformda dile getirdik.  Sayın 
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip 
Erdoğan, bu talebimize sahip çıktı ve 
hayata geçirdi.  Esnafımız adına Sa-
yın Cumhurbaşkanımıza bir kez daha 
teşekkür ediyorum.” dedi.

Keskin, Arguvan ilçesinde servis 
taşımacılığı yapan esnaflarla da bir 
araya gelerek sorun ve taleplerini 
dinleyip, istişare de bulundu. Keskin, 
öğrenci taşımacılığında mutlaka ku-
rallara uyulmasını isteyerek, esnaflara 
yasa ve yönetmenlik dışı bir yaptırım 
uygulanması durumunda ise bunun 
her zaman karşısında olacaklarını 
kaydetti.

Malatya Esnaf ve Sanatkârları Odaları Birliği



65

vitrin / 2017

Nazilli Berberler ve Kuaförler Odası 
Başkanı Olcay Akyıldız ve yönetim 
kurulu üyelerinin ev sahipliğinde ger-
çekleştirilen kahvaltılı buluşma etkin-
liğine Nazilli Belediye Başkanı Haluk 
Alıcık ile Aydın Berberler ve Kuaförler 
Odası Başkanı ve Aydın Esnaf ve Sa-
natkarlar Odaları Birlik Başkanı Sela-
hittin Çetindoğan da katılarak destek 
verdi. Oldukça samimi bir ortamda 
gerçekleştirilen etkinlik süresince 
iş yoğunluğu nedeniyle birbirlerini 
göremeyen meslek mensupları da 
birbirleri ile hasret giderdi. Etkinliğin 
sık sık yapılmasını dileyen berber ve 
kuaför esnafına katılımlarından dolayı 
teşekkür eden Oda Başkanı Olcay 
Akyıldız, “Biz büyük bir aileyiz. Her 
zamanda birbirimize destek ve arka-
daş olmak zorundayız. Bizim ailede 
rekabet sadece müşterimize daha iyi 

hizmet vererek olur. Asla birbirimize 
karşı olumsuz tavırlar içerisinde ol-
mayız. Acı günümüzde olduğu gibi 
iyi günümüzde de birbirimizi aramaya 
devam edelim. Nazilli’ye hizmet et-
mek ve en iyi hizmeti vermek için her 
zaman birbirimize yardımcı olalım. 
Unutmayalım ki bizim mesleğimiz en 
temiz, en güzel mesleklerden birisi. 
İşimizi yaparken titiz ve duyalı olalım. 
En iyi meslek, en iyi şekilde yapılan 
ve hakkıyla yapılan meslektir. Oda 
yönetim kurulu olarak bu güzel gün-
de aramızda olan tüm dostlarımıza, 
meslektaşlarımıza çok teşekkür edi-
yoruz. İyi ki varsınız” dedi.

“Biz hizmet etmek için geldik”
Aydın Berberler ve Kuaförler Odası 
Başkanı ve Aydın Esnaf ve Sanatkar-
lar Odaları Birlik Başkanı Selahittin 

NAZİLLİLİ BERBER VE KUAFÖRLER 
DAYANIŞMA ETKİNLİĞİNDE BULUŞTU

Nazilli Berberler ve Kuaförler Odası Üyeleri ikinci 
geleneksel tanışma ve kaynaşma toplantısında buluştu. 
Sümerpark Lara Restoranda buluşan berber ve kuaförler, 
sabah erken saatlerde başlayan etkinlik boyunca 
yorgunluk atmalarının yanı sıra birbirleri ile uzun süre 
sohbet ederek hasret te giderdiler. 

Nazillili Berber Ve Kuaförler Odası

Çetindoğan ise yaptığı konuşmada, 
“Kendi meslektaşlarımla bir arada 
olmaktan dolayı çok mutluyum. Bir-
likler, beraberlikler, dostluklar böyle 
etkinliklerde daha da pekişiyor. Ama 
bu işler her zaman bütçeye bakıyor. 
Ben oda başkanıma çok teşekkür 
ediyorum. Biz aydın’da 480 üyesi 
olan bir oda olarak bunu yapamıyo-
ruz. Her zaman diyorum ki, birliği-
miz ve beraberliğimiz hiçbir zaman 
bozulmasın. Birbirinize her zaman 
destek olun. Biz hizmet etmek için 
geldik. Elimizden ne geliyorsa elimizi 
taşın altına koyacak ve hizmet için 
ne gerekiyorsa yapacağız. Hepiniz-
den Allah razı olsun. Bu günümüzde 
aramızda olarak bizleri yalnız bırak-
mayan çok değerli Nazilli Belediye 
Başkanımız Haluk Alıcık’a da ayrıca 
teşekkür ediyoruz” dedi.

“Nazilli olarak biz bir 
bütünüz”
Nazilli Belediye Başkanı Haluk Alıcık 
da konuşmasında, “Nazilli Belediyesi 
olarak biz her sivil toplum kuruluşu-
muza, muhtarlarımıza ve odaklarımı-
za destek vermeye devam ediyoruz. 
Çünkü Nazilli olarak biz bir bütünüz. 
Herkese hizmet etmek için çalışıyo-
ruz. Nazilli için çalışıyoruz. Bu güzel 
beraberliği tertipleyen ve katılan her-
kese çok teşekkür ediyorum. Allah 
birlik ve beraberliğimizi bozmasın” 
dedi.
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Şanlıurfa Bakkallar ve Bayiler Odası

Şanlıurfa Bakkallar ve Bayiler Oda-
sına bağlı üyeler Birecik ilçemizdeki 
Kelaynaklara ve Güneydoğunun inci-
si saklı Cennet Halfeti ilçemize tekne 
turuna katılarak, halaylar çekerek 
stres attılar. Gezi hakkında görüş-
lerini açıklayan Bakkallar ve Bayiler 
Odası üyelerinden ŞUTİM peraken-
deciler sitesinde dükkânı olan bakkal 

üye Ömer YABİR: Bizler esnafız her 
gün çeşitli stresler yaşıyoruz zaten 
işlerimiz iyi değil bu arada Odamızın 
düzenlediği bu gezi etkinliği bana 
ilaç gibi geldi. Çok güzel bir etkin-
lik oldu. Bu etkinliği düzenledikleri 
için Bakkallar ve Bayiler Odamızın 
başkanı Sayın Mehmet Altun ve 
yönetim kuruluna teşekkür ederim” 

dedi. Ayrıca görüşlerini aldığımız 
Bağlarbaşı mahallesinde bakkal dük-
kanı olan üyelerden Fethi Çetin ise 
“Marketler bizi bitirdi, işlerimiz kırıldı, 
sıkıntılarımız had safhada bu sırada 
Odamızın düzenlediği bu etkinlik 
çok hoşumuza gitti. Bizler 3 otobüs 
dolusu esnaflar İlk önce Birecik’te 
Kelaynakları gezdik gördük, ardından 

ŞANLIURFALI BAKKALLAR 
BİRECİK VE HALFETİ’ DE 
STRES ATTILAR…
Ömer YABİR: Bizler esnafız her gün çeşitli stresler yaşıyoruz 
zaten işlerimiz iyi değil bu arada Odamızın düzenlediği bu gezi 
etkinliği bana ilaç gibi geldi. Çok güzel bir etkinlik oldu. Bu etkinliği 
düzenledikleri için Bakkallar ve Bayiler Odamızın başkanı Sayın 
Mehmet Altun ve yönetim kuruluna teşekkür ederim”

TESK TEŞKİLATTAN



67

vitrin / 2017

Halfeti ilçemizde 2 tane tekne ile gezi 
yaptık yemeğimizi yedik ve döndük. 
Bu Geziyi düzenledikleri için öncelikle 
Oda başkanımız Sayın Mehmet AL-
TUN olmak üzere yönetim kuruluna 
teşekkür ederim” dedi. Daha sonra 
gezi hakkında görüşlerini açıklayan 
Şanlıurfa Bakkallar ve Bayiler Odası 
Başkanı Mehmet ALTUN “Bizler en 
zor mesleği icra eden esnaf kesi-

miyiz bizim üyelerimizin Cumartesi, 
Pazar, bayram gibi tatilleri yoktur. Bu 
sebeple Şanlıurfa’nım her mahalle-
sinden değişik esnaflarımızı bir araya 
getirmek onları bir birleri ile tanıştır-
mak, stres attırmak sosyal diyalogla-
rını geliştirmek amacıyla Saklı Cennet 
Halfeti ilçemize böyle bir gezi dü-
zenledik öncelikle gezimize katılarak 
bizleri şereflendiren üyelerime ve bize 

3 tane otobüs tahsis ederek destek-

leyen Büyük Şehrimizin Büyük Baş-

kanı Sayın Nihat Çiftçi’ye ve ekibine 

teşekkür ederim” Ayrıca “Tecrübe ve 

bilgileri ile bize her zaman destek ve-

ren, yardımcı olan TESK Genel Baş-

kanımız Sayın Bendevi Palandöken’e 

de teşekkür ederim” dedi.
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ODA GENEL SEKRETERLERİNE 
GENEL KURUL EĞİTİMİ VERİLDİ 

2018 yılı Ocak-Mart ayları arasında 
yapılacak olan Esnaf ve Sanatkarlar 
Meslek Kuruluşları Genel Kurulları 
hakkında Nevşehir Esnaf ve Sa-
natkarlar Odaları Birliği ve Ticaret 
İl Müdürlüğü tarafından Oda Genel 
Sekreterlerine yönelik eğitim semineri 

düzenlendi. Nevşehir Esnaf ve Sa-
natkarlar Odaları Birliği ev sahipliğin-
de Nevşehir Ticaret İl Müdürü Ahmet 
Taygurt ve Birlik Genel Sekreteri 
Ahmet Özgün´ün konuşmacı olarak 
katıldığı seminerde Ticaret İl Müdürü 
Ahmet Taygurt Genel Kurulların ge-

nel işleyişi hakkında bilgiler verdi.
Birlik Genel Sekreteri Ahmet Öz-
gün ise tüm yapılacak iş ve işlemler 
hakkında Oda Genel Sekreterlerine 
sunum yaparak bilgilendirmede bu-
lundu. Soru ve cevap bölümünden 
sonra toplantı sona erdi.

Nevşehir Esnaf ve Sanatkârları Odaları Birliği

TESK TEŞKİLATTAN
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DÜNYANIN EN LEZZETLİ 
BROWNIE TARİFİ

Neslice Tarifler

Eğer bir gün şu anki hayatımdan farklı bir hayat 
yaşayacaksam; bu, Cafe Fernando’nun yaşadığı 
hayat gibi olmalı.

Kendisine olan hayranlığım seneler öncesinde başladı. 
Tariflerindeki asaleti ve mükemmelliği görünce bu hay-
ranlık arttı. İşi gücü bırakıp kendini evde blog ve kitap 
yazmaya adadığında katlandı. Ve nihayetinde kitabı 
çıktığında bu hayranlık zirveye ulaştı.

Kitabı daha çıkmadan önce, kitabına vereceğim her 
kuruşu helal etmiştim. Kitap çıkar çıkmaz sipariş etmiş 
ve lohusalığımın ilk günlerinde sayfaları karıştırdıkça 
annemin ve eşimin anlam veremediği tarifsiz bir mutlu-
luk yaşamıştım.

Cafe Fernando’yu tanıyanlar bilir. Kendisi bir tarifi de-
falarca deneyip sonrasında blogda paylaşan biridir. 
Vanilyalı kek tarifi vermiş bile olsa mutlaka o vanil-
yalı kek mutfağında defalarca pişmiştir. Çünkü Cafe 
Fernando’nun lügatında tesadüfle elde edilmiş başarıya 
yer yoktur. Varsa da o tesadüfün arkasında mutlaka 
sağlam bir deneyim vardır.

Peki kimdir bu Cafe Fernando? Adı Cenk Sönmezsoy. 
Yemek yapmak, yaptıklarını fotoğraflamak ve bunlar 
hakkında yazmak kadar yemesinden de çok büyük 

Neslihan UZUN www.neslicetarifler.blogspot.com.tr

TESK MUTFAK
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keyif alan bir yemek meraklısı. 
İlginç bir adam. Çok iyi yazıyor 
ve işin sadece yemek tarifi yaz-
mak ve yemek fotoğrafı çekmek 
olmadığını biliyor. Çok güzel 
hikayeler anlatıyor. O yüzden 
yemekle ilgisi olsun, olmasın 
herkes onu takip ediyor. Ha-
yatında yumurta bile kırmamış, 
yemek yapmayı bilmeyen okur-
ları var. Çünkü anlattığı hikayeleri 
seviyorlar.

Bir sürü yemek yazarının hayal 
bile edemeyeceği ödülleri var. 
New York Times ve Washington 
Post’ta çıkmış haberleri var. 
Times, Cafe Fernando’nun blo-
ğunu, dünyanın en iyi 10 blo-
ğundan biri seçti. 

Bugüne kadar birçok yurtiçi 
ve yurtdışı basınında yer aldı. 
Saveur dergisi Dolce&Gabbana 
için tasarladığı Brownie ta-
rifini “Yılın En İyi Özgün Tatlı 
Tarifi” seçti. Onun hemen ön-
cesinde, yine Saveur dergisi 
Cafe Fernando’yu “Yılın En İyi 
Seyahat Bloğu”, Times ga-
zetesi de Dünyanın En İyi 50 
Yemek Bloğu’ndan biri seçti. 
Restoran önerileri New York 
Times’ın “2008 Yılı Yemek Baş-
kenti İstanbul” makalesinde yer 
aldı. Ardından Nick Malgieri’nin 
Washington Post için hazır-
ladığı bir makalede brownie 
tarifi ve fotoğrafı yayınlandı. San 
Francisco Chronicle gazete-
sinde de yemek yazarı Janet 
Fletcher için hazırladığı Türk 
menüsü tarifleri ve fotoğrafla-
rı yer aldı. 2008 senesinde Altın 
Örümcek’de “Yılın Bloğu” seçi-
len Cafe Fernando, aynı zaman-
da Saveur ve Gourmet dergile-
rinin en sevdiği yemek blogları 
arasında da yer alıyor. 

Onca tarifine rağmen hala en 
sevdiği yemek  annesin karnı-
yarığı, domatesli pilav ve cacık 
üçlüsü.

İşte bu Cafe Fernando öyle bir 
kitap yazdı ki, yazımı tam dört yıl 
dört ayda tamamlandı. Kitabın 
İngilizcesi olan The Artful Baker 
geçtiğimiz haftalarda Amerika’da 
yayımlandı ve ben en az Cafe 
Fernando kadar gurur ve mut-
luluk duydum. Çünkü fazlasıyla 
hak ediyor.

Kitabı alalı beri yaklaşık 4 yıl 
geçti ama ben, sayfalarını huşu 
içinde karıştırmaktan öteye gide-
medim. Kitaplığımın en nadide 
parçası olan bu kitabı raftan 
defalarca indirmeme rağmen ta-
rifleri denemeye bir türlü fırsatım 
olmadı. Belki de cesaretim.

Bir süredir düşündüğüm ve beni 
telaşa kaptıran bir his içerisin-
deydim. “Ya yapmak istedikleri-
mi yapmaya ömrüm yetmezse?” 
diye. Bu his sayesinde kitabı 
raftan indirdim ve tarifi yapmaya 
koyuldum. Öncesinde eksik 
malzemelerimi temin ettim ve 
birkaç değişiklikle o muhteşem 
browniyi yaptım.

Brownie tercihiniz nasıldır bile-
mem ama ben browninin dışı 
kıtır, içi fazla akışkan olmayan, 
yoğun çikolata tadını damaktaki 
her zerreye kadar hissettiren 
halini seviyorum. İlk seferde içine 
beyaz çikolata parçaları koydu-
ğum için üzerine ekstra çikolata 
eritmedim. Belki bir sonraki 
denemem bol sütlü çikolatayla 
kaplanmış brownie olur. Tabii ki 
kitaptaki ilk denemem bu denli 
enfes olduğundan, diğer tarifleri 
yapmamdan sıra gelirse..

Cafe Fernando ile ilgili en büyük 
hayalin nedir diye sorsalar, ken-
disiyle tanışmak ya da kitabını 
imzalatmaktan ziyade kendi 
tariflerimi denemiş olduğunu 
görmek, eleştirilerini ve layıksam 
beğenisini duymaktır derim.

MALZEMELER:
300 gr. bitter çikolata (75 grlık 4 paket)•	
3 yumurta•	
100 gr. tereyağı•	
160 gr. toz şeker (1 su bardağı kadar)•	
140 gr. un (1 su bardağı)•	
½ çay kaşığı tuz•	
1 kapsül Dr Oetker vanilya aroması (yoksa eleyin)•	
1 çay bardağı parçalanmış beyaz çikolata•	

YAPILIŞI:
Fırınınızı 160 derecede ısıtmaya başlayın. •	
20 cm’lik kare bir kek kalıbını tereyağı ile ortasını •	
ve kenarlarını yağlayıp içine yağlı kağıt serin. 
(Yağlı kağıt her kenardan en az 5 cm sarkacak). 
Tereyağını bir tencerede eritip ateşten alın. (Sade-•	
ce eriyene kadar ısıtın, kaynamasın.)
İçine bitter çikolataları ekleyip, çikolatalar eriyene •	
kadar spatula ile karıştırın.
Mikser kabında yumurtaları ve toz şekeri mikserin •	
en hızlı ayarında 5 dakika çırpın. 
İçine yavaş yavaş erimiş tereyağlı çikolatayı ek-•	
leyin. 
Vanilya aromasını da ekleyerek çırpmaya devam •	
edin. 
Mikseri kapatın. •	
Çok karıştırmamaya dikkat ederek unu ve tuzu da •	
ekleyip spatula ya da tahta kaşıkla karıştırın. (Ne-
den tuz? Çikolatanın tadını keskinleştirmek için)
En son parçalanmış beyaz çikolataları da ekleyip •	
fırın kabına boşaltın. 
Oldukça yoğun kıvamda bir karışım olacaktır. •	
Spatula ile üzerini düzleyip, fırın kabına eşit yayıl-
masını sağlayın. 
35-40 dakika kadar pişirip oda sıcaklığında soğu-•	
masını bekledikten sonra servis yapın.

Buzdolabında, saklama kabının içinde 1 hafta muha-
faza edebilirsiniz.

Afiyet şeker olsun..
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İran-Irak sınır bölgesinde Pazar 
akşamı şiddetli bir deprem meydana 
geldi. İranlı yetkililer, 7.3 büyüklü-
ğündeki deprem nedeniyle İran’da 
en az 407 kişinin hayatını kaybet-
tiğini belirtti. Ülkedeki yaralı sayısı, 
resmi makamlarca 6 bin 700 olarak 
açıklandı.

İran’ın yarı resmi haber ajansı Tas-
nim ise ülkedeki can kaybını 445, 
yaralı sayısını 7 bin 370 olarak du-
yurdu. İran devlet televizyonu da 
depremde en az 450 kişinin öldüğü-
nü aktardı. 

Almanya’daki Potsdam Jeolojik 

Araştırma Merkezi, depremin mer-
kez üssünü Tahran’ın 500 kilometre 
batısında Irak sınırındaki Kirmanşah 
vilayeti olarak açıkladı. Depremin ye-
rin yaklaşık 34 kilometre derinliğinde 
meydana geldiği bildirildi. ABD Jeo-
loji Araştırmaları Kurumu (USGS) ise 
depremin üssünü Irak’ın Halepçe 
kentinin 31 kilometre doğusu olarak 
açıkladı ve depremin yerin yaklaşık 
23 kilometre derinliğinde meydana 
geldiğini bildirdi.

Depremin yaklaşık 20 saniye sürdü-
ğü ve bölgede son 30 yılda yaşanan 
en şiddetli deprem olduğu belirtidi.

Sadece Kirmanşah vilayetindeki 
Serpol Zehap adlı yerleşim merke-
zinde 97 kişinin hayatını kaybettiği 
bildirildi. Ancak yerel hastanenin de 
depremden zarar görmesi nedeni ile 
özellikle yaralıların tedavisinde bü-
yük zorluklar yaşandığı aktarıldı.

İranlı yetkililer 7.3 büyüklüğündeki 
depremin ardından yaklaşık 118 
artçı depremin yaşandığını bildirdi.

IRAK’TA DA CAN KAYBI VAR
Irak Sağlık Bakanı, depremin yedisi 
Kuzey Irak’ta olmak üzere sekiz 
can kaybına neden olduğunu ve 

TESK NELER OLDU?

İRAN-IRAK SINIRINDA DEPREM: 
ÖLÜ SAYISI 400’Ü AŞTI
İran-Irak sınır bölgesinde pazar akşamı meydana gelen 7.3 büyüklüğünde-
ki depremde ölü sayısının 400’ü aştığı açıklandı.
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535 kişinin de yaralandığı duyurdu. 
Halepçe ve Süleymaniye kentlerin-
de birçok binada elektriklerin kesik 
olduğu bildirildi.

Depremin Türkiye ve İsrail’de de 
hissedildiği belirtildi. 

Türkiye’den bölgeye gönderilen ilk 
yardım konvoyunun Kuzey Irak’a 
ulaştığı bildirildi. Türk Kızılayı bincer-
le çadır, yatak, battaniye, taşınabilir 
mutfak ve ısıtma cihazlarının bölge-
ye ulaştırılacağını açıklamıştı.

1990 yılında İran’ın Gilan vilayetin-
deki Rudbar’da meydana gelen 7.4 
büyüklüğündeki depremde yaklaşık 
35 bin kişi hayatını kaybetmişti. İran‘ı 
sarsan en büyük depremlerden biri 
de 2003 yılında ülkenin güneydo-
ğusundaki Bam kentinde meydana 
gelmiş, bu depremde de yaklaşık 26 
bin kişi hayatını kaybetmişti.

TÜRKİYE’DEN YARDIM
Kuzey Irak’ta yaşanan 7,3’lük dep-
remin ardından Türkiye yardım için 
harekete geçti. AFAD, Kızılay ve 

Genelkurmay Başkanlığı hem hava-
dan hem de karadan bölgeye insani 
yardım götürüyor. Kızılay deprem 
bölgesine ulaşan ilk ekip oldu. Baş-
bakan Yıldırım, “Türkiye’nin bütün 
varlığıyla depremzede kardeşlerinin 
yanında olduğunu bilmelerini istiyo-
ruz” dedi.

Türkiye Kuzey Irak’a yardım eli uzat-
tı. Irak-İran sınırında meydana gelen 
348 kişinin öldüğü 5 bin 900’den 
fazla insanın yaralandığı 7,3 büyük-
lüğünde depremin ardından Türkiye 
harekete geçti.

AFAD, Kızılay ve Genelkurmay 
Başkanlığı depremin yaşandığı 
Süleymaniye’ye yardım ulaştırmak 
için yola çıktı.

BÖLGEYE ULAŞAN İLK 
YARDIM EKİBİ
Türk Kızılayı bölgeye ulaşan ilk yar-
dım ekibi oldu. 

Türk Kızılayı, en kısa zamanda dep-
remzedelerin yardımına koşmak için 
olayın ardından bölgeye harekete 
ederek, yıkımın en çok meydana 
geldiği Süleymaniye’nin Derbendi-
han ilçesine ulaştı.

Türk Kızılayı tarafından söz konusu 
insani yardım çalışmalarına destek 
olmak üzere 3 bin adet çadır, 10 
bin adet battaniye, 3 bin adet ısıtıcı, 
10 bin adet yatak, bir adet yemek 
tırı karayolu ile deprem bölgesine 
gönderildi.

AFAD HAVAYOLUYLA 
YARDIMA GİTTİ
AFAD koordinasyonuyla arama 
kurtarma ve medikal müdahale bi-
rimlerinden oluşturulan ekip, askeri 
kargo uçağıyla Ankara’dan bölgeye 
hareket etti.

AFAD Başkanı Mehmet Güllüoğlu, 
Etimesgut Askeri Havaalanı’nda 
yaptığı açıklamada, 60 çadır, 320 
battaniye, 2 araç ve 25 personelle 
deprem bölgesine hareket ede-
ceklerini belirterek, havaalanı ko-
şullarının uygun olması durumunda 
Süleymaniye Havaalanı’na inmeyi 
planladıklarını söyledi.

Genelkurmay Başkanlığına ait A 
400 M kargo uçağı içerisinde AFAD 
Başkanı, AFAD Başkan Yardımcısı, 
Ankara İl AFAD Müdürlüğünden 10 
personel ve bir araç, Sağlık Bakan-
lığı UMKE’den 10 personel ve bir 
araç, Ankara İl AFAD lojistik depo-
sundan 320 battaniye ve 60 AFAD 
çadırı ile havalandı.

Van İl AFAD Müdürlüğünden 3 araç 
ve 15 personel, Diyarbakır İl AFAD 
Müdürlüğünden 5 araç ve 29 per-
sonel Şırnak Valiliği Habur sınırından 
Irak’a gönderilmek üzere görevlen-
dirildi. 

Deprem bölgesinde yürütülmekte 
olan insani yardım çalışmalarına 
destek olmak üzere, karayoluyla 
Muş lojistik depodan 2 bin adet 
çadır ve Diyarbakır lojistik depodan 
4 bin adet battaniye gönderildi. 
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YUNANİSTAN’DA 
SEL FELAKETİ
Yunanistan’da yoğun yağışlardan 
kaynaklanan sel felaketi, başkent 
Atina yakınlarında en az 14 kişinin 
ölümüne neden oldu.

Atina’nın 27 kilometre batısındaki 
Mandra, Nea Peramos ve Magara 
bölgeleri felaketten an çok etkilenen 
yerler oldu.

Ölenlerden çoğunun evlerinde mah-
sur kalan yaşlılar olduğu belirtildi.

Mandra Belediye Başkanı Yianna 
Krikouki devlet televizyonu ERT’ye 
yaptığı açıklamada “Herşeyi kaybet-
tik. Felaket dev boyutlarda” dedi.

Yaralanan en az 10 kişinin de hasta-

neye götürüldüğü bildirilirken, haber 
alınamayanların da bulunduğu kay-
dedildi.

Başbakan Alexis Çpras, başsağlığı 
diledi.

Yoğun yağışlar Yunanistan’ın bazı 
kesimlerinde son bir haftadır sürüyor.

TESK NELER OLDU?
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Avrupa Birliği’ne tam üyelik 
sürecinde, iş sağlığı ve güven-
liği giderek daha fazla önem 
kazanan bir husus haline gel-
mekte ve bu süreçle birlikte 
yasal açıdan yeni düzenlemeler 
getirilmektedir. 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanlığı tarafından hazırlanan 
2014-2018 Dönemi III. Ulusal 
İş Sağlığı ve Güvenliği Politika 
Belgesi ve Eylem Planı’nın 
“Toplumda iş sağlığı ve gü-
venliği kültürünün yaygınlaş-
tırılması” başlıklı 6. hedefinin, 
“İşverenlere, İSG Kanununun 
uygulanmasına yönelik reh-
berlik faaliyetlerinin arttırılması” 
başlıklı 6.2 eylemi kapsamında 
“Sorumlu Kurum ve Kuruluşlar” 

arasında Konfederasyonumu-
zun da yer alması nedeniyle, 
Konfederasyonumuzca per-
formans kriteri olarak 2015 ve 
2016 yılında olduğu gibi (2015 
yılında “Kasaplar İçin İş Sağlığı 
ve Güvenliği Rehberi, 2016 
yılında ise Metal Sektörü İçin 
İş Sağlığı ve Güvenliği Rehberi 
hazırlanmıştı.) 2017 yılı içerisin-
de de işverenlere yönelik olarak 
bir adet rehber hazırlanacağı 
taahhüt edilmiştir. 

Bu kapsamda; elektrik sektö-
ründe faaliyet gösteren esnaf 
ve sanatkârlarımız ile yanla-
rında çalışanların iş sağlığı ve 
güvenliği konusunda bilgilen-
dirilmesi, sağlıklı ve güvenli bir 
iş yeri ortamında çalışmalarının 
sağlanması amacıyla, AR-GE 
Müdürlüğünce Türkiye Elektrik-
Elektronik ve Benzerleri Tek-
nisyenleri Esnaf ve Sanatkarları 
Federasyonu’nun görüşleri 
alınarak “Elektrik Sektörü İçin 
İş Sağlığı ve Güvenliği Rehberi” 
hazırlanmıştır.

 Elektrik sektörüne yönelik 
olarak hazırlanan iş sağlığı ve 
güvenliği rehberiyle; elektrik 
sektöründe yürütülen faaliyetler 
sırasında meslekle ilgili olarak 
karşılaşılabilecek sağlık ve 
güvenlik problemlerinin en aza 
indirilmesi hedeflenmektedir.

Söz konusu rehberden ilk 
etapta 10.000 adet bastırılmış 
ve Türkiye genelindeki ilgili es-
naf ve sanatkarlarımıza ulaştırıl-
mak üzere dağıtımı yapılmıştır.

Bu kitap�ık, to�lumda iş �ağlı�ı ve gü��nliğ� kült�rün�� ya�gınlaştırılması �macıyl� 
işver�nl��e yönelik rehb��lik fa�liyet��rin�� artı�ılması k�psamınd�,  Türkiye 

Elektri�-Ele�tronik ve B�nzerl��i T�knisye�l�ri Esnaf ve San�tk�rla�ı Fe��rasyonu’��n 
kat�ıl�rıy�a, Türkiye Esnaf ve San�tk�rla�ı Konfe��rasyonu tar�fınd�� hazırl�nmıştır. TÜRKİYE ESNAF VE SANATKARLARI KONFEDERASYONU

E��KTRİ� SEKTÖRÜ İÇ�N 
İŞ �AĞLI�� VE GÜ��NLİĞ� REHB��İ

E��KTRİ� SEKTÖRÜ İÇ�N 
İŞ �AĞLI�� VE GÜ��NLİĞ� REHB��İ

ELEKTRİK SEKTÖRÜ İŞ 
SAĞLIĞI VE GÜVENLİĞİ 
REHBERİ YAYINLANDI

? ?
? ??
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TESK BİLİM - TEKNOLOJİ

Akıllı cep telefonları 
‘geçici körlüğe’ 
yol açabiliyor
İngiltere’li iki kadının, gece veya sabah erken saatlerde ortaya çıkan 
görme problemlerinin telefonlarına uzun süre bakmalarından kaynak-
landığı ortaya çıktı
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Bu iki vakanın ayrıntılarıyla anlatıl-
dığı bir raporda, karanlık bir odada 
akıllı telefonların parlak ekranlarına 
bakmanın kısa süreli görme kaybına 
sebep olduğu belirtiliyor.

İlk vakada 22 yaşındaki bir kadın, ge-
celeri yatarken sağ gözünde görme 
kaybı yaşadığı şikâyetiyle göz dok-
toruna gidiyor. Bu durum, bir yıl bo-
yunca haftada birkaç kere tekrarlıyor. 
Her defasında kadın, sol gözünde bir 
problem olmamasına rağmen, sağ 
gözüyle nesnelerin yalnızca ana hat-
larını görebildiğinden yakınıyor, ancak 
bir sonraki gün bu sorunun ortadan 
kalktığını belirtiyor. Yapılan muayene-
de kadının görme yeteneğinde hiçbir 
problem bulunamıyor; doktorlar, kan 
pıhtısı veya kısa süreli görme kaybına 
sebep olabilecek herhangi bir nede-
nin bulunmadığını rapor ediyor.

İkinci vakada ise 40 yaşındaki bir ka-
dın, doktorlarına sabah güneş doğ-
madan önce kalktığında bir gözünün 
görmediğini belirtiyor. Bu sorunun 
yaklaşık 15 dakika sürdüğünden ve 
altı ay boyunca düzensiz olarak de-
vam ettiğinden yakınıyor.

KARANLIKTA BİRKAÇ 
DAKİKA EKRANA 
BAKMAK YETERLİ
İki vakada da doktorlar, bu görme 

sorunlarının yalnızca kadınlar gece 
yattıktan sonra birkaç dakika akıllı 
telefonlarına baktıklarında ortaya 
çıktığını keşfediyor.

Doktorlar bu sorunun, hastaların 
farkında olmadan yalnızca tek gözle 
telefonlarına bakmalarından, diğer 
gözlerinin yastıkla kapandığından 
kaynaklandığını tahmin ediyor. Akıllı 
telefona bakan göz aydınlığa uyum 
sağlarken, yastığa dayalı göz ise 
karanlığa uyum sağlıyor. Bu nedenle 
telefon kapatıldıktan sonra aydınlığa 
adapte olmuş göz, karanlığa adapte 
olana kadar “körleşmiş” gibi algıla-
nıyor.

New England Journal of Medicine 
isimli tıp dergisinde 22 Haziran tari-
hinde yayımlanan rapora göre has-
talar, aydınlığa adapte olmuş göz ile 
karanlığa adapte olmuş göz arasın-
daki görme farkının bilincinde oluyor-
lar, ancak karanlığa alışmış gözleriyle 
rahatça görebildikleri için akıllı telefo-
nun ışığına alışan gözlerinde görme 
kaybı yaşandığını sanıyorlar.

Araştırma amacıyla hastalardan, 
telefonlarına iki gözleriyle birden 
veya tek tek bakmaları isteniyor. İki 
gözleriyle de baktıklarında sorunun 
ortaya çıkmadığını belirten hastalar, 
tek gözle baktıklarındaysa sorunun 

her zaman telefona bakan gözlerinde 
çıktığını belirtti.

Aynı deneyi doktorlar kendileri üze-
rinde de tekrarlayarak karanlıkta 
telefonlarına tek gözleriyle baktılar ve 
görüşlerinin azaldığını, birkaç dakika 
içinde ancak geri deldiğini fark ettiler.

Akıllı telefonların daha da yaygınlaş-
masıyla ve ekran parlaklıklarının daha 
da artmasıyla doktorların benzer 
vakalarla daha çok karşılaşacağı dü-
şünülüyor. Doktorlar, artık hastalarına 
daha ayrıntılı sorular sorarak görme 
sorunlarında akıllı telefonların etkisini 
belirlemeye çalışacak.
Kaynak: livescience.com
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Demiryolu işletmeciliğinde en önemli 
sorunlardan birisi olan raylardaki kı-
rıkların tespitine yönelik Türk mühen-
dislerin geliştirdiği çözüm, dünyanın 
en uzun demiryolu ağlarından birine 
sahip Hindistan’da ilgiyle karşılandı. 

Sistemin, test sürecinin ardından bu 
ülkede kullanılması planlanıyor.

ODTÜ Teknokent’te faaliyet gös-
teren Enekom Enerji Ekoloji Bilişim 
Mühendislik Ltd. Şirketi (Enekom), 
ray devrelerinin yanıldığı durumlarda 

Hindistan Türkiye’nin 
sisteminden yararlanacak
Hindistan, kazaların önüne geçebilmek için, Türkiye’de geliştirilen Ray 
Kırığı Algılama Sistemi’nden yararlanmaya karar verdi

TESK BİLİM - TEKNOLOJİ
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üzerinde test edilmesine ve bu test 
sonuçlarına göre mümkün olan en 
kısa sürede ülke genelinde yaygınlaş-
tırmak üzere uygulamaya geçilmesi-
ne prensip olarak karar verildi.

Enekom ve Railtech, Hindistan’da 
olası iş birliğine zemin oluşturmak 
üzere mutabakat zaptı imzaladı 
ve gelişmeler doğrultusunda bu 
ülkedeki işler için Ortak İşletme 
Anlaşması’na yönelik ön hazırlıkların 
yapılması kararlaştırıldı.

YATIRIMCILARIN DA 
İLGİSİNİ ÇEKTİ

Enekom Genel Müdürü Haluk 

Gökmen yaptığı açıklamada, 

Hindistan’da demiryollarının devlet 

düzeyinde stratejik öneminin bulun-

duğunu söyledi.

Ülke genelinde demiryollarının çok 

yoğun kullanıldığına işaret eden Gök-

men, bu durumun beraberinde hat-

ların yaşlanması, kırılma ve çatlaklar 

yaşanması gibi sorunları getirdiğini 

bildirdi. Gökmen, tüm bu olumsuz-

lukların zaman zaman ciddi sayılarda 

ölümlere neden olan kazalara yol 

açtığını dile getirdi.

bile hatasız ray kırıklarını algılayabilen 
“Ray Kırığı Algılama Sistemi” geliş-
tirdi. Şirket, uluslararası patentlerle 
(Türkiye, ABD, Hindistan, Çin ve 
Japonya)tescillediği sistemi “RailA-
coustic” ismiyle yurt içi ve yurt dışı 
pazarlara uygun hale getirdi.

Şirket, sektörde ilgiyle karşılanan bu 
yöntem dolayısıyla son olarak Hin-
distan Devlet Demiryolları İdaresinin 
resmi daveti üzerine Yeni Delhi’de 
düzenlenen ve sadece raylı sistemle-
re yönelik son teknolojik gelişmelerin 
ele alındığı uluslararası konferansa 
katıldı.

Hindistan Başkan Yardımcısı Venka-
iah Naldu ve Hindistan Demiryolları 
Bakanı Piyush Goyal’ın himayesinde 
yapılan konferansta, Hindistan Devlet 
Demiryolları Yönetim Kurulu Başkanı 
ve üyeleriyle sektördeki ulusal ve 
uluslararası şirketlerin üst düzey tem-
silcileri de yer aldı.

Enekom, konferansta, Demiryolla-
rında Ray Kırıklarını Uzaktan, Erken 
ve Otomatik Olarak Algılama Sistemi 
(RailAcoustic) adlı yüksek teknolojik 
sisteminin özgünlüğü, bilimsel alt-
yapısı, çalışma prensipleri ve uygu-
lanabilirliğine yönelik sunum yaptı. 
Sistem, sektör katılımcıları tarafından 
ilgiyle karşılandı.

HIZLI SOMUT ADIMLAR 
ATILDI
Sistemin ülkede kullanılması ve yay-
gınlaştırılması amacıyla Hindistan’ın 
özel demiryolu şirketlerinden Railtech 
Infraventure Pvt. Ltd. (Railtech) ile 
Enekom arasında iş birliği süreci 
başlatıldı.

Enekom ve Railtech, konferansın 
ardından sistemin Hindistan devlet 
demiryollarında test edilmesine ve 
yaygın şekilde kullanılmasına yönelik 
değerlendirme yapmak üzere 3 güne 
yayılan bir dizi toplantı gerçekleştirdi.

Yapılan görüşmeler sonrasında, Rai-
lAcoustic sisteminin Hindistan devlet 
demiryollarında öncelikle belirli bir hat 

Hindistan Başkan Yardımcısı Venkaiah Naldu ve Hindistan 
Demiryolları Bakanı Piyush Goyal’ın himayesinde yapılan 
konferansta, Hindistan Devlet Demiryolları Yönetim Kurulu 
Başkanı ve üyeleriyle sektördeki ulusal ve uluslararası 
şirketlerin üst düzey temsilcileri de yer aldı.
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Hatırlayacak olursanız nörocerrah 
Sergio Canavero, Şubat 2015’te, 
sadece 2 sene içerisinde ilk başarılı 
insan kafası naklini yapacağını ilan 
etmişti. O gün bugündür haber-
lerde aralıklarla gördüğümüz Dr. 
Canavero’nun, 17 Kasım 2017’de 
insanda kafa naklini başarıyla yaptığı 
ilan edildi. İddiaya göre ameliyat sa-
dece 18 saat sürdü. Dr. Canavero 
şöyle söylüyor:
“Doğa, yeterince uzun bir süredir ku-
ralları bize dikte ediyor. Doğuyoruz, 
büyüyoruz, yaşlanıyoruz ve ölüyoruz. 
(...) Bu tip bir ameliyat elbette uzun 
ve zorludur; ancak tamamen olasıdır. 
Tek bir şey kesin: Omurilik kaynaş-
tırma operasyonu artık bir gerçek ve 
kafa nakilleri artık yapılabilecek.”

AMA BU İDDİA  
NE KADAR DOĞRU?
Aralarında nörobilimci Dr. Dean 
Burnett’in de bulunduğu birçok 
nörobilim uzmanı, bu iddianın 
tamamen asılsız olduğunu ile-
ri sürüyorlar. Gerekçeleri ise, 
Dr. Canavero’nun iddialarının 
gerçeği yansıtmayacak kadar 
abartılı olduğu. Örneğin Dr. 
Canavero’nun bir transplantın 
“başarılı” olduğunu iddia etmesi 
için gerekli kriterleri, normalden çok 
ama çok gevşek. Birkaç örneğe ba-
kalım:

Yakın zamanlarda Dr. Canavero, ilk 
defa bir maymun üzerinde başarılı 
bir kafa nakli yaptığını iddia etti. Ama 
başarılıdan kasıt nedir? Görünen o 
ki, maymun gerçekten de bu zorlu 
ameliyattan sağ çıktı; fakat bilinci 

asla yerine gelmedi. Üstelik doktor-
lar, “etik gerekçeleri” ileri sürerek 20. 
saatin sonunda maymunu yaşatmayı 
bıraktılar. Çünkü maymun, kendi ba-
şına yaşayamıyordu. Daha önemlisi, 
bu transfer sırasında omurilik-beyin 
bağlantısı yapılmaya çalışılmadı; do-
layısıyla, ola ki maymun uzun vadede 
yaşayacak olsaydı da, tamamen 
felçli olacaktı. Bu durumda... Bilinci 
olmayan, tamamen felçli olan, ömrü 
1 günden az olan bir maymunun 
“başarılı bir ameliyat geçirdiği” söyle-
nebilir mi?

İlk başarılı kafa naklinin 
yapıldığı iddia edildi!
Ama İddia Ne Kadar Doğru?
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lardır. Örneğin geçtiğimiz yıllarda, 
ufak bir çocuğun ciddi anlamda zarar 
görmüş kafasını, vücuduna yama-
mayı başarmışlardır. Ancak anahtar 
sözcük, yamamak sözcüğüdür. Ço-
cuğun omuriliği ile kafası arasındaki 
bağlantı tamamen kopmadığı için bu 
tamir mümkün olabilmiştir. Tamamen 
kopmuş bir kafayı tekrar vücuda 
takmak henüz mümkün değildir. Dr. 
Canavaro ise, yetişkin bir insanın 
kafasını, bir diğer insanın vücuduna 
aktarabildiğini iddia etmektedir. Bunu 
yaparak, bağışıklık sisteminin kafayı 
reddetme problemini, hasar gör-
müş sinirleri tamir etme problemini, 
bireylerin eşsiz kafa-vücut bağlantı-
ları sorununu ve zihin-vücut uyumu 
problemini aynı anda çözdüğünü 
iddia etmesi gerekmektedir. Bunun 
ispatlanabilmesi için sıradan bir ga-
zete haberinden ziyade, olağanüstü 
miktarda kanıt ve detay gereklidir. 
Dr. Canavero, bunu sunamamıştır. 
Dr. Burnett bununla ilgili şunları söy-
lüyor:
“Eğer ki biri bilimle ilgili devasa id-
dialarda bulunuyorsa; ama bunu 
destekleyen sağlam kanıtlar sunamı-
yorlarsa - fakat buna rağmen çoktan 
bir TED Talk konuşması yaptılarsa, 
iddianın geçerliğini sorgulamanız için 
alarm çanları çalmalıdır. Ben bu yak-
laşıma Burnett Yasası diyorum.”
Dr. Canavero’nun en büyük sorunu, 
bu “büyük başarı”nın sonuçlarını 
akademik dergilerde yayınlamadan 

önce, bir gazeteye (The Telegraph 
gazetesine) ilan etmiş olmasıdır. 
Böylesine büyük bir başarıya ger-
çekten imza atıldıysa, bilimsel veriler 
bu iddiayı destekleyebilmelidir. The 
Telegraph’ın yazdığına göre, Dr. 
Canavero’nun bir sonraki hedefi 
komadaki veya beyin ölümü gerçek-
leşmiş hastalar üzerinde kafa nakli 
yapabilmektir. Ancak bu kişilerin 
böyle bir ameliyata nasıl izin vereceği 
bilinmemektedir. Muhtemelen haliha-
zırda ölüm döşeğinde olan birilerinin 
bu tip bir prosedüre izin vermesi 
gerekecektir.

Elbette Dr. Canavero tamamen haklı 
olabilir. Hatta yaptığında tamamen 
samimi de olabilir. Ancak başarının 
büyüklüğü, bilimsel prosedürü ve 
standartları görmezden gelmemiz 
için geçerli veya yeterli bir sebep 
değildir. Dr. Canavero’nun yapması 
gereken, iddiasını akademik plat-
formda ispatlamak ve ondan sonra 
bu başarıyı halka izah etmektir. Ola ki 
şüpheciler yanılıyorsa ve Dr. Canave-
ro gerçekten olağanüstü bir başarıya 
imza attıysa, bunu somut ve güçlü 
kanıtlarla ortaya koyduğunda, elbette 
şüpheciler de fikirlerini değiştirecek 
ve kutlamaya katılacaklardır. Ancak 
o zamana kadar size tavsiyemiz, bu 
konuda çıkan haberlere çok dikkatle 
yaklaşmanız ve büyük olasılıkla kafa 
veya vücut nakliyle ilgili bu iddiaların 
neredeyse tamamının hatalı olduğu-
nu unutmamaktır.

Dr. Canavero’nun bir diğer iddiası, 
fare kafasını naklettiğiydi. Ancak 
buradaki nakil, kafaların değiştirilmesi 
ya da kafasız bir bedene yeni bir kafa 
nakledilmesi değildi! Yapılan şey, 
halihazırda sağlıklı olan ve yaşamını 
normal biçimde sürdüren bir farenin 
vücuduna, ölü bir fareden alınan ka-
fanın eklenmesiydi. Yani eklenen kafa 
fonksiyonel olarak hiçbir işe yaramı-
yordu ve nakledilen farenin yaşam 
standartlarını düşürdü.

Peki bu yeni kafa nakli? Yaşayan 
bireyler üzerinde bile yapılmadı! De-
nekler cesetlerdi. Dr. Burnett şöyle 
söylüyor:
“Beni mükemmeliyetçi olarak yafta-
layabilirsiniz; ama eğer ki denekle-
riniz veya hastalarınız, daha deney 
başlamadan öldülerse, buna ‘başarı’ 
demek abartılı olacaktır.”

Ancak bu kadar şüpheci olmak, böy-
lesine zorlu bir ameliyatın ilk adımları-
nı görmezden gelmeye neden olabi-
lir. Örneğin insan cesetleriyle yapılan 
deneyde, kafa ile vücut ilk defa 
birbirine bağlandı. Bunun bilimin ve 
tıbbın gelişimi için belli faydalar sağ-
laması ve yepyeni alanlar açabilmesi 
mümkündür. Ne var ki bu, gerçek 
anlamıyla bir kafa naklinin birçok adı-
mından sadece birisidir. Eğer ki bu ilk 
adımı “başarılı kafa nakli” olarak ilan 
edersek, bundan yıllar sonra gerçek-
ten kafa nakli yapabildiğimizde, bunu 
nasıl ilan edeceğiz? Dr. Burnett şöyle 
anlatıyor:

“Sonuçta iki farklı arabanın yarısını 
alıp birbirine kaynak yapabilirsiniz; 
ancak marşa bastığınız anda ara-
ba patlıyorsa, bunu parlak zekanın 
ürünü olarak yansıtmak yanıltıcı ola-
caktır.”

Kafa naklinin önünde duran en büyük 
engel, insan vücudunun modüler 
yapıda olmamasıdır. Yani Legolar ile 
oynarken yaptığınız gibi, bir parçayı 
bir diğer parçaya takıp, sistemin 
çalışmasını bekleyemezsiniz. Tarihte 
uzmanlar birçok seferler kafa-vücut 
bağlantısını tamir etmeye çalışmış-
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TÜM ZAMANLARIN EN BÜYÜK HALTERCİSİ 

NAİM SÜLEYMANOĞLU 
VEFAT ETTİ
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CENAZEDE NELER 
YAŞANDI?
28 Eylül’den bu yana tedavi gör-
düğü hastanede hayatını kaybe-
den Türk sporunun efsane ismi 
Naim Süleymanoğlu (50) için Fatih 
Camii’nde cenaze töreni düzen-
lendi. Törene Başbakan Binali 
Yıldırım’ın yanı sıra eski Başbakan 
Ahmet Davutoğlu, Gençlik ve Spor 
Bakanı Osman Aşkın Bak, MHP Ge-
nel Başkan Yardımcısı Celal Adan, 
CHP Yalova Milletvekili Muharrem 
İnce, İstanbul Valisi Vasip Şahin, 
Türkiye Basketbol Federasyonu 
Başkanı Hidayet Türkoğlu ile çok 
sayıda kişi katıldı. 

AĞIRLIĞININ 3 KATI 
FAZLASINI KALDIRDI
Süleymanoğlu’nun birçok olimpiyat 
ve dünya şampiyonluğu ile 46 rekor 
kıran bir sporcu olduğuna dikkati 
çeken Başbakan Yıldırım, şunları 
kaydetti:  “Öyle ki ağırlığının 3 katı 
fazlasını bir seferde kaldırarak erişi-
lemeyecek bir rekoru da gerçekleş-
tirmiştir. Defalarca ay yıldızlı bayra-
ğımızı minderde göndere çekmeyi 
başarmış ve 80 milyon milletimizin 
göğsünü kabartmıştır. Genç yaşta 
kaybettiğimiz, milli haltercimiz, efsa-
ne sporcu Naim Süleymanoğlu’na 
bir kez daha Allah’tan rahmet diliyo-
rum. Mekanı cennet olsun. Ailesine 
başsağlığı diliyorum, milletimizin 
başı sağ olsun.”

LEONİDİS DE GELDİ, 
TABUTUNA ÖPEREK 
VEDA ETTİ
Cenaze törenine çok özel bir isim 
de katıldı. Naim Süleymanoğlu’nun 
aktif sporculuğunda en büyük rakibi 
olan Yunan Halterci Valerios Leo-
nidis de oradaydı. Leonidis, Naim 
Süleymanoğlu’nun Türk bayrağına 
sarılı tabutu öperek saygısını gös-
terdi. Leonidis’e Dünya Şampiyonu 
Milli halterciler Sunay Bulut ve Halil 
Mutlu eşlik etti.

NAİM SÜLEYMANOĞLU 
KİMDİR?
Naim Süleymanoğlu, 23 Ocak 
1967’de Bulgaristan’da doğdu.
Naim Süleymanoğlu haltere 1977 
yılında başladı.
15 yaşında iken Brezilya’da dü-
zenlenen dünya gençler halter 
şampiyonasında 52 kiloda iki altın 
madalya alarak şampiyon oldu. Aynı 
dönemde silkme kategorisinde vü-
cut ağırlığının üç katını kaldıran ikinci 
halterci olarak tarihe geçmiştir. On 
altı yaşında rekor kırarak yine şam-
piyon oldu. Böylece halter tarihinde 
en genç dünya rekortmeni ünvanını 
aldı.

1983 yılında Viyana’da yapılan 
turnuvada, 56 kiloda dünya rekor-
larını sırası ile koparmada 130.5, 
silkmede 165 ve toplamda da 295 
kilo olarak kırdı. Daha sonra bu 
rekorlarını yine kendisi kırdı. 1986 
yılında dünya şampiyonasında 
60 kilo kategorisinden katıldı ve 
toplamdaki rekorunu 335 kiloya 
çıkararak dünya şampiyonu oldu. 
1988 Seul Olimpiyatları’da ise yine 
60 kilo kategorisinde muhteşem 
rekorlar kırdı. (Toplam: 342,5 kg) 

Naim Süleymanoğlu’nun Seul’daki 
muhteşem başarısı ile Türkiye’ye 
olimpiyatlarda güreş dışında ilk altın 
madalya kazandıran sporcu oldu.

1984, 1985 ve 1986’da dünyada, 
yılın haltercisi seçildi. 1984 Los Ang-
les Olimpiyatları’na, Bulgaristan’ın 
da Sovyetler Birliği’nin yanında boy-
kota katılması nedeniyle katılamayan 
Süleymanoğlu, ülkesindeki baskılar-
dan kurtulmak için, 1986 senesinde, 
Melbourne, Avustralya’da düzenle-
nen Dünya Halter Şampiyonası’nda 
bir süre ortadan kaybolan ve daha 
sonra 11 Aralık’ta ortaya çıktığın-
da, Türk Büyükelçiliği’ne sığınarak, 
Türkiye’de yaşama, ve Türk Milli 
Takımı adına karşılaşmalara çıkma 
telebinde bulunan sporcu, talebinin 
kabul edilmesinin ardından, Naim 
Süleymanoğlu adını aldı.

1992 Barcelona Olimpiyatları’nda, 
rakiplerine karşı ezici üstünlük sağla-
yarak, yurda altın madalyayla dönen 
Naim Süleymanoğlu, yine o sene, 
Uluslararası Halter Basın Komisyonu 



84

tarafından “Dünyanın En İyi Sporcu-
su” seçildi. 1993 Dünya Şampiyona-
sında, 3 altın madalya kazanmasının 
yanı sıra, 2 de dünya rekoru kıran 
halterci, 1994’te Bulgaristan’da yapı-
lan, Avrupa Halter Şampiyonası’nda 
da, sadece üç kaldırış yaparak, üç 
dünya rekoru kırdı.  Çin’de yapılan 
dünya şampiyonasında sakatlığı 
devam ediyordu ve 3 altın madal-
ya kazandı. Naim Süleymanoğlu, 
Uluslararası Halter Federasyonu’nun 
Aralık 2000’de Atina’da toplanan 
kongresinde asbaşkanlığa seçildi.

NAİM 
SÜLEYMANOĞLU’NUN 
BAŞARILARI! 
İlk dünya rekorunu kırdığında sadece 
15 yaşındaydı. 1984, 1985 ve 1986 
yıllarında dünyada ‘yılın haltercisi’ 
seçildi. 1988 Seul, 1992 Barcelona 
ve 1996 Atlanta Olimpiyatları olmak 
üzere üç kez olimpiyat şampiyonu 
oldu. 8 Kez dünya şampiyonu oldu, 
46 dünya rekoru kırdı. Kendi kilo-
sunun üç katından fazla kaldırarak, 
‘efsane’ oldu. Spor otoritelerine 
göre ‘tüm zamanların en iyi halterci-
si. 1988 yılında Time dergisine kapak 
oldu. 60 kg’de koparmada 200 kg 
kaldırarak dünya rekoru kırdı. 1988 
yılında Seul olimpiyatlarında 9 dünya 
6 Olimpiyat rekoru kırarak büyük bir 
zafer kazanmıştır. Türkiyeye Olimpi-
yatlarda güreş dışında ilk altın madal-
yasını kazandıran sporcudur. 1992 
yılında Uluslararası Halter Basın Ko-
misyonu tarafından “Dünyanın En İyi 

Sporcusu” seçildi.

NAİM 
SÜLEYMANOĞLU’NUN 
TÜM ŞAMPİYONLUKLARI!
1)OLİMPİYAT OYUNLARINDAKİ 
ŞAMPİYONLUKLARI
1988 yılında Seul’da düzenlenen 
olimpiya’ta Türkiye adına katıldı ve 
Türk Hükümeti gerekli izini alabilmek 
için Bulgaristan’a 1 milyon doar 
ödedi. Bu olimpiyatlarda Süleyma-
noğlu 60 kg koparmada sırasıyla 
145 kg, 150.5 kg, 152.5 kg, silk-
mede 175 kg, 188,5 kg, 190 kg, 
toplamda da 320 kg, 339 kg, 342.5 
kg kaldırarak 6 dünya 9 olimpiyat 
rekoru kırdı. Süleymanoğlu böylece 
Türkiye’ye güreş dışında olimpiyatlar 
tarihinde ilk altın madalya kazandı-
ran sporcu oldu.

1992 Barselona Olimpiyatları’nda 
rakiplerini çok rahat geçerek altın 
madalyayı kazandı. Aynı sene Ulus-
lararası Halter Basın Komisyonu 
tarafından “Dünyanın En İyi Sporcu-
su” seçildi.

2)DÜNYA HALTER 
ŞAMPİYONASI’NDAKİ 
ŞAMPİYONLUKLARI
1993 yılında Melbourne’de düzen-
lenen Dünya Şampiyonasında ise 3 
altın madalya kazandır ve 2 de dün-
ya rekoru kırmayı başardı.

1994 yılında İstanbul’da yapılan 
şampiyonada ilk defa Türk seyirci-
sinin karşısına çıktı. Süleymanoğlu 
bu şampiyonada sakat olmasına 
rağmen 3 dünya rekoru kırmayı ba-
şarmış bu başarı sayesinde 3 altın 
madalya kazanmıştır.

1995’de Çin’de düzenlenen dünya 
şampiyonasında sakatlığı devam 
etmesine rağmen 3 altın madalya 
kazanmayı başarmıştır.

3)AVRUPA HALTER 
ŞAMPİYONASI’NDAKİ 
ŞAMPİYONLUKLARI
1988 yılında Cardiff’de düzenlenen 

Avrupa Halter Şampiyonası’nda 
Türkiye’yi temsil eden Süleymanoğ-
lu, 3 altın madalya kazanmıştır.

1994 senesinde Varşova’da dü-
zenlenen şampiyonada sadece üç 
kaldırış gerçekleştirdi ve burada 3 
dünya rekoru kırmıştır.  1995 yılında 
Avrupa Halter Şampiyonası’nda 
sakat olmasına rağmen 1 altın ve 2 
gümüş madalya kazanmıştır.

Toplam 46 kere dünya rekoru kıran 
Naim Süleymanoğlu, son zamanlar-
da karaciğer yetmezliği hastalığı ile 
uğraşmaktadır.

PALANDÖKEN’DEN 
SÜLEYMANOĞLU İÇİN 
BAŞSAĞLIĞI MESAJI: 
“DEFALARCA İSTİKLAL 
MARŞIMIZI DÜNYAYA 
DİNLETTİ”

Olimpiyat ve dünya şampi-
yonu eski milli halterci Naim 
Süleymanoğlu’nun tedavi gördü-
ğü hastanede hayatını kaybetmesi 
üzerine başsağlığı mesajı yayınla-
yan TESK Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken, ‘Naim Süleymanoğlu 
halter tarihinin en önemli spor-
cusuydu. İsmini halter tarihine 
altın harflerle yazdıran Naim 
Süleymanoğlu’na Allah’tan rahmet 
diliyorum. Ülkemizin ve milletimi-
zin başı sağ olsun’ dedi.

Türkiye Esnaf ve Sanatkarlar Kon-
federasyonu (TESK) Genel Başka-
nı Bendevi Palandöken mesajında 
şöyle dedi; ‘46 Dünya rekoru ile 
ulaşılması güç bir rekora imza 
atan ve tüm rekorları alt üst eden, 
Ay Yıldızlı bayrağımızı dalgalandı-
rıp istiklal Marşımızı defalarca tüm 
dünyaya dinleten Milli Haltercimiz 
Naim Süleymanoğlun’u ve başa-
rılarını ülke olarak unutmamız 
mümkün değil. Halter sporunu ül-
kemize sevdiren boyu küçük ama 
yüreği büyük dünyanın önünde 
eğildiği ve 50 yaşında aramızdan 
ayrılan Naim Süleymanoğlu’na 
Allahtan rahmet kederli ailesine 
ve tüm milletimize başsağlığı ve 
sabır diliyorum.’

TESK SPOR
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Kış dönemine girerken işsizliğin artmaması için önlem alınması gerektiğini belirten TESK Genel 
Başkanı Bendevi Palandöken, ‘Yaz aylarında turizm, inşaat ve mevsimsel hareketlilik kış aylarına 
girerken azalacaktır. Dolayısıyla bu yıl Ağustos döneminde açıklanan 3 milyon 404 bin işsiz sayısı-
nın artmaması için önlemler alınmalı. Kısa vadede kış turizmi ve sağlık turizminin canlanması, uzun 
vadede ise mesleki eğitimlere verilen önemin artması işsizliği büyük oranda azaltacak hatta cari 
açığın da kapatılmasına yardımcı olacaktır’ dedi.

KIŞA GİRERKEN 
İŞSİZLİĞİN ARTMAMASI 
İÇİN ÖNLEMLER ALINMALI
Kış aylarına girerken işsizliğin art-
maması için kış turizminin önemine 
dikkati çeken Türkiye Esnaf ve 
Sanatkârlar Konfederasyonu (TESK) 
Genel Başkanı Bendevi Palandöken, 
‘Yaz aylarında turizmin en hareketli 
döneminin yaşanması, inşaat sektö-
rünün daha canlı olması ve mevsimlik 
işçi faktörleri var. Son açıklanan işsiz-
lik verilerinde 15 yaş ve üzerinde işsiz 
sayısının geçen yılın aynı dönemine 
göre 89 bin kişi azalması beklenilen 
bir sonuçtu. Kış aylarına girerken 
mevsimsel etkilerin canlılığının azal-
ması işsizliği artıracaktır. O yüzden 
şimdiden önlem almak gerekiyor. 
İşsizliği azaltmak ve ekonomiye katkı 
sağlamak için kış aylarına girerken 
öncelikle kış turizmine önem verilme-
li. Ülkemiz kayak merkezleri, termal 
tesisler, kış sporları konusunda ol-
dukça zengin bir yelpazeye sahip. 
Bununla beraber turizmi yaz-kış diye 
ayırmadan mevsimsellikten kurtara-
rak, yılın 12 ayında da canlı tutmamız 

gerekiyor. İstanbul ve özellikle ılıman 
iklime sahip İzmir, Antalya gibi illeri-
mizde yapılan kongre turizmi illere ve 
bölgelere özellikle kışın büyük ekono-
mik katkı sağlıyor’ diye konuştu.

SAĞLIK TURİZMİ VE 
MESLEKİ EĞİTİM İŞSİZLİĞİ 
BÜYÜK ORANDA AZALTIR

Mesleki eğitimin işsizliği büyük oran-
da azaltacağını vurgulayan Palandö-
ken, ‘Kısa vadede sağlık turizminin 
canlanması, orta ve uzun vadede ise 
mesleki eğitimin öneminin artması 
işsizliği büyük oranda azaltır. Sağlık 
turizmi ülkemize yaz dönemlerinde 
canlanan turizmden daha fazla döviz 

getiriyor. Ülkemizin sağlık turizmi 
kapasitesi, tesisleri, doktorları, tedavi 
imkânları oldukça yüksek. Bununla 
beraber tedavi ücretlerinin Avrupa’ya 
göre neredeyse yarı yarıya daha ucuz 
olması da birçok ameliyat çeşidi için 
turist çekiyor. İşsizliği azaltmanın 
uzun vadede ve en kalıcı çözümü ise 
her fırsatta dile getirdiğimiz mesleki 
eğitim. Birçok sektörde iş yerleri ka-
lifiye ara eleman arıyor fakat aradığı 
vasıflarda çalışacak insan bulamıyor. 
İç ticaretin ve sektörlerin ihtiyacı olan 
eleman eksikliği bu eğitimler ile ka-
panır. Böylelikle işsizlik büyük oranda 
azalacaktır. Bununla beraber asgari 
ücret desteği 2018’de de devam 
etmesi işsizliğin azalmasında büyük 
bir etkiye sahip’ şeklinde söyledi.

Palandöken: “ Kış Turizmi ve Sağlık Turizminin 
Canlanması Kısa Vadede İşsizliği Azaltır”
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TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken’in de beğenerek 
gezdiği TESK Sanat Galerisinde eserlerini sergileyen 
Ressam Arzu Alpan’ın sanatını  yazar Zeliha Doğan Vitrin 
için değerlendirdi. Sayın Doğan’a teşekkür ederiz:

ARZU ALPAN “SİYAH-BEYAZ 
BAKIŞ”LA TESK SANAT 
GALERİSİNDE

“Birkaç figürle, çizgiyle bir hikâye 
yazılır mı? Yazılır, ressam Alpan 
bunu yapmış… “Kadın” ana temalı 
resimlerinde duygusal bir bakışla 
doğaya rastlıyorsunuz. Ve yalnızca 2 
ana renk var: Siyah ve beyaz..

Kadınlar, kocaman gözlü kadınlar; 
kucağında çocuklarıyla yollarda 
kadınlar… Aynı yönde ve yolda yü-
rüyen kadınlar ya da her birisi farklı 
yönlere savrulmuş kadınlar; şık ve 
güzel kadınlar, kendilerini izleyen 
gölgelerden korkmayan kadınlar; 
erkek/kadın ve çocuklu aile olan 
ya da aile olmayı özleyen kadınlar; 
pencereden dışarıdaki yaşamı özle-

yen, çiçeklere dokunmayı hüzünlü 
gözlerle hayal eden kadınlar; ken-
disini, gözlerini atların güzelliğiyle 
özdeşleştiren, onlarla özlemlerini 
gerçekleştirmeyi, uzaklara uçarcası-
na gitmeyi, onlar kadar güçlü ve hızlı 
olmayı düşünen kadınlar; sığınacak 
bir güç olarak atları gören kadınlar; 
göğsüne yaslanarak huzuru arayan 
kadınlar; papatyalardan çelenk ta-
karak saçlarını rüzgârda savurarak 
özgürleşmeyi dileyen kadınlar…

Rol yapan bir yüzünü hep saklayan, 
kakülüyle kapatan, diğer yüzüyle 
mutluluk hikayesi yazan kadınlar…
Tarihi Truva atının bir kuşun gaga-

sında kendisine getireceği müjdeli 
haberi hayal bekleyen kadınlar…
Ve çok güzel kadınlar..
Ve çok güzel atlar…

Öyle çok hikayeler var ki Arzu 
Alpan’ın resimlerinde, içinde yaşan-
mışlıklar, acılar, özlemler, hüzünler 
ve yeniden mutluluk aramalar. Figü-
ratif anlayışla bu kadar hikâye yazıl-
ması hayranlık uyandırıyor.  
Eline emeğine sağlık Arzu Alpan, 
yolun açık olsun. Kalemin güçlü 
olsun. Haydi rast gele…

Sergi 3-9 Kasım tarihleri arasında 
sanatseverlerle buluştu.”

TESK KÜLTÜR-SANAT
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TESK SANAT 
GALERİSİNDE 4 
KADIN RESSAM
Figen Çevik, Gülsün Ekinci, Hay-
riye Adınır Uzun, Sevgi Karaş 
Ant…

Dört arkadaş, ürettikleri çok güzel 
resimleri TESK Sanat Galerisinde 
sergilediler.

Birbirinden güzel tabloların yer 
aldığı sergiye, Ankaralı sanatse-
verler yoğun ilgi gösterdiler. 

Renklerin, nesnelerin, hislerin 
harman olduğu sergide yer alan 
eserler, izleyenleri başka yerlere 
alıp götürdü.

Hindistanlı filin tabloları satışa çıkıyor

Sandra’nın kendisini tasvir ettiği 
tablo, Macaristanlı ressam ta-
rafından tamamlandı ve 260 bin 
forinte satıldı, kazanılan parayla ise 
Malezya’daki fil sığınağına yardım-
da bulunulacağı belirtildi.

Sirk direktörü ve aynı zamanda 
Sandra’nın sahibi ve eğitimcisi Flo-
rian Richter, Sandra’nın gövdesiyle 
boyadığı tabloyu, zevkle ve sabırla 
yaptığını belirtti. Ayrıca tıraş fırçası 

içeren bir sirk şovunda da oldukça 
iyi performans sergileyen Hintli fil 
Sandra’nın, aynı becerilerini tuva-
le yansıtıp, resim yapmaya hızla 
adapte olduğunu belirtti.

Cambaz Richter’a göre, 
Tayland’da yetişen çoğu fil resim 
yapmaya zorlanıyor fakat Sand-
ra sadece kendi isteğiyle resim 
çiziyor. Florian “Ben ona sadece 
fırçaları değiştirmesinde ve boyaları 
koymakta yardım ediyorum ama 
geri kalanını tamamen kendi yapı-
yor. Biz 40 yıldır beraberiz ve birbi-
rimizi anlıyoruz bu aile bağı.” dedi.

Hintli fil Sandra’nın yaptığı tablolar, Macaristan’ın 
gezici sirkinde açık artırmaya çıkarıldı.
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“FİL HASTALIĞI” 
TEDAVİSİNDE TÜRK 

DOKTORUN  BAŞARISI

TESK SAĞLIK

Prof. Dr. Karaaltın, “Hastalarımız umutsuzluğa kapılmasın 
ve bilime güvensinler. Erken teşhis de çok önemli, ilk 
evrelerde yapılan tedavilerde daha çok başarı elde  
ediliyor”
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H
alk arasında fil has-
talığı olarak bilinen 
lenfödem, yani lenf 
ödemi dolaşım sis-
temindeki bozukluk 
nedeniyle prote-

inden zengin içerikli sıvının dokuda 
birikmesi sonucu oluşan bir hastalık. 
Lenf sıvısını taşıyan lenf kanalları ile 
lenf düğümlerinin doğuştan ya da 
sonradan hasara uğraması sonucu 
daha çok kol, bacak ve gövdede olu-
şan hastalık, etkilenen bölgede şişlik, 
ağırlık, sıkılık hissi, ağrı ve enfeksi-
yonlara yatkınlık belirtileri oluşturuyor. 
Lenf ödemine meme kanseri olan 
hastaların tedavileri sırasında ya da 
sonrasında sıklıkla karşılaşılıyor.

6 ay önce Tayvan’da ve iki ay öncesi 
Türkiye’de dünyada ilk kez boyun 
bölgesinde var olan lenf düğümleri, 
mikrocerrahi yöntemi ile gerek ba-
cak, gerek genital bölgede oluşan 
lenfödem hastalığı için damarlı olarak 
transferi gerçekleştirildi. Bu ameliyat-
larda taşınan lenf düğümleri sonu-
cunda etkilenen bölgelerde başarılı 
derecede lenfödemin giderilmesi 
amaçlandı.

Henüz 3 ay geçmesine rağmen 
Türkiye’de yapılan ameliyatlarda 
hastalarda gayet olumlu sonuçlar 

elde edildi. Hastalık hakkında İhlas 
Haber Ajansı’na bilgi veren Prof. Dr. 
Mehmet Veli Karaaltın, “Son yıllarda 
mikrocerrahinin gelişmesi ve üzeri-
ne süper cerrahinin de gelişmesiyle 
artık bu hastalığın tedavisi mümkün. 
Atardamar, toplardamar ve atık 
sistemimiz var. Bu atık sisteminden 
çıkan atığı da lenf sistemi topluyor. 
Bu sistemde meydana gelen hasta-
lık. Dolayısıyla biz mikrocerrahi ile lenf 
düğümleri naklederek bu hastalığı te-
davi edebiliyoruz” şeklinde konuştu.

Hastalığa etken faktörleri anlatan 
Prof. Dr. Karaaltın, hastalığın ame-
liyatlara veya enfeksiyonlara bağlı 
olarak meydana çıkabileceği gibi 
genetik yatkınlıktan da kaynaklana-
bildiğini dile getirdi. Hastalığın tedavi-
sinin dünyada çok sayıda merkezde 
yapıldığını ifade eden Karaaltın, 
Türkiye’de de artık tedavinin başla-
dığını ve önümüzdeki yıllarda mer-
kezlerin artacağını söyledi. Prof. Dr. 
Karaaltın, “Hastalarımız umutsuzluğa 
kapılmasın ve bilime güvensinler. 
Erken teşhis de çok önemli, ilk ev-
relerde yapılan tedavilerde daha çok 
başarı elde ediliyor” dedi.

“UMUT HEP VAR”
Lenfödem hastası olan Tokatlı 35 

yaşındaki Kurtuluş Eroğlu ise, tedavi 
ile hastalığı nasıl yendiğini anlattı. Üç 
kardeşin en büyüğü olan ve hayat 
dolu bir çocukken 12 yaşında salın-
caktan düşmesiyle hastalığının ortaya 
çıktığını ifade eden Eroğlu, bu has-
talığı kendisinde ortaya çıkmasından 
önce tanımadığını kaydetti. Eroğlu, 
“Düştükten sonra ayağımda hafif 
şişmeler başladı ve zamanla büyüme 
arttı.

Uzun yıllar tanı konulamadı, 12 yaşın-
dan 34 yaşıma kadar bu şekilde bir 
hayat geçirdim. Yapmak isteyip de 
yapamadığım çok şey oldu. Kıyafet 
konusunda mesela etek giyemiyor-
dum, tek taraflı şişme olduğundan 
ayakkabı sıkıntısı yaşadım. Mehmet 
hocayla tanıştıktan sonra tanı konul-
du ve bana ameliyat olmam konu-
sunda bilgi verdi. Başta endişelerim 
vardı, diğer hastalara ulaştım, iyi 
sonuçlar olduğunu görünce ben de 
ameliyat olmaya karar verdim. Hiçbir 
hastalık umutsuz bir vaka değildir. 
Bana ’sen umutsuz bir vakasın’ de-
nildiğinde dünyanın başıma yıkıldığı 
çok oldu hastanelerde” diyerek, ken-
disi gibi endişesi olan hastalara, “Her 
şeyin mutlaka bir çaresi vardır. Umut 
hep var” şeklinde mesaj verdi.
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DÜŞÜK GLİSEMİK 
İNDEKSLİ BESLENME
Glisemik indeksli beslenme düzeninin 
temelinde kan şekeri düzeylerinde 
hızlı bir artışa neden olan karbonhid-
ratlardan kaçınılması gerektiği görüşü 

yatıyor ve odak noktasını kan şekerini 
dengede tutan “doğru” karbonhidrat-
ların tüketilmesi oluşturuyor.

Düşük glisemik indeksli bir beslenme 
düzeninde ağırlıklı olarak çavdar, 
çavdar ekmeği, iri taneli yulaf, yulaf 
kepeği, makarna, yarı pişmiş pirinç, 
kinoa, fasulye, bezelye, mercimek, 
fındık ve fıstık gibi besinlere yer 
veriliyor. Bu beslenme düzenini uy-
gulayanlara bol miktarda meyve ve 
sebze, az miktarda patates yemeleri 
de öneriliyor.

Düşük glisemik indeksli yiyecekler, 

kilo vermeye yardımcı olmakla birlikte 
Tip 2 şeker hastalarında ve gizli şe-
keri (prediyabet) olanlarda çok daha 
belirgin bir etki yaratıyor. Bunun yanı 
sıra, halk arasında “iyi kolesterol” 
olarak da bilinen yüksek yoğunluklu 
lipoprotein düzeylerini arttırarak kalp 
ve damar hastalıkları çekincesinde 
de bir düşüş sağlıyor.

VEJETARYEN BESLENME 
(ETYEMEZLİK)
İnsanlar kültürel, dinsel ya da çevre-
sel nedenlere bağlı olarak vejetaryen 
bir beslenme düzenini benimseseler 

Hastalıklara karşı koruyucu 

5 beslenme düzeni

Aşağıda insanları hastalıklardan koruyarak daha sağlıklı bir yaşam 
sürdürmelerine yardımcı olabilecek beş beslenme biçimine yer veriliyor
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KETOJENİK BESLENME 
DÜZENİ
Ketojenik beslenme düzeni herkese 
uygun bir beslenme biçimi değil. 
Nitekim, son derece uzmanlaşmış ve 
özenle dengelenmiş olan bu diyet, 
nöbetlere ilaçların tepki vermediği 
sara hastaları için özel olarak tasar-
lanmıştır.

Bu beslenme biçimini benimsyenler 
yağ, karbonhidrat ve proteini belli 
oranlarda tüketirler. Buna göre öğü-
nün yaklaşık %80’i yağlardan, %15’i 
proteinlerden ve %5’i de karbonhid-
ratlardan oluşur.

Öğünler kişiye özel olarak tasarlanır 
ve bunlar ağırlıklı olarak ağır kremala-
rı, pastırma, yumurta, ton balığı, ka-
rides, sebze, mayonez, sucuk sosis 
dışında, yağ oranı yüksek ve düşük 
karbonhidratlı başkaca besinleri içe-
rirler. Sara hastaları nişastalı sebze 
ve meyveleri, ekmek, makarna, pasta 
ve basit şekerler içeren besinleri 
tüketmekten kaçınmalıdırlar (diş ma-
cununda bile bir miktar şeker olabilir). 
Mayo Cliniği uzmanlarına göre, bu 
beslenme düzeni kabızlık, sıvı yitimi, 
enerji ve açlık yoksunluğu gibi birta-
kım yan etkiler yaratabilir.

Çok alışılageldik bir beslenme biçimi 
olmamakla birlikte, ketojenik diyet 
sara hastalığının denetlenmesinde 
etkili oluyor. 2008 yılında The Lancet 
dergisinde yayımlanan bir çalışma, 
bu diyeti uygulayan epilepsi hastası 
çocuklarda nöbet sayısının, uygula-
mayanlara kıyasla, üçte bir oranında 
azaldığını ortaya koyuyor.
Kaynak: livescience.com

de, tümden bitkisel yiyeceklere dayalı 
bir beslenme düzeni sağlık açısından 
da birtakım yararlar sağlıyor. ABD 
Kalp Derneği tarafından yürütülen 
araştırmalar, etyemez kişilerin obez-
lik, kalp ve damar hastalıkları, yüksek 
tansiyon ve şeker hastalığı gibi birta-
kım rahatsızlıklara yakalanma riskinin 
görünürde daha düşük olduğunu 
ortaya koyuyor.

Vejetaryen beslenme düzenlerinin 
büyük bir çoğunluğunda- yumurta 
ve süt ürünlerini içerenlerde bile-
doymuş yağ ve kolesterol miktarları 
genelde etli beslenme düzenlerinden 
daha az, kompleks karbonhidratlar, 
besinsel lifler, magnezyum, folik asit, 
C ve E vitamini ve karotenoidler ise 
daha çok oluyor.

Vejetaryen beslenme biçiminin ki-
şiyi protein ve temel vitaminlerden 
yoksun bıraktığı yönünde kaygılar 
bulunda da ABD Ulusal Sağlık Ensti-
tüsü bunun dengeli bir beslenmeyle 
giderilebileceğine dikkat çekiyor.

DASH DİYETİ  
(YÜKSEK TANSİYONDAN 
KORUMA DİYETİ)
“Dietary approaches to stop hyper-
tension” sözcüklerinin kısaltması 
olan DASH diyeti ABD Ulusal Kalp, 
Akciğer ve Kan Enstitüsü tarafından 
yüksek tansiyonun önüne geçilmesi 
amacıyla geliştirilmiş bir beslenme 
biçimidir. Bu dengeli ve esnek bes-
lenme düzeninde ağırlıklı olarak mey-
ve ve sebzelere, yağsız ya da az yağlı 
süt ürünlerine, tam tahıllara, balık, 
kümes hayvanları, fasulye ve fındık 
fıstığa daha çok yer verilmesi önerilir. 
Ayrıca bu türde bir beslenme, tipik 
bir beslenme düzenine kıyasla, daha 
az miktarda tuz, şeker, yağ ve kırmızı 
et içerir.

DASH diyetinde özel reçeteler söz 
konusu olmamakla birlikte, günlük 
kalori alımı ve uygun görülen öğün 
sayısı kişinin yaşına ve bedensel 
etkinlik düzeyine göre belirlenmelidir.

Bu konudaki araştırmalar, DASH di-
yetinin egzersiz ve kilo yitimi ile birlik-
te uygulanmasının aşırı kilolu ve obez 
kişilerin, kan basıncını düşürmenin 
yanı sıra, insülin duyarlılıklarında da 
belirgin bir iyileşme sağladığını da 
ortaya koydu.

DÜŞÜK GLUTENLİ YA DA 
GLUTENSİZ BESLENME 
DÜZENİ
Gluten buğday, arpa ve yulaf gibi 
tahıllarda bulunan bir protein türüdür. 
Glutenin sınırlı miktarlarda tüketildiği 
ya da tümden devre dışı bırakıldığı 
beslenme düzenleri çoğu zaman, 
bağışıklık sisteminin glutene tepki 
göstererek ince bağırsağa zarar 
verdiği çölyak hastalarına önerilmek-
tedir. Bu hastalık bedende vitaminler, 
kalsiyum, protein, karbonhidrat ve 
yağlar gibi önemli besinlerin emilimini 
engeller.

Glutensiz bir beslenme düzenini uy-
gulayanlar buğday, arpa, yulaf gibi 
tahılların dışında, normal ekmek, 
makarna, pasta, börek, tahıl ve işlen-
miş besinleri de öğünlerinden atmak 
zorundadırlar.

Glutensiz bir beslenmenin otistiklerin 
davranışlarında olumlu etkiler yarat-
tığı yönünde birtakım bulgular olsa 
da, bu konu henüz somut sonuçlara 
ulaşılmamıştır. 2010 yılında Harvard 
Tıp Fakültesi’nin yayın organı olan 
Pediatricsdergisinde yayımlanan 
bir raporda araştırmacılar, otistik 
bireylerde mide-bağırsak hastalıkları 
ve bununla bağlantılı belirtiler görül-
düğünü belirtseler de, otizm ile glu-
tenli beslenme arasında herhangi bir 
bağlantıya tanık olunmadığına dikkat 
çekiyorlar. Konuyla ilgili çalışmalar 
sürdürülmekle birlikte, glutensiz bes-
lenmenin çölyak hastalığı dışındaki 
sağlık sorunlarında etkili olup olma-
dığı konusunda henüz kesin bir veri 
yok.
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